
Klasje v stečaj

V boj za pravice
Takole bojeviti so bili videti udeleženci nedavne konjiške uprizoritve kmečkega 
upora. Če so tile »kmetje« le igrali, pa so resnično jezni tisti v Braslovčah, ki so 
se včeraj zbrali na protestnem shodu zaradi predvidene trase hitre ceste, ki naj 
bi jim uničila najboljša kmetijska zemljišča.
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Je vaπ hladilnik prazen?
Napolnite ga brezplaËno!

V akciji Do polnega voziËka brez moπnjiËka vsako sredo 
ob 12.15 na Radiu Celje. Kupon je v Novem tedniku!
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UVODNIK

IVANA STAMEJČIČ

Cesta ali njiva?
Civilna iniciativa Braslovče še vedno ostro proti hitri cesti med Velenjem in 
Šentrupertom

Januš Juhart iz Orle vasi z družino trenutno obdeluje 28 hektarjev lastnih in najetih zemljišč. Gradnja tretje razvojne osi bi ga prikrajšala za 
štiri hektarje najboljših obdelovalnih površin. Med drugim bi mu ostala zemljišča ob Savinji, ki so zaradi proda veliko manj rodovitna.

Breda Kolar,
podžupanja MOV:

»Tudi sama se zavzemam 
za to, da bi v čim večji meri 
ohranili kmetijska zemlji-
šča, ampak ne more biti to 
glavna ovira za gradnjo hi-
tre ceste. Občine, ki smo na 
tem prostoru, ne moremo 
gledati samo na svoje ozke 

Zagovorniki: brez ceste ne bo napredka
Med najbolj vnetimi zagovorniki čim hitrejše gradnje hitre 

ceste so ob gospodarstvenikih Šaleške doline tudi v Mestni 
občini Velenje (MOV). Župan Bojan Kontič se je zato odločil, 
da bo vsakih nekaj mesecev skliceval srečanja, na katera bo 
vabil ministre in državne sekretarje ter druge predstavnike 
pristojnih ministrstev, poslance, župane Savinjsko-šaleške 
regije, s katerimi bo preverjal, kakšen je napredek pri izva-
janju postopkov. Doslej je sklical že dve srečanji.

Bojan Kontič,
župan MOV:

»Vlada je sprejela sklep, 
da je gradnja hitre ceste od 
Velenja avtoceste v javnem 
interesu. Upam, da bomo s 

Objavljamo stališče velenj-
skega župana in podžupanje 
glede problematike kmetijskih 
zemljišč pri gradnji hitre ceste.

tem premostili in zmanjšali 
nasprotovanja, ki smo jih še 
vedno deležni. Nasprotniki 
te ceste so se organizirali, še 
vedno je največ nasprotovanj 
pri kmetijskem ministrstvu in 
kmetijski stroki, ker naj bi s 
to cesto posegli v najboljša 
kmetijska zemljišča. Vendar 
v Sloveniji hitre ceste, ne da 
bi jo izpeljali po kmetijskem 
zemljišču, enostavno ni mo-

goče zgraditi. Razen če je vsa 
v tunelih in viaduktih, podob-
no kot v Črni gori. Če bi se 
odločili, da se na kmetijskih 
zemljiščih ne sme delati, po-
tem tudi obstoječega avtoce-
stnega križa v Sloveniji ne bi 
imeli.«

interese, ampak moramo 
sodelovati, razumeti potrebe 
druga druge, tako v Zgornji 
Savinjski in Šaleški dolini 
kot na Koroškem. Če bomo 
v Sloveniji tako delali, ne 
bo razvoja in napredka. Kar 
zadeva kmetijska zemljišča, 
sem prepričana, da lahko dr-
žava oškodovanim kmetom 
omogoči kompenzacijo z ze-
mljišči iz Sklada kmetijskih 
zemljišč RS ali jim na drug 
način nadomesti rodovitno 
zemljo. Ali obstoječo, ki jim 
bo še na razpolago, opleme-
niti z namakalnimi sistemi, 
s protitočno zaščito … Treba 
je izkoristiti vse možnosti.«

RG

Zbrali smo poglavitne zna-
čilnosti treh tras, ki so po 
nekajletnih študijah različic 
prišle v ožji izbor za traso 
hitre ceste od Velenja do av-
toceste A1, za katero bo nare-
jen državni prostorski načrt 
(DPN). Vlada je pred pribli-
žno mesecem kot možnost, 
za katero bo nadaljevala po-
stopke umeščanja v prostor, 
izbrala traso F-2-2. Plusi in 
minusi so navedeni glede na 
stališča, ki so jih v zadnjem 
času, to je po odločitvi vla-
de, zagovarjali nasprotniki in 
zagovorniki posamičnih tras, 
ministrstva, civilna iniciati-
va, kmetijska stroka …

F2-2
(Velenje jug–Šentrupert-A1)

F3b
(Velenje jug–Podlog-A1)

F6
(po obstoječi cesti od Velenja 

do Pirešice)

Zdravo prehranjevanje je nekaj, o 
čemer zadnja leta veliko govorimo, 
žal pa še vedno le malo naredimo, da 
bi tudi dejansko večina ljudi lahko 
bila prepričana, da ima na krožniku 
pred seboj zdravo hrano. Ta najpogo-
steje prihaja iz domačega okolja. Če 
ostanemo le pri sadju in zelenjavi, se 
mnogi pridušajo, da vedo, kaj bodo 
pojedli, saj pred tem preverijo poreklo 
nakupljenega. A vselej, ko doma iz 
košare zložimo nakupljeno sadje in 
zelenjavo, bi se morali vprašati, ali se v njiju res skrivajo 
le vitamini, vlaknine, beljakovine … in kar je še drugih 
zdravju koristnih snovi.

Zdi se, da se je Evropa doslej bolj kot s kakovostjo hrane, 
ki jo zaužijemo, ukvarjala z njenim videzom. Spomnimo 
se le naravnost neumne direktive, ki je zaukazovala kot 
ukrivljenosti kumar, in določil o tem, da morajo biti vsa 
jabolka na prodajnih policah enake velikosti … Poročila 
o tem, da sta sicer najlepša sadje in zelenjava z najbolj 
intenzivno pridelovalnih kmetijskih površin Evrope hkrati 
tudi najmanj zdrava, nas treznijo šele zadnje čase. Če 
inšpekcijski pregledi dokazujejo, da se takšni pridelki znaj-
dejo tudi v vrtčevskih in šolskih kuhinjah, saj so cenovno 
najbolj dostopni, bi se morali odzvati še toliko hitreje in 
odločneje. Ne zadošča zgolj to, da lahko javni zavodi mimo 
razpisov, ki imajo kot odločujoč kriterij za izbor ponudnika 
postavljeno najnižjo ceno, kupijo le petino prehrambenih 
izdelkov.

Če je bila Slovenija, kar se tiče samooskrbe z doma pride-
lano hrano, še pred leti na zavidljivo visoki ravni, je zdaj 
dejstvo, da smo potrošniki v pretežni meri odvisni od tega, 
kar nam ponujajo trgovci. In ti imajo doma pridelanega sad-
ja in zelenjave le za vzorec! Slovenija izgublja tudi živilsko 
predelovalno industrijo, le v tem tednu smo v Celju lahko 
spremljali stečaj Klasja, v državi pa prodajo Žita.

Najbrž vse več vrtičkov in zaplat obdelane zemlje pred 
domačimi hišami ni rešitev za bolj zdravo prehranjevanje 
Slovencev, a so vsaj droben korak k ozaveščanju ljudi. 
Sploh če se ti pridelave lotijo premišljeno. V Celju, kjer 
je dobršen del zemlje obremenjen s težkimi kovinami, je 
pametno najprej analizirati zemljo. Tudi če je ta preveč 
onesnažena, še vedno ostaja možnost za vrtnarjenje. Po-
stavitev visokih gred in nakup zemlje bosta sicer prvo leto 
kar precejšen finančni zalogaj, a »zapravljene« evre si bodo 
vrtičkarji hitro odpustili, ko se jim pri obdelovanju zemlje 
ne bo treba več sklanjati.

O vsem tem pišemo v tej številki Novega tednika, ki pri-
naša tudi članek o prednostih in slabostih gradnje tretje 
razvojne osi na predvideni trasi od Velenja mimo Braslovč do 
Šentruperta. Gospodarstvo stavi nanjo, domačini opozarja-
jo, da bo dokončno izgubljenih preveč hektarjev kakovostnih 
kmetijskih zemljišč. Resnica je najbrž nekje vmes, država, 
ki je denar za gradnjo hitre ceste že leta »ne tišči«, pa je 
previdno zadržana. Kljub majhnosti je v naši državi namreč 
še na pretek kakovostnih zemljišč, ki ostajajo neobdelana in 
na katera ne pomisli nihče. Ob sprejemanju občinskih po-
drobnih prostorskih načrtov, ki jih večina slovenskih občin 
še nima, je najtrši soglasodajalec prav kmetijsko ministr-
stvo. In če nikakor ne popusti pri »kakovostnih kmetijskih 
zemljiščih« sredi mest ali ob robu prometnih cest, po drugi 
strani ne najde spodbud, kako preprečiti zaraščanje po-
deželja. Na zdaj neobdelanih površinah priložnosti ne bi 
iskali le vrtičkarji za butično pridelavo za domače potrebe, 
temveč bi lahko obdelana pomembno prispevala k spet večji 
samooskrbi v Sloveniji.

Vem, kaj jem. 
Pa res?

Zagovorniki in 
nasprotniki o 
trasah

s priključkom na Šen-
trupert ni potrebe po 
dodatnih površinah za 
gradnjo priključka

v največji možni meri 
umik s kmetijskih zemljišč

gre po slabših, gozdnih 
zemljiščih

za razliko od F2-2 
brez velikih vzponov, 
tunelov, viaduktov

najmanjši poseg v 
naravo in kmetijska 
zemljišča

trasa po že obstoječi 
cesti

nujne zapore in zastoji 
na že zdaj zelo obre-
menjeni cesti

trasa se ne navezuje na 
že sprejet DPN od Vele-
nja do Slovenj Gradca

problematična z 
naravovarstvenega in 
vodovarstvenega vidika

gradnja novega pri-
ključka

predolga trasa

speljana po najboljših 
njivah in hmeljiščih
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Na kmetiji Domna Marovta iz Topovelj se ukvarjajo s hmeljarstvom. Gradnja hitre ceste bi jo prikrajšala 
za najboljša kmetijska zemljišča. Letno bi to pomenilo tudi do 30 tisoč evrov manj prihodkov.

Podporniki braslovške 
civilne iniciative so včeraj, 
na dan Zemlje, na križišču 
v Parižljah pripravili prote-
stni shod. S transparenti in 
simboličnimi lončki zemlje 
so opozarjali na nespreje-
mljivost hitre ceste med 
Šentrupertom in Velenjem.

Civilna iniciativa Braslovče, 
pod okriljem katere je zdru-
ženih 1.200 podpornikov, je 
prepričana, da je trasa hitre 
ceste F2-2 škodljiva in neupra-
vičena. V primerjavi z drugimi 
različicami naj bi bila daljša in 
dražja za približno 200 milijo-
nov evrov. Ker naj bi bila spe-
ljana po najboljših kmetijskih 
zemljiščih Spodnje Savinjske 
doline, bi s tem ogrozila več 
kot 110 hektarjev kmetijskih 
zemljišč in uničila bogat 
kmetijski potencial območja, 
od katerega so odvisne števil-
ne družine. Civilna iniciativa 
prav tako izpostavlja zadnjo 
študijo prometa med Vele-
njem in avtocesto A1 v Šen-
trupertu, iz katere naj bi bilo 
mogoče razbrati, da naj bi bila 
hitra cesta skozi Male Braslov-
če prometno neučinkovita.

Ne želijo biti žrtve 
interesov drugih
Kot so podporniki Civilne 

iniciative Braslovče med dru-
gim zapisali na svoji spletni 
strani, so po pregledu doku-
mentov, recenzij in po pogo-
vorih s strokovnjaki ugotovili, 
da gre za precejšnje zavajanje 
glede izbora trase skozi nji-
hovo občino. Ob tem izpo-
stavljajo, da ne želijo zavirati 
gradnje hitre ceste, temveč so 
prepričani, da so tako oni kot 
prostor, v katerem živijo, žr-
tve interesov drugih. »Zanima 
me, kdo so lastniki zemljišč na 
območju, kjer naj bi potekala 
hitra cesta med Šmartnim ob 
Paki in Slovenj Gradcem, da se 
šaleški lobi tako močno okle-
pa te trase,« se sprašuje doma-
čin Januš Juhart, ki se je vče-
raj prav tako udeležil protesta. 
Nasprotniki trase F2-2 so na 
njem še dodatno pozivali dr-
žavo in njene ustanove, naj 
opustijo predlagano različico 
hitre ceste Velenje–Šentrupert 
in s tem upoštevajo ugotovitve 
recenzentov, opozorila račun-
skega sodišča, nasprotovanje 
javnosti in opozorila stroke.

Opustiti bi morali 
del živinoreje
Januš Juhart iz Orle vasi z 

ostalimi družinskimi člani tre-
nutno obdeluje 28 hektarjev 
lastnih in najetih kmetijskih 
zemljišč, od česar je ekonom-
sko odvisna vsa družina. Iz-
guba obdelovalnih zemljišč, 

kot pravi, bi bila zanje velik 
udarec, saj bi cesta v prvi vr-
sti uničila najboljša kmetijska 
zemljišča. Za obdelovanje bi 
jim med drugim ostale povr-
šine ob Savinji, ki so zaradi 
proda veliko manj rodovitne. 
Opustiti bi morali od 40 do 50 
odstotkov govedoreje. V istem 

obsegu bi lahko ohranili le 
perutninarstvo in prašičere-
jo. »Zadnje desetletje smo v 
razvoj kmetije vlagali ves svoj 
denar, z gradnjo hitre ceste bi 
bil ves trud zaman,« je jasen 
bodoči prevzemnik kmetije, 
ki ni osamljen primer. S po-
dobnimi težavami se bo mora-

lo v primeru, da bo hitra cesta 
res prečkala občino Braslovče, 
soočiti še več kot deset mladih 
kmetovalcev.

Občutno nižji 
prihodki
Kmet Domen Marovt iz 

Topovelj obdeluje približno 
20 hektarjev kmetijskih ze-
mljišč, od tega je približno 
polovica hmeljišč. Z gradnjo 
hitre ceste bi ostal v naj-
slabšem primeru brez treh 
hektarjev, del obstoječih ze-
mljišč pa bi prometna infra-
struktura razdrobila in s tem 
otežila nadaljnjo kakovostno 
kmetovanje. Marovtovi bi le-
tno ostali brez približno 30 
tisoč evrov prihodkov. »Naša 
kmetija je stara več kot dve-
sto let. Njeni lastniki smo 
preživeli že precej različnih 
oblasti in tudi tokrat bomo. 
V prvi vrsti ni pomembno, 
koliko naših zemljišč bo uni-
čila hitra cesta, temveč to, 
da se bo z gradnjo naredila 
nepopravljiva trajna škoda 
celotni dolini,« še dodaja.

ŠPELA OŽIR
Foto: SHERPA

Na oddelku za agronomijo Biotehniške fakultete (BF) v Ljubljani so 
se zelo ostro odzvali na odločitev vlade, da je za hitro cesto na odseku 
tretje razvojne osi od Velenja do avtoceste (A1), za katero bo pripravila 
državni prostorski načrt (DPN), izbrala traso F2-2, to je s priključkom 
pri Šentrupertu. V javnem pozivu vladi, ki so ga naslovili Proti uniče-
vanju kmetijskih zemljišč, so zapisali, da kmetijska stroka traso F2-2 
Velenje–A1 v celoti zavrača in poziva k sprejetju trase, ki ne bo trajno 
uničila najboljših kmetijskih zemljišč.

»Izgubili smo že preveč kmetijskih zemljišč«
Metka Hudina z 
oddelka za agro-
nomijo o trasi 
hitre ceste

Dr. Metka Hudina, prodekanja za 
področje agronomije na Biotehni-
ški fakulteti v Ljubljani, pravi, da 
smo po osamosvojitvi v Sloveniji 
izgubili že 70 tisoč hektarjev kme-
tijskih zemljišč.

Slovenije, vendar želimo samo zašči-
titi kmetijska zemljišča, ki jih je vsak 
dan manj. Po osamosvojitvi smo izgu-
bili že 70 tisoč hektarjev kmetijskih 
zemljišč. Od leta 2002 do 2009 celo 15 
tisoč hektarjev. Z drugimi besedami 
to pomeni, da smo vsak dan izgubili 
5 hektarjev kmetijskih zemljišč.

Vendar nobena trasa ne bo po-
polna in brez žrtvovanja kmetij-
skih zemljišč ne bo šlo. Poleg tega 
je bilo študij variant in spreminja-
nja tras dovolj.

Ti postopki se absolutno predolgo 
vlečejo. Hitro cesto je res treba čim-
prej zgraditi, vendar ne po najboljših 
kmetijskih zemljiščih. Nekaj jih bo 
v vsakem primeru izgubljenih, a ni 
nujno, da so to najboljša kmetijska 
zemljišča z urejeno infrastrukturo.

V pozivu vladi ste zapisali, da se 
zavzemate za traso F3b s priključk-
om na avtocesto pri Podlogu …

Ne, ne zavzemamo se za nobeno 
traso, ampak želimo samo zaščititi 
najboljša kmetijska zemljišča.

Vendar menite, da je trasa F3b 
bolj primerna od F2-2?

Da, ker uniči manj najboljših kme-
tijskih zemljišč.

Ali so v vas v zadnjem času s pri-
stojnih ministrstev povabili k pred-
stavitvi strokovnih mnenj?

Ne.
Ali ste se pripravljeni vključiti v 

razpravo o izbiri najboljše trase, da 
bi kot stroka poiskali najprimer-
nejšo možnost?

Že nekaj let traja ta polemika, ob tem 
smo tudi mi navedli strokovne utemelji-
tve. Na ta način smo seveda na oddelku 
za agronomijo BF pripravljeni sodelova-
ti še naprej, še posebej kolegi pedologi, 
ki dajejo oceno o kakovosti zemljišč.

Zakaj ste v pozivu vladi tako 
ostro zapisali, da je njeno ravna-
nje ob izbiri trase F2-2 nevredno 
evropske države?

Poglejte, kaj kažejo statistike. Po 
obsegu kmetijskih zemljišč na prebi-
valca smo pod povprečjem EU in tudi 
na repu evropskih držav po obsegu 
njiv in vrtov na prebivalca. Pri nas je 
800, evropsko povprečje pa je 2 tisoč 
kvadratnih metrov na prebivalca. Tudi 
računsko sodišče je marca 2013 v poro-
čilu zapisalo, da smo neuspešni na po-
dročju varovanja kmetijskih zemljišč.

Boste na vlado še stopnjevali 
pritisk, da bi spremenila odloči-
tev? Se boste morda povezali tudi 
z nasprotniki trase F2-2, kot je na 
primer Civilna iniciativa Braslovče, 
ali se boste samo odzivali na deja-
nja vlade?

Na oddelku za agronomijo BF ščiti-
mo kmetijska zemljišča in jih bomo še 
naprej. Če nekdo želi uničiti ali trajno 
pozidati kmetijska zemljišča, se bomo 
seveda odzvali na to, še vedno smo se. 
Katera trasa bo izbrana, pa ni naša, 
ampak politična odločitev. Ampak 
potem mora politika tudi prevzeti vso 
odgovornost.

ROBERT GORJANC
Foto: osebni arhiv

O tem smo se pogovarjali z dr. Met-
ko Hudino z oddelka za agronomijo, 
ki je tudi prodekanja Biotehniške fa-
kultete v Ljubljani.

Zakaj ste prepričani, da optimizi-
rana trasa F2-2, ki jo je vlada izbrala 
za izdelavo državnega prostorskega 
načrta (DPN), trajno uničuje naj-
boljša zemljišča?

Ta trasa »povozi« več kot 25 hektar-
jev kmetijskih zemljišč, ki so urejena z 
namakalnimi sistemi in s hmeljskimi 
žičnicami. Povprečna bonitetna ocena 
teh kmetijskih zemljišč je 60, če vza-
memo lestvico do 0 do 100, medtem 
ko je povprečna boniteta zemljišč v 
celotni Sloveniji 41,5. Zavzemamo se 
za hitro cesto ali morda avtocesto s 
Koroške, ki bi bila povezana z ostalim 
delom in se jo poveže z ostalim delom 

Protestnega shoda, ki ga je včeraj na križišču v Parižljah pripravila Civilna iniciativa Braslovče ob podpori 
Civilne iniciative Šmartno ob Paki in Kmetijsko-gozdarske zbornice Slovenije, so se udeležili številni prebi-
valci Spodnje Savinjske doline. Opozarjali so, da je trasa hitre ceste med Šentrupertom in Velenjem povsem 
nesprejemljiva, o čemer pričajo številni argumenti, za katere pa se vlada ne zmeni.

Hitri cesti skozi Male Braslovče še posebno ostro nasprotujejo braslovški kmetje, saj bi s tem izgubili najboljša 
kmetijska zemljišča. Da bi jim država v zameno ponudila druge kmetijske površine, po njihovem mnenju ni 
rešitev. Pravijo namreč, da dobrih 110 hektarjev najboljših kmetijskih zemljišč preprosto ni nadomestljivih. 
Na protest se je v koloni s traktorji po državni cesti med Orlo vasjo in Parižljami pripeljalo več kot 20 kmetov.
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Celje je v manj kot enem 
mesecu izgubilo kar dve 
podjetji, ki sta bili nekoč 
pomembna stebra lokalne-
ga in tudi regijskega gospo-
darstva. Po Aeru je bankro-
tiralo še Klasje. Ker upniki 
niso podprli prisilne porav-
nave, sodišču ni preostalo 
drugega, kot da podjetje 
pošlje v stečaj. Kljub steča-
ju proizvodnje v Klasju niso 
ustavili, a jo bodo nadaljeva-
li z manj ljudmi. Kdo od 118 
zaposlenih bo vsaj še nekaj 
časa imel delo, naj bi bilo 
znano danes. Ostalo naj bi 
osemdeset ljudi, 38 pa naj 
bi jih dobilo odpoved.

Agonija Klasja, ki je bil pre-
ko družbe Millcom ter Ptuj-
skih pekarn in slaščičarn v 
večinski lasti velenjskega po-
slovneža Tomaža Ročnika, je 
trajala skoraj dve leti. Čeprav 
je upravitelj Kristijan Anton 
Kontarščak, ki je bdel nad 
postopkom prisilne poravna-
ve, zdaj pa bo vodil tudi ste-
čaj, ves čas opozarjal, da ima 
Klasje zelo malo možnosti 
za uspešno fi nančno sanaci-
jo, sodišče njegovih navedb 
ni upoštevalo. Zdaj so usodo 
podjetja zapečatile banke, ki 
se niso strinjale z večmilijon-
skim odpisom dolgov. Dovolj 
bi namreč bilo, če bi prisilno 
poravnavo in načrt fi nančne-
ga prestrukturiranja podprli 
največji upnici Probanka in 
Nova Ljubljanska banka. Prvi 
je Klasje ostalo dolžno 5,2 
milijona evrov drugi pa 4,2 
milijona evrov. Za potrditev 
prisilne poravnave bi morali 

Klasje iz prisilne 
poravnave v stečaj
Proizvodnje niso ustavili, delo naj bi za nekaj časa obdržalo vsaj 80 ljudi

Thermana 
kmalu v 
rokah bank
Večinska lastnica laškega zdravilišča 
bo slaba banka, a najbrž ne za dolgo

Potem ko je upniški odbor Thermane sprejel sklep o 
poenostavljenem zmanjšanju osnovnega kapitala in s 
tem razlastil vse dozdajšnje delničarje, morajo upniki 
do sredine maja sporočiti, koliko svojih terjatev bodo 
pretvorili v lastniški delež, predvsem pa, ali podpira-
jo potrditev prisilne poravnave. Glasovanje o prisilni 
poravnavi vodstva Thermane ne skrbi, saj je Družba 
za upravljanje terjatev bank že pred časom zagotovila, 
da podpira njihov načrt fi nančnega prestrukturiranja. 
In že glas »za« slabe banke bo dovolj, da bo sodišče 
prisilko potrdilo.

Predsednik uprave Andrej Bošnjak je tudi prepričan, 
da bodo upniki v kapital pretvorili več kot za 12 milijonov 
evrov terjatev, koliko znaša prag uspešnosti dokapitaliza-
cije. Poleg Družbe za upravljanje terjatev bank (DUTB) 
bodo po njegovem mnenju pri tem sodelovale še druge 
banke. »Glede na zagotovila DUTB, da bo sama konverti-
rala 12 milijonov evrov terjatev, pričakujem, da bo skupaj 
v kapital Thermane pretvorjenih najmanj 14 milijonov 
evrov terjatev. To med drugim tudi pomeni, da bo družbi 
ostalo približno 22 milijonov evrov dolga, vračilo katerega 
pa glede na naše smele načrte ne bi smel biti problem,« je 
optimističen Bošnjak.

Prihaja veliko snubcev
Po dokapitalizaciji bo vsekakor večinska lastnica Ther-

mane postala DUTB, koliko časa bo to tudi ostala, pa je 
še težko napovedati. »Glede na to, kako v Sloveniji poteka 
prodaja podjetij, iskanje pravega lastnika ne bo enostavno 
in se bo najbrž zavleklo,« ocenjuje Bošnjak. Kot pravi, je 
kupcev veliko, saj v Laško prihajajo že vse od sredine julija 
2013, ko je prevzel vodenje zdravilišča. Poleg različnih 
fi nančnih skladov si je družbo doslej ogledalo tudi ne-
kaj potencialnih strateških lastnikov iz Francije, Avstrije, 
Nemčije, Ukrajine in Rusije. Po Bošnjakovih besedah sta 

Upniki imajo do Klasja za nekaj več kot 16 milijonov evrov 
terjatev.

Klasje ima po Celju postavljenih nekaj prodajnih kioskov, njegova je znamenita prodajalna Mlakar, v najetih 
prostorih ima prodajalno Štručka v središču mesta. Do prejšnjega meseca je imelo v Celju še prodajalno 
Ada, prav tako v najetih prostorih, ki pa jo je zaprlo le nekaj dni zatem, ko jo je prenovilo.

Andrej Bošnjak zavrača očitke, da družba v zadnjem 
letu premalo ali skoraj nič denarja vlaga v vzdrževanje 
in na ta račun ustvarja boljše rezultate poslovanja. Kot 
pravi, je zmanjšanje stroškov za vzdrževanje rezultat 
boljših pogajanja z izvajalci.

Mlekarna Celeia je največja slovenska mlekarna v ve-
činski zadružni lasti. V lanskem letu je od prodaje ustvari-
la 61 milijonov evrov, od tega 80 odstotkov na slovenskem 
trgu in 20 odstotkov na tujih trgih, kot so trgi v Italiji, 
Nemčiji, na Hrvaškem, v Angliji, Franciji, Bosni in Her-
cegovini, Makedoniji, na Kosovem in v Črni gori.

Tudi prvi trije meseci v letu 2015 so bili za Mlekarno Celeia 
uspešni, saj je podjetje začelo sodelovati z novim kupcem v 
Nemčiji, vstopilo pa je tudi na srbski trg, pravijo v mlekarni. 
Mlekarna Celeia je sicer usmerjena predvsem v proizvodnjo 

različnih fermentiranih izdelkov, mlečnih namazov, poltrdih 
sirov in konzumnega mleka. Surovo mleko mlekarna odku-
puje od 17 kmetijskih zadrug in tako posredno sodeluje z 
malo več kot 1.200 proizvajalci mleka. V podjetju je trenutno 
zaposlenih 199 ljudi. V letu 2014 so v mlekarni odkupili več 
kot 89,7 milijona litrov mleka. Največji proizvajalec med 
kmetijskimi zadrugami je bila lani Koroška kmetijsko-goz-
darska zadruga, na drugem mestu je Kmetijska zadruga 
Šmarje in na tretjem Kmetijska zadruga Šaleška dolina.

JP

v Klasju dobiti 60 odstotkov 
glasov vseh upnikov, a so jih 
dobili le dobrih 7 odstotkov.

Za propad krivi 
lastniki?
Vendar pa banke niso pravi 

krivci za propad največjega 
mlinsko-predelovalnega pod-
jetja v celjski regiji, ki je bilo 
ustanovljeno leta 1958 in je 
pred dobrim desetletjem za-
poslovalo skoraj 500 ljudi. 

Največjo odgovornost naj bi 
nosil lastnik Tomaž Ročnik, 
saj naj bi se težave v Klasju 
začele takrat, ko si je iz pod-
jetja izposodil nekaj več kot 
štiri milijone evrov. Zaradi 
danega posojila se je Klasje 
znašlo v fi nančnih škripcih 
in je moralo razglasiti plačil-
no nesposobnost, na vračilu 
tega denarja pa je potem slo-
nel ves načrt fi nančnega pre-
strukturiranja. A se je kmalu 
pokazalo, da je Probanka le 
nekaj dni po uvedbi prisilne 
poravnave zasegla terjatve 
Klasja do njegovega večinske-
ga lastnika. Direktorica Klasja 
Dragica Murko je sicer ves 
čas zatrjevala, da je terjatev 
ustrezno zavarovana z delni-
cami Elektra Maribor, vendar 
je Probanki uspelo dobiti za-
stavno pravico tudi nad temi 
delnicami.

Upravitelj ohranja 
zdravo jedro
Poleg zapletov s terjatvijo 

do Tomaža Ročnika je Klasje 
v času prisilne poravnave pe-
stilo še slabo poslovanje, kar 
je tudi bil eden od razlogov, 
da je upravitelj Kristijan An-

ton Kontarščak večkrat zahte-
val čimprejšnji stečaj. Name-
sto predvidenih 8,6 milijona 
evrov prihodkov od prodaje 
je lani promet Klasja znašal 
le 4,2 milijona evrov, name-
sto načrtovanega dobička, ki 
naj bi znašal 184 tisoč evrov, 
pa je družba imela skoraj pol 
milijona evrov izgube.

Kljub takšnim poslovnim 
rezultatom, ki tudi letos ne 
kažejo kakšnih posebnih 
znakov izboljšanja, name-
rava stečajni upravitelj proi-
zvodnjo v Klasju nadaljevati. 
Delo naj bi, vsaj za zdaj, ob-
držalo približno osemdeset 
ljudi. Kdo bo ostal in kdo šel 
na zavod za zaposlovanje, bo 
znano danes, v četrtek, ko 
bodo v podjetju delili odpove-
di pogodb o zaposlitvi. Odlo-
čilna kriterija pri izboru bosta 
znanje in izkušnje. O tem, ka-
kšna bo nadaljnja usoda Klas-
je, pa je še veliko neznank. 
Podjetje ima za zdaj zadosti 
dela, zato stečajni upravitelj 
upa, da bo proizvodnjo lahko 
ohranil toliko časa, dokler za 
zdravo jedro Klasja ne najde 
primernega kupca.

JANJA INTIHAR

Odkupila skoraj 90 milijonov litrov mleka

med njimi najbolj resna dva kupca, eden od njiju je iz 
Francije, ki se ukvarjata s sorodnim poslom in izhajata iz 
medicinskih vod. »V Thermani si vsekakor želimo stra-
teškega lastnika, ki pozna posebnosti naše dejavnosti, 
predvsem pa želimo, da pride nekdo, ki bo tudi v priho-
dnje negoval dolgo tradicijo zdravilišča. Ker pa se strategi 
neradi odločajo za družbe, ki niso urejene in ne poslujejo 
najbolje, bo treba čim prej poskrbeti za stabilno poslovanje 
in rešiti čim več pravnih sporov,« pravi Bošnjak.

Že letos dobiček
Po Bošnjakovih besedah Thermana posluje dobro, čeprav 

so se lani njeni čisti prihodki od prodaje v primerjavi z letom 
2013 znižali za več kot milijon evrov. »Opustili smo ruski 
trg, saj je bilo z njim tveganje preveliko, previsoke pa so bile 
tudi provizije, ki smo jih plačevali agencijam,« manjše pri-
hodke pojasnjuje Bošnjak. O letošnjem poslovanju pravi, da 
je spodbudno, saj so marca zabeležili za sedem odstotkov 
več nočitev kot v enakem lanskem mesecu. Zaradi obvezno-
sti pri odplačevanju posojil so imeli izgubo, vendar bodo 
po njegovih napovedih že sredi leta poslovali pozitivno.

JANJA INTIHAR
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Slaba politika ne ustavi 
dobrih podjetnikov

V Celju so od torka na 
ogled trenutno najboljši 
dosežki domače in tuje 
industrije. Začeli so štirje 
mednarodni industrijski 
sejmi – sejem orodjarstva 
Forma tool, plastike, gume 
in kemije Plagkem, grafike 
in pakiranja Graf&Pack ter 
varjenja in livarstva. Zani-
manje za sejme je letos zelo 
veliko, saj je v Celje prišlo 
več kot 650 razstavljavcev iz 
31 držav. Poleg slovenskih 
je največ razstavljavcev iz 
Nemčije, Avstrije, Srbije, 
Italije in Hrvaške

Sejme je odprl minister za 
gospodarstvo Zdravko Po-
čivalšek, ki je med drugim 
poudaril, da so se razmere v 
gospodarstvu v Sloveniji lani 
začele izboljševati. K rasti so 
največ prispevali izvozniki, 

med katere sodi tudi večina 
slovenskih podjetij, ki se ude-
ležujejo letošnjih štirih sej-
mov. Kovinsko predelovalna 
industrija sodi med najbolj 
uspešne panoge v Sloveniji, je 
dejal minister Počivalšek, saj 
ustvari tretjino bruto druž-
benega proizvoda in tretjino 
prihodkov ter zaposluje tretji-
no delavcev. Napovedal je, da 
se je vlada odločila povečati 
konkurenčnost gospodarstva, 
zato ga ne bo obremenjevala 
z novimi dajatvami, stroški 
se bodo pocenili, administra-
tivnih ovir bo manj, delovna 
zakonodaja bo prožnejša. 
»Nedavno sem bil na podob-
nem sejmu v Nemčiji, kjer se 
je predstavljalo 17 slovenskih 
podjetij. Glede na to, kar sem 
videl tam in kar vidim tukaj 
v Celju, lahko z gotovostjo 

zatrdim, da nobena, še tako 
slaba politika ne more usta-
viti razvoja dobrih podjetij,« 
je poudaril Počivalšek.

Ob otovoritvi sejmov so 
podelili tudi sejemska pri-
znanja. Med dobitniki je kar 
nekaj podjetij s Celjskega. V 
okviru sejma Forma Tool je 
zlato priznanje dobila Emo 
Orodjarna, srebrnega Gore-
njeva orodjarna, bronastega 
pa podjetje Cajhen iz La-
škega. Med razstavljavci na 
sejmu Plagkem je posebna 
komisija v kategoriji domačih 
proizvajalcev zlato priznanje 
podelila podjetju Diverse iz 
Šentjurja, in bronastega ve-
lenjskemu podjetju Turna. V 
kategoriji zastopnikov je sre-
brno sejemsko priznanje do-
bilo podjetje Bimex iz Celja.

JI, foto: SHERPA Celjski sejem ta teden gosti najboljšo ponudbo domače in tuje industrije.

Katičeva za 
obrambno 
ministrico

Po razrešitvi Janka Vebra zaradi afere Veberkom je 
predsednik Socialnih demokratov Dejan Židan za novo 
obrambno ministrico predlagal Andrejo Katič, poslanko 
in podpredsednico DZ ter dolgoletno direktorico občin-
ske uprave v Mestni občini Velenje. Če jo bo potrdil DZ, 
kar je glede na stanje v koaliciji pričakovano, bo Katičeva 
po Ljubici Jelušič druga ženska na tem položaju.

RG

Zelena energija tudi za podjetja
Družba Elektro Celje Energija od 1. 

aprila kot edina v Sloveniji brez doplačila 
zagotavlja električno energijo iz obnovlji-
vih virov 20 tisoč malim in srednjim pod-
jetjem. Že od lanskega marca brez dopla-
čila dobavlja elektriko iz obnovljivih virov 
energije tudi 140 tisoč gospodinjstvom.

Po tržnem deležu tretji največji trgovec z 
energijo v Sloveniji tako ostaja edini, ki svo-
jim kupcem zagotavlja 100-odstotno čisto 
oziroma – kot v družbi sami pravijo – zele-
no energijo. Ker si ljudje težko predstavljajo, 

kako v svoje domove dobijo zares čisto ener-
gijo, so v družbi ECE poskrbeli tudi za potrdi-
la Agencije RS za energijo. Celjski dobavitelj 
energije je zanje unovčil potrdilo o izvoru 
elektrike, ki jo odkupuje od treh hidroelek-
trarn na Dravi, ene na Soči in dveh zasebnih 
sončnih elektrarn iz Zagaja pri Ponikvi.

V ECE vsem tistim kupcem, katerih ele-
ktronske naslove imajo, te dni pošiljajo 
potrdila o količini lani porabljene zelene 
elektrike, preostali pa si lahko potrdilo na 
preprost način shranijo sami s spletne stra-

ni družbe. Za tiskanje in pošiljanje potrdil 
po pošti se v družbi niso odločili, saj bi po 
besedah direktorja Mitje Terčeta »zaradi 
tega po nepotrebnem padlo preveč dreves«.

Da vsem svojim kupcem – razen velikim 
podjetjem, ki sklepajo letne pogodbe o na-
kupu elektrike – zagotavlja 100-odstotno 
čisto oziroma zeleno energijo, bo družbo 
letos stalo približno 200 tisoč evrov. A kot je 
prepričan direktor Terče, vseeno pričakujejo 
dobre poslovne rezultate. Po še nerevidira-
nih podatkih je družba ECE lani ustvarila 

približno 90 milijonov evrov prihodkov, ob 
tem pa 2,2 milijona evrov čistega dobička 
po obdavčitvi. »To je najboljši letni poslovni 
rezultat v zgodovini družbe,« pravi Terče 
in dodaja, da je to v največji meri posledica 
učinkovitega zmanjševanja stroškov v pre-
teklem letu in tega, da se družba ni odločila 
za kandidiranje na dveh javnih razpisih, ki 
bi ji sicer prinesla prodajo velike količine 
elektrike, a hkrati zaradi pretirano nizko 
postavljenih cen vsaj milijonsko izgubo.

IS

NA KRATKO

V Kozjem podelili 
občinska priznanja

KOZJE – V občini so v petek na slavnostni seji podelili 
občinska priznanja, nagrade in odlikovanja. Naziv častne-
ga občana je prejel bivši župan Dušan Andrej Kocman, 
ki je občino vodil 12 let, medtem ko je zlati grb dobil 
prostovoljni gasilec Alojz Osojnik.

Dušan Andrej Kocman je bil med občani izredno prilju-
bljen župan, kar kaže tudi to, da ga je za častnega občana 
predlagalo kar 24 društev, krajevnih skupnosti in drugih 
organizacij. Zlati grb občine je prejel Alojz Osojnik, ki že od 
leta 1977 dejavno deluje v PGD Podsreda. Srebrni grb je prejel 
podjetnik Silvo Kovačič, član PGD Lesično-Pilštanj-Zagorje 
in pokrovitelj Folklorne skupine Kozje. Jožef Senica pa je 
zaradi izjemnega truda, ki ga že vrsto let posveča aktivno-
stim v občini, prejel bronasti grb. Denarni nagradi sta prejela 
PGD Kozje in Krajevna organizacija Rdečega križa Buče.

JP

Stavke bolniki niso 
čutili

CELJE – Zdravniki in zobozdravniki so v sredo dopol-
dne eno uro opozorilno stavkali tudi v celjski bolnišnici 
in zdravstvenem domu. S stavko želijo doseči sprejem 
standardov in normativov za zdravnike, ki bi pripomogli 
k boljšem delu, in ponovno vzpostavitev razmerja ena 
proti tri med povprečno slovensko plačo in povprečno 
plačo zdravnika.

Enourna stavka je sicer nekoliko ustavila delo zdravniške-
ga osebja, čeprav so nujne primere ustrezno obravnavali. 
Bolniki v celjski bolnišnici stavke skorajda niso občutili, 
enako tudi v ZD Celje. Nekateri zdravniki so stavkali na 

delovnem mestu, nekateri pa so bili v času stavke skupaj 
na sestanku. A so tudi s sestanka odhajali v ambulante, ker 
so dobivali klice o nujnejših primerih.

»Ta stavka ni bila uperjena proti bolnikom, z njo smo želeli 
opozoriti politike, da si želimo sprememb, ne pa prizade-
ti bolnikov. S stavko želimo povedati, da bi radi delali po 
standardih in normativih, ki so bili sprejeti že leta 2008 in 
še zdaj čakajo v predalu na ministrstvu za zdravje. Ti nor-
mativi so pomembni zato, da bomo lahko delali kvalitetno 
in da se bomo lahko še bolj posvetili našim bolnikom,« je 
povedal zdravnik in predstavnik sindikata Fides v Zdravstve-
nem domu Celje Marko Drešček. Kako pa je stavko dojelo 
ministrstvo za zdravstvo, bo razvidno v prihodnjih dneh. 
Še posebej zato, ker zdravniki – v kolikor jim vlada ne bo 
prisluhnila – napovedujejo že novo stavko, in sicer 28. maja. 
Če do takrat sprememb ne bo, bo stavka trajala ves dan.

SŠol

Izobraževanje kot 
preživetje

VELENJE – V okviru projekta Slovenska mreža za izo-
braževanje starejših in medgeneracijsko sodelovanje, ki 
ga izvaja Slovenska univerza za tretje življenjsko obdo-
bje, so v Domu kulture pripravili 3. mednarodni festival 
znanja in kulture starejših.

Kot je povedala predsednica Slovenske univerze za tretje 
življenjsko obdobje dr. Ana Krajnc, je izobraževanje stvar 
preživetja: »Danes potrebujemo veliko znanja, saj tehno-
logija prehiteva ljudi.« Ključno področje izobraževanje, ki 
so mu posvetili tudi delavnice, je usposabljanje starejših 
za uporabo informacijsko-komunikacijske tehnologije, pri 
čemer je pomembno uveljaviti modele medgeneracijskega 
sodelovanja in medsebojnega spoštovanja.

V mestu gostitelju konference starejšim namenjajo pre-
cejšnjo pozornost, saj so se že leta 2009 pridružili projektu 
Starejšim prijazno mesto, katerega cilj je izboljšanje življenja 
starejših občanov v občini.

RG

Hišo Sadeži družbe 
nagradila država

ŽALEC – Odbor Republike Slovenije za podelitev držav-
nih priznanj na področju prostovoljstva je v torek podelil 
pet državnih priznanj in državno nagrado s področja pro-
stovoljstva za preteklo leto.

Priznanje je prejela tudi Barbara Lužar, prostovoljka 
Slovenske filantropije, ki je vzpostavila medgeneracijski 
skupnostni center Hiša Sadeži družbe v Žalcu. Pri tem je 
spodbudila k sodelovanju občino, povezala različne orga-
nizacije in motivirala ljudi iz socialno ranljivih skupin k 
udeležbi. Hiša Sadeži družbe deluje že dve leti, v njenih 
programih aktivno sodeluje 46 prostovoljcev. S številnimi 
brezplačnimi aktivnostmi je postala središčna točka za 
druženje različnih generacij in socialno izključenih skupin, 
za povezovanje prostovoljnih organizacij in obenem center 
za promocijo prostovoljstva. Z vzpostavitvijo centra sta se 
odprli dve delovni mesti, v letu 2014 pa se je vanj vključilo 
3.242 ljudi.

ŠO
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Od vil do vilic v 
lokalni šoli ali vrtcu
Člani akcijske skupine za povečanje lokalne samopreskrbe še korak naprej

ŠENTJUR – Ko so člani po-
dobne projektne skupine za 
spodbudo lokalne samopre-
skrbe v Mariboru analizirali 
hrano v eni od tamkajšnjih 
osnovnih šol, se je izkazalo, 
da je bilo kar 58 odstotkov 
sadja in zelenjave prekomer-
no onesnaženega s pesticidi 
in z drugimi strupi. »Ti pri-
delki večinoma prihajajo iz 
Padske nižine, ki je eden 
najbolj okoljsko degradira-
nih delov Evrope. In ta odpa-
dek, da ne rečem ponaredek 
od hrane, jedo naši otroci,« 
je bil v uvodu šentjurskega 
srečanja slikovit Anton Ko-
mat.

Komat kot samostojni razi-
skovalec opozarja na skrajno 
zaslepljenost potrošniškega 
sveta, ki naj bi se v tem tempu 
zaradi pomanjkanja vode in 
hrane zlomil že v nekaj gene-
racijah. Slovenci smo pri tem 
neslavni prvaki. »V zadnjih 25 
letih smo povsem izgubili stik 
z realnostjo. Odpovedali smo 
se nepreglednim površinam 
najboljše orne zemlje, propa-
dlo je 13 tisoč malih kmetij. S 
solidne stopnje samopreskrbe 
smo pristali na dveh tretjinah 
uvoza hrane iz tujine. S svojo 
zemljo delamo kot svinja z 
mehom.« Kot še trdi Komat, 
je globalni prehranski sistem 
tik pred razsulom. To pomeni, 
da bo hrana v supermarketih 
zelo draga ali je sploh ne bo. 
Za Slovenijo, ki ima na prebi-
valca največ trgovinske povr-
šine in hkrati na prebivalca 
najmanj orne zemlje, je lahko 
šok nepredstavljiv.

Padli vojaki v 
papirni vojni
Da je samopreskrba naj-

večje vprašanje nacionalne 
varnosti in eden redkih teh-
tnih nacionalnih interesov, 
postaja jasno. A zgolj poveča-
no število »hobivrtičkarjev« 
tega ne bo rešilo. Kot opo-
zarja kmetijska svetovalka 
Vesna Mihalič, se stvari na 
tem področju spreminjajo po 
polžje. Primeri dobrih praks 
so večinoma plod proaktivne 
pobude posameznikov, ki so 
svoje pridelke znali ponuditi 
raznim javnim zavodom. Za-
pleten sistem javnih razpisov 
z nemogočimi pogoji, številna 
potrdila, certifikati in pregledi, 
računovodstvo na visoki rav-
ni razorožijo marsikaterega 
pridelovalca. »Zadnji udarec 
je na primer e-račun. Kmet 
računa v fizični obliki ne sme 
več izdati, elektronsko poslo-
vanje ni vsem blizu, hkrati 

pa je dodaten strošek,« pravi 
Mihaličeva.

Med pobudniki akcijske 
skupine so občinski odbor 
stranke SLS, Razvojna agen-
cija Kozjansko, celjska ob-
močna enota kmetijsko-goz-
darske zbornice, Kmetijska 
zadruga Šentjur, Šolski cen-
ter Šentjur, Občina Šentjur …

»Papirjev je bilo toliko kot 
v manjšem podjetju,« je svo-
jo izkušnjo dodal ekološki 
kmetovalec Stanko Valpatič. 
Dopolnilni dejavnosti se je na 
kmetiji zato odpovedal. Vse 
birokratske posle je prenesel 
na vzporedno ustanovljeno 
predelovalno podjetje. »Tam 
bom vodja proizvodnje, s pa-
pirji se bodo ukvarjali drugi.« 
Karl Čadej na drugi strani v 
manjšem delu že zalaga neka-
tere vrtce in šole z mlekom in 
s skuto. »Pozitiven premik je 
bil v tem, da lahko javni zavo-
di 20 odstotkov živil naročajo 
mimo javnih razpisov, deset 
odstotkov pa naj bi vključevali 
tudi ekološke hrane.«

Kako od besed k 
dejanjem?
Edini recept za resen pre-

mik na področju lokalne sa-
mopreskrbe je povezovanje in 
strateško načrtovanje pridela-
ve. Na primeru uspelih projek-
tov z Gorenjske in iz Maribora 
sta Anton Komat in kmetijski 
strokovnjak Igor Škerbot 
predstavila način, kako lahko 
pet ali deset povezanih kme-
tov v triletnem koledarju za 
določen javni zavod priskrbi 
lokalno pridelano hrano za 
skoraj celo leto. »Kmetje se 
morajo v prvi vrsti povezati v 
kooperativo, lahko pod okri-
ljem obstoječih zadrug, lahko 
tudi posebej. Ko gre za pride-
lovanje na zemlji, stvari pač 
ne smemo prepuščati anarhiji 
trga. Na stičišču ponudbe in 
povpraševanja je najbolj po-
membna oseba usposobljen 
kmetijski svetovalec, ki mora 
vsaj v prvih dveh letih podrob-
no usklajevati in usmerjati 
zastavljen program.« Pravijo, 
da je izvedljivo. Bo šentjurska 
setev tudi obrodila v žetev?

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: arhiv NT (GrupA)

Bodo naši kmetje sistem zelenjavnih zabojčkov uspeli vpeljati tudi v javne zavode?

Zvonko Pušnik, direktor Kmetijske zadru-
ge Šentjur: »Vsaka pobuda za povečanje 
lokalne samopreskrbe se mi zdi dobrodošla 
in prav bi bilo, da bi kmetje na lokalnem 
trgu prodali čim več svojih pridelkov. Am-
pak iskreno povedano v tem odnosu med 
kupcem in prodajalcem ne vidim potrebe 
po dodatnih posrednikih, zato vloga kme-
tijske zadruge pri tem verjetno ne bo prav 
velika.«

Mihaela Rožej, predsednica lokalnega 
odbora SLS in pobudnica akcije: »To je bilo 
v prizadevanjih za povečanje samopreskr-
be že sedmo srečanje po vrsti. Na prejšnjih 
smo zbrali potrebe šentjurskih javnih 
zavodov, na tokratnem smo preučili interes 
kmetov, ki je zelo velik. V nadaljevanju bo 
najpomembneje najti primerno osebo, ki 
bo prevzela strateško vlogo koordinatorja 
med enimi in drugimi. Ključ je v povezova-
nju in sodelovanju. Optimistična sem.«

NA KRATKO

Varčnejši prostori
ŠTORE – V novem vrtcu na Lipi pri stroških za energijo 

veliko privarčujejo. Podatke so predstavili na zadnji seji 
občinskega sveta.

V starem vrtcu so porabili za stroške elektrike, ogrevanja in 
vode na kvadratni meter površine 5,29 evra, v novem vrtcu le 
1,82 evra. Prej je bilo na vsakega otroka za energijo 23 evrov 
stroškov, po novem jih je 15 evrov. Stroški energije so nižji 
kljub temu, da ima nov vrtec lastno kuhinjo in pralnico, ki je 
prej ni imel. Pranje je namreč imel na skrbi zunanji izvajalec. 
Nov vrtec imajo od leta 2012, ko so zgradili prizidek in stare 
prostore energetsko obnovili.

BJ

Prenavljajo obzidje
DOBRNA – V središču kraja prenavljajo obzidje pod 

župnijsko cerkvijo, ki predstavlja pomembno veduto tega 
turističnega kraja. Dokončno naj bi bilo prenovljeno v 
začetku maja.

Po končani prenovi obzidja se bo nadaljevala prenova sto-
pnišča ob njem, ki vodi k cerkvi in na pokopališče. Oboje je v 
lasti občine, ki tudi financira obnovo. V letošnjem občinskem 
proračunu namenja za to 15 tisoč evrov. Stroški dela v znesek 
niso všteti, ker dela izvajajo delavci občinskega režijskega 
obrata. Letos so jih začeli opravljati v začetku aprila, prenova 
pa sicer traja že več let.

BJ

Po meri invalidov
LAŠKO – Župan Franc Zdolšek je s predstavniki Zveze 

delovnih invalidov Slovenije, Sveta za invalide občine 
Laško ter s člani Koordinacije društev invalidov včeraj 
podpisal dogovor o vključitvi občine v projekt za prido-
bitev listine Občina po meri invalidov.

Med pomembnejšimi izboljšavami, ki invalidom omogo-
čajo enakovredno udeležbo v družbi, je predsednik Sveta 
za invalide občine Laško Mihael Lončar izpostavil dvigalo v 
OŠ Rimske Toplice, rampo za dostop gibalno oviranih oseb 
v Sindikalnem domu Huda Jama, dvigalo pri zdravstvenem 
domu, ureditev dostopa v dvorano Tri lilije ter prilagoditev 
prehodov za slabovidne. Med pomembnejšimi naložbami, 
ki občino čakajo v prihodnje, je po njegovih besedah ure-
ditev sanitarij za invalide v Kulturnem centru Laško in ob 
sprehajalni poti okrog zdravilišča.

TV

Šmarje v cvetju
ŠMARJE PRI JELŠAH – Turistično društvo je minulo 

nedeljo organiziralo prireditev Šmarje v cvetju, s katero 
je med drugim spomnilo na dan Zemlje, 22. april.

V okviru kmečke tržnice na trgu pred kulturnim domom 
v Šmarju pri Jelšah je bila posebna pozornost namenjena 
vrtičkarjem in cvetličarjem, ki se spomladi še s posebno 
zagnanostjo lotevajo svojih cvetlično-vrtnarskih podvigov. 
S tem dogodkom je turistično društvo najavilo tudi izbor 
najbolj urejenih gospodinjstev v občini. Društvo bo ureje-
nost gospodinjstev spremljajo celo leto, upoštevalo bo tudi 
predloge ustanov in občanov, ki bodo opazili lepo urejeno 
okolico in skrb domačinov zanjo.

TV

Z izstopoma bodo 
privarčevali

VITANJE – Občinski svetniki so na zadnji redni seji 
odločili, da bodo v prihodnjem letu izstopili iz članstva 
v Združenju občin Slovenije in Regijskega študijskega 
središča Celje.

Za izstop so se med drugim odločili tudi zaradi varčeval-
nih ukrepov. Članstvo v omenjenih organizacijah za občino 
predstavlja zgolj strošek, je odločitev pojasnil župan Mirko 
Polutnik. Občina bo tako privarčevala približno 15 tisoč 
evrov na leto.

JP

Občina bo prispevala 
več

RADEČE – Občinski svet je podal soglasje k ceni social-
novarstvene storitve pomoč družini na domu.

Občinski svet se je glede na trenutne socialne razmere 
v občini odločil za višji delež subvencije, ki jo prispeva 
občina. In sicer bo ta od 1. maja naprej subvencionirala 
78 odstotkov celotnih stroškov storitve pomoči družini na 
domu. Cena storitve za uporabnika bo med tednom znašala 
3,6 evra na uro, v nedeljo in v nočnem času malo več kot 5 
evrov na uro, ob praznikih in dela prostih dnevih pa skoraj 
5,5 evra na uro.

TV
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Višje temperature, neustrezna 
razporeditev padavin, vetrovne 
spremembe in drugi procesi v oz-
račju povzročajo večjo verjetnost za 
izredne vremenske pojave v obliki 
neurij, suš in poplav. Tovrstni do-
godki največjo škodo naredijo ravno 
v kmetijstvu, s tem pa posledično 
vplivajo na količino, kakovost in 
ceno hrane.

Kmetijska panoga je pomembna za dobrobit 
družbe, žal pa so kmetovalci ena najbolj ranl-
jivih skupin, dovzetnih za naravne nesreče. Tega 
se dobro zavedajo v Zavarovalnici Triglav, kjer 
kmetovalce z različnimi oblikami kmetijskih 
zavarovanj želijo obvarovati pred posledicami 
škode, ki jih za seboj pusti nepredvidljivo vreme. 

Za vse vremenske pojave
Kmetovalci lahko svojo proizvodnjo in pridelek 
obvarujejo z aktivno zaščito (protitočne mreže, 
rastlinjaki, oroševalni in namakalni sistemi) ali 
z zavarovanjem pred t. i. klasičnimi nevarnost-
mi, kot so toča, vihar, poplava in spomladan-
ski mraz, ki zaradi uničenega ali zmanjšanega 
pridelka lahko ogrozijo njihov prihodek. Pri tem 
jim lahko pomaga tudi Zavarovalnica Triglav 

z zavarovanjem posevkov in plodov, ki ga sof-
inancira tudi država. Vsi nosilci kmetijskega 
gospodarstva lahko kot upravičenci še vedno 
izkoristijo 20-odstotno sofinanciranje zavarov-
alne premije s strani države. Pri zavarovanju 
poljedelskih kultur naj ne pozabijo tudi na do-
datno Indeksno zavarovanje pred nevarnostjo 
pomanjkanja padavin oz. meteorološko sušo, 
katerega država ne sofinancira, sklepanje pa je 
časovno omejeno.

Široka paleta ugodnosti
Pri Zavarovalnici Triglav se kmetovalci lahko 
odločajo med različnimi možnostmi izbire višine 
soudeležbe pri škodi (odbitna franšiza) -  le-
tošnja novost je možnost zavarovanja poljščin in 
vinogradov z nižjo odbitno franšizo v višini 10 %. 
Poleg tega lahko unovčijo številne druge ugod-
nosti: 15 % popust za nove zavarovance, 15 % 
popust za mlade prevzemnike kmetij, dodatni 
popust za imetnike Triglav kompleta in dodatno 
ugodnost za naslednje zavarovalno leto.

Naj kmetovalce nižje sofinanciranje države ne 
odvrne od razmisleka in pravočasne sklenitve 
ustreznega kmetijskega zavarovanja pri Za-
varovalnici Triglav. Zavarovalna pogodba je 
namreč edina garancija, ki si jo kmetovalec lah-
ko zagotovi za svoje preživetje in omogoča hkra-
ti najhitrejši način odprave posledic po škodi. 

Muhasto vreme

V primeru 
naravnih nesreč 
šteje zanesljivost, 
zaupanje in 
tradicija.
Zavarovanje posevkov in plodov

triglav.si

Ribiči so 
ogorčeni
Savinja v Lučah je naravni spomenik – Med protipoplavnimi 
ukrepi škodovali ribam

V ribiški zvezi so ogorčeni, da so takšni primeri kot v Lučah v zadnjem času praksa na večini vodotokov, 
ko se izvajajo protipoplavna dela.

LUČE – Sporom zaradi 
protipoplavnih ukrepov 
v tem kraju ni videti kon-
ca. Veliko ljudi se po dru-
gem delu protipoplavnih 
ukrepov počuti bolj varne, 
sploh, ker so med pretekli-
mi vodnimi ujmami v obči-
ni imeli tudi smrtno žrtev. 
Manjšina jim ostro naspro-
tuje, vabi v kraj novinarje 
in jih opozarja na posame-
zne pomanjkljivosti. Med 
njimi izstopa neustrezno 
ravnanje z ribami v času 
protipoplavnih del, ki so 
se začela predlani.

Reka Savinja ima namreč 
status naravne vrednote dr-
žavnega pomena v celotni 
dolžini in je na odseku med 
izvirom in Ljubnim celo za-
varovana kot naravni spo-
menik. »Z naravovarstve-
nega vidika je v tem delu 
Savinje pomembna zlasti 
prisotnost nekaterih zavaro-
vanih in ogroženih vrst rib, 
kot sta navadni kapelj in li-
pan, ter rak navadni koščak. 
Med pticami izpostavljamo 
zlasti povodnega kosa in 
vodomca,« odgovarja To-

maž Acman iz Zavoda RS 
za varstvo narave. Zavod je 
podrobno predpisal različ-
ne pogoje in usmeritve, med 
drugim je izrecno opozoril 
na ustrezen čas izvajanja 
gradbenih del.

V času ribje drsti
V Lučah se je izvajalcu, 

družbi Nivo Eko, mudilo 
zaradi rokov in je dela opra-
vljal celo spomladi. Ribiči so 
zato ogorčeni in opozarjajo, 
da so bili posegi opravljeni 
na deklariranih drstiščih rib 
in to celo v času ribje drsti. 
»Ne moremo se strinjati, da 
v imenu teh protipoplavnih 
ukrepov država in izvajalci 
njenih navodil izvajajo go-
loseke ob vodotokih in jih 
spreminjajo v kanale, ob-
dane z betonom. Tako na 
dolgi rok uničujejo habitate 
domorodnih vrst rib,« odgo-
varja sekretar Ribiške zveze 
Slovenije Igor Miličić. V ri-
biški zvezi so ogorčeni, da so 
takšni primeri kot v Lučah v 
zadnjem času praksa na ve-
čini vodotokov, ko se izvajajo 
protipoplavna dela. Spomni-

mo se na odmevni primer na 
reki Soči, kjer živi znamenita 
soška postrv. Tam je inšpek-
cija v začetku leta prepo-
vedala urejanje brežine pri 
Kobaridu, kjer je bilo zasuto 
eno največjih brstišč soške 
postrvi. Sloveniji tako lahko 
dobi dva milijona evrov ka-
zni Evropske unije.

Nasprotniki 
športnega 
ribolova
Tudi »protiribiška« dela 

v Lučah so bila prijavljena 
evropskim ustanovam. Pre-
dlani jih je prijavil nemški ri-
bič, ki v tem kraju vsako leto 
uživa zaradi športnega ribo-
lova in vidi v protipoplavnih 
ukrepih nasploh ravnanje 
proti varovanju okolja. Tu 
se mnenja seveda krešejo. 
Zagovorniki protipoplavnih 
ukrepov v Lučah ribiču in 
ribičem ne ostajajo dolžni. 
Menijo, da je športni ribolov 
v nasprotju z varovanjem 
okolja. Prav zaradi ekologije 
zahtevajo društva za varstvo 
živali od države prepoved 
športnega in kratkočasnega 

ribolova. »Pri ribolovu se 
ribam povzročajo hujše po-
škodbe in dalj časa trajajoče 
trpljenje,« so utemeljili ostro 
zahtevo po prepovedi v Dru-
štvu za osvoboditev živali in 
njihove pravice.

Po ukrepih
In kakšno je stanje po pro-

tipoplavnih ukrepih v nase-
lju Luče, kjer naj bi drugi del 
končali letos? »V spodnjem 
delu območja, kjer je bila iz-
vedena prva etapa, se rečno 
dno počasi stabilizira. Za-
sajen je bil vrbov poplet in 
rečna brežina se zarašča. V 
zgornjem delu prvega dela 

in spodnjem delu drugega 
dela se rečno dno še ni sta-
biliziralo,« odgovarja Gre-
gor Križnik, tajnik Ribiške 
družine Ljubno ob Savinji, 
ki ima na skrbi tudi Luče. To 
naj bi trajalo še kakšno leto. 
V tem delu so ribiči v pre-
teklih dneh že vložili 1.700 
potočnih postrvi in lipanov 
iz gojitvenih potokov.

»V katerem letnem času 
bi sploh lahko izvedli pro-
tipoplavne ukrepe v Lučah? 
Spomladi se tam brstijo 
ribe, poleti so tam ribiči, ki 
jim prodajajo ribiške karte,« 
pravijo najbolj jezni med 
zagovorniki protipoplavnih 

ukrepov. Različnim sporom 
v Lučah, ki so povezani s 
protipoplavnimi ukrepi, še 
ni videti konca. V kraju naj 
bi namreč gradili še obvoz-
nico, ki je zasnovana tako, 
da naj bi bila obenem zadnji 
del protipoplavnih ukrepov. 
Tej nasprotniki protipoplav-
nih ukrepov najbolj ostro 
nasprotujejo. Kot smo že 
poročali, je prišlo v kraju 
lani aprila celo do posveto-
valnega referenduma, kjer 
je 92 odstotkov volilnih 
upravičencev glasovalo za 
te ukrepe.

BRANE JERANKO
Foto: arhiv NT (SHERPA)

NA KRATKO

Za cesto, otroke in gasilce
DOBJE – Občina bo tudi letos relativno pozno dobila proračun. A bolj kot časovna 

umestitev je svetnike na zadnji seji zaposlovala funkcionalna razporeditev približno 
milijon evrov velikega proračunskega kolača.

Kot je povedal župan Franc Leskovšek, je vladno znižanje obsega primerne porabe in 
ostalih sofinancerskih deležev še bolj zategnilo proračunski pas, vendar osnovno, zakonsko 
določeno delovanje občine in njenih zavodov ne bo okrnjeno. Občina bo letos na prihod-
kovni strani razpolagala s približno 900 tisoči evri, na odhodkovni pa je predvidenih 1,066 
milijona evrov. »Manjša zadolžitev ne bo predstavljala težav, saj občina doslej praktično ni 
imela kreditnih bremen,« je pojasnil Leskovšek. Med glavnimi letošnjimi naložbami bodo 
naslednja faza gradnje povezovalne ceste Repuš–Jezerce, dograditev prizidka h gasilskemu 
domu in nakup novega kombija za šolske prevoze. Velik delež vsako leto zahtevata tudi 
vzdrževanje lokalnih cest in sanacija številnih plazov.

StO

Sosed tvojega brega
ROGATEC – Muzej na prostem je minulo soboto gostil 37. državno srečanje manjšin-

skih pesnikov in pisateljev Sosed tvojega brega. Med osmimi letošnjimi finalisti je tudi 
Zlatko Kraljić iz Velenja.

Zlatko Kraljić je bil rojen v Medžimurju, živi in dela pa v Velenju. Piše poezijo in prozo. 
Je dobitnik številnih nagrad, priznanj in certifikatov na likovnem in tudi na literarnem 
področju. Na sklepni prireditvi so organizatorji predstavili tudi jubilanta Vladimirja Vekića, 
večkratnega udeleženca srečanja, ki letos praznuje 90. rojstni dan. Srečanje manjšinskih 
pesnikov in pisateljev Javni sklad za kulturne dejavnosti Republike Slovenije sicer pripra-
vlja za avtorje različnih državljanstev, ki bivajo v Sloveniji, pišejo pa predvsem v svojem 
maternem jeziku.

TV

Skakalnemu centru zelena luč
LJUBNO OB SAVINJI – Mednarodna smučarska zveza je potrdila načrte za moderni-

zacijo skakalnice in sodniškega stolpa, ki jih imajo v kraju. Načrtujejo obsežno prenovo 
skakalnice, ki je znana po tekmah svetovnega pokala v smučarskih skokih za ženske.

Tako naj bi posodobili profile skakalnice, predvsem zaletišče in doskočišče, kar omogoča 
varne skoke v telemarku do dolžine 95 metrov. Še letos naj bi uredili tudi sodniški stolp. Ta 
dela v skakalnem centru naj bi omogočila, da bi dosegli tehnične pogoje, ki jih postavlja 
Mednarodna smučarska zveza za prihodnja leta. Načrtujejo, da bodo naložbo krili z de-
narjem iz občinskega proračuna. Najprej so nameravali zgraditi nov skakalni center, a se je 
izkazalo, da bi nepričakovana geomehanska dela naložbo bistveno podražila.

BJ
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Vabljeni na javna vodstva v 
Pokrajinski muzej Celje

Četrtek, 
23. april 2015, 
ob 17.00

KULTURNO
ZGODOVINSKA 
ZBIRKA

April je že tradicionalno 
posvečen knjigi. 2. apri-
la obeležujemo svetovni 
dan knjig za otroke in 23. 
še svetovni dan knjige in 
avtorskih pravic. Društvo 
slovenskih pisateljev se je 
pred natančno 20 leti odlo-
čilo, da praznik knjige in 
branja razširi kar na ves 
teden. Letošnji slovenski 
dnevi knjige so se začeli v 
ponedeljek in bodo trajali 
vse do petka. Med številni-
mi mesti, ki se vključujejo 
v dogajanje, tudi letos ne 
manjka knežje mesto.

Poleg Knjigarne in anti-
kvariata Antika program 
Slovenskih dnevov knjige 
v Celju soustvarjajo Celjski 
mladinski center, Osrednja 
knjižnica Celje in Mestni kino 
Metropol. Še posebej živahno 
bo nocoj, ko bodo knjigarne, 
knjižnice in druge ustanove, 
povezane s knjigami, v sklo-
pu projekta Noč knjige od-
prte pozno v noč. Knjigarna 
Antika bo ob 20-letnici delo-
vanja pripravila dva literarna 

večera. Ob 18. uri bo najprej 
gostila srbsko pisateljico Deo 
Josifovski, ki živi in deluje v 
Celju. Osrednji dogodek, ki 
bo ob 21.30, bodo zaznamo-
vali celjski literati Dušan Ča-
ter, Mohor Hudej in Robert 
Hutinski, ki so pred 20 leti 
svoje prve literarne večere 
imeli prav v tej znani celjski 
knjigarni.

Pogovorni večer o knjigi 
pripravlja tudi Celjska Mo-
horjeva družba, ki bo ob 19. 
uri gostila nekdanja uredni-
ka svojih zbirk Andreja Arka 
in Matijo Remšeta.

Razmere so bile 
prijaznejše
Delovati je začela leta 

1995. Kot se spominja njen 
ustanovitelj Božo Mulej, je 
bil takratni čas v primerjavi 
z današnjim za knjigarnarje 
veliko prijaznejši. V zadnjih 
dveh desetletjih so bili priča 
velikim spremembam, od 
pojava medmrežja in mobil-
nega telefona do prenosnih 
in tabličnih računalnikov. 

Knjige praznujejo tudi v Celju
Slovenski dnevi knjige kot nekakšen vseslovenski praznik knjig in branja – Ob 20-letnici njenega delovanja še posebej 
živahno v celjski knjigarni Antika

»Knjiga je v času 
Slovenskih dnevov 
knjige še posebej 
izpostavljena, tako 
kot je bila nekoč, ko 
še ni imela toliko 
konkurence ostalih 
medijev,« je prepri-
čan lastnik celjske 
knjigarne Antika 
Božo Mulej.

Knjigarna Antika letos praznuje 20 let. Ustanovitelj Božo Mulej pravi, 
da so bili časi, ko je knjigarna nastala, veliko bolj prijazni do knjig, kot 
so danes. (Foto: SHERPA)

Že tradicionalno je v središču Celja pred Mestnim kinom Metropolom 
v času Slovenskih dnevov knjige postavljena knjižna tržnica, na kateri 
je do sobote mogoče kupovati knjige po znižanih cenah. (Foto: GrupA)

V bogati monografiji je 319 črno-belih in barvnih reprodukcij iz različnih 
Vaskovih ustvarjalnih obdobij.

Risbe Vasilija 
Ćetkovića – Vaska

Vsestranski umetnik – kipar, slikar in risar – je predsta-
vil že tretjo monografi jo, ki jo je v celoti posvetil risbam.

V knjigi s preprostim naslovom Risbe se umetnik predsta-
vlja v najsubtilnejši obliki. Pravi, da sta risanje in slikanje, ko 
njegova misel in roka iščeta čisto linijo in obliko, zanj duhov-
na in kondicijska priprava na kiparjenje. Tudi risbe, zbrane 
v tej monografi ji, izžarevajo enako kot njegove skulpture 
njegovo neskončno življenjsko energijo, ob kateri gledalec 
ne ostane ravnodušen.

Predstavitev monografi je je pospremil višji kustos in ume-
tnostni zgodovinar Marko Košan iz Koroške galerije likovnih 
umetnosti Slovenj Gradec. Predstavitev je popestril in pod-
krepil še kratek fi lm o umetnikovem ustvarjanju.

LK
Foto: GrupA

Prisegajo na branje
ROGAŠKA SLATINA – Knjižnica Rogaška Slatina je minu-

lo sredo v Aninem dvoru pripravila prireditev ob koncu 8. 
sezone bralne značke za odrasle Beremo ob kozarcu Slat’ne.

Direktorica knjižnice Nataša Koražija je zadovoljna, da 
so se člani knjižnice tudi letos množično odločili za sode-
lovanje. Kot že nekaj let doslej se je bralni znački v zadnji 
sezoni pridružilo približno sto bralcev. Pri pripravi bralnih 
predlogov so se v knjižnici držali načela, da ima vsak človek 
svoj okus, zato so bralcem ponudili najrazličnejše žanre raz-
ličnih avtorjev. Kot gosta sta se prireditve udeležila pisatelj 
Feri Lainšček in pevka Ditka.

TV

Spomin na Bezenška
VOJNIK – V Galeriji Piros v Globočah so odprli razstavo 

o življenju in delu stenografa in slavista Antona Bezenška, 
ki je velik del življenja preživel v Bolgariji. Bezenšek, ki 
se je rodil v okolici Frankolovega, je med očeti slovenske, 
hrvaške, bolgarske in ruske stenografi je. Njegov sistem 
je obveljal le pri Bolgarih.

Letos decembra bo minilo sto let od njegove smrti v Sofi ji. 
Na razstavi v Globočah so do konca leta na ogled različ-
ne fotografi je, ki so povezane z Bezenškom, in njegova 
dela. Ob odprtju razstave so pripravili na Frankolovem 
Bezenškov literarni večer. Njegovo življenje in ustvarjanje 
je orisal dober poznavalec Bolgarije Milan Brecl. Filozof 
Franci Pivec je posebej predstavil Bezenškovo knjigo Etika 
in morala.

BJ

Iz Radmirja kar trije 
zbori

REČICA OB SAVINJI – V soboto je bila območna revija 
odraslih pevskih zborov in malih pevskih skupin, ki je 
bila že 45. po vrsti.

Na reviji se je predstavilo 11 zborov in skupin iz občin Ljub-
no, Mozirje, Gornji Grad in Nazarje. Med njimi so bili kar trije 
zbori iz vasi Radmirje. V programu so prevladovale slovenske 
umetne in ljudske pesmi, poleg teh so se pevci predstavili s 
skladbo Johna Lennona in z Mokranjčevo pravoslavno litur-
gijo. Zborom je kot strokovni spremljevalec prisluhnil Mitja 
Gobec, ki bo svoje mnenje predstavil v prihodnjih dneh. Revijo 
sta pripravila izpostava javnega sklada za kulturne dejavnosti 
ter Kulturno društvo Rečica ob Savinji.

BJ

Zaigrala Orlica
BISTRICA OB SOTLI – V kulturnem domu je bil v ne-

deljo tretji letni koncert lokalne pihalne godbe Orlica. 
Nastopili so tudi številni gostje.

Pred drugo svetovno vojno je pihalna godba v Šempetru 
že obstajala. Do ustanovitve pihalne godbe Orlica, katere 
ustanovni člani so bili Franci Černelč – kapelnik, Krešo Špo-
ljar – trobenta in Iva Zorenč – klarinet, je na tem področju 
vladala praznina. Za glasbeno popoldne v Bistrici ob Sotli so 
poleg pihalne godbe poskrbeli tudi Toni Sotošek z družino, 
trobilni kvintet Glasbene šole Krško in Mešani pevski zbor 
Bistrica ob Sotli.

JP

NA KRATKO

»Vsi omenjeni mediji bralcu 
približajo branje, a posame-
znika obenem oddaljijo od 
klasične knjige,« pojasnjuje 
Mulej, ki kljub vsemu elek-
tronskih oblik knjig ne sma-
tra za konkurente klasičnim.

V zadnjih dvajsetih letih 
se je zaradi hitrega tehnolo-
škega razvoja močno spre-
menil tudi način prodaje 
knjig. Ljudje knjigarne, 

kot opaža Mulej, obišče-
jo veliko redkeje. »Kriza, 
ki se je začela leta 2008, 
se knjigarn tri leta sploh 
ni dotaknila. Po letu 2012 
smo naenkrat iz povsem 
neznanega razloga začutili 
vse njene posledice,« še do-

daja celjski knjigarnar, ki se 
boji, da bodo ljudje po go-
spodarski krizi, ko si bodo 
fi nančno opomogli, zaradi 
poplave drugih medijev 
preprosto pozabili na potre-
bo po obiskovanju knjigarn 
in kupovanje knjig.

Poskušajo se 
prilagajati
Knjigarna Antika, ki je da-

nes ena redkih zasebnih knji-
garn v Sloveniji, se na spre-
membe poskuša prilagajati, a 
kot pri tem poudarja Mulej, so 
se nekateri premiki v razvo-
ju zgodili prehitro, da bi se 
lahko nanje takoj prilagodili. 
Poleg tega, da Antika v svojih 
prostorih redno pripravlja li-
terarne večere, s katerimi vsaj 
na nek način pritegne bralce, 
da vstopijo v knjigarno, se je 
lani lotila tudi založniške de-
javnosti. Do zdaj je izdala štiri 
knjige, povezane s Celjem, za 
letošnjo jesen pa načrtuje že 
nove izdaje. Obenem so knji-
garnarji, kot še dodaja Mulje, 
na vse spremembe v zadnjih 
letih odgovorili tudi z nekoli-
ko »agresivnejšimi« pristopi. 
»Ne čakamo več v knjigarni, 
temveč na različne načine 
pristopimo do potencialnih 
kupcev.«

ŠPELA OŽIR
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Praznik katerekoli obči-
ne je priložnost, da se tam 
pregledajo opravljeno delo 
in načrte za bližnjo in bolj 
oddaljeno prihodnost. Te-
žav nikjer ne manjka, pri-
dobitev ponavadi tudi ne. 
Obojega ne manjka tudi v 
Mozirju, kjer sem se pogo-
varjal z županom Ivanom 
Suhoveršnikom.

V tej občini so morali lani 
zaradi toče zamenjati streho 
zdravstvenega doma, ki so ga 
tudi energetsko obnovili. Sa-
nirali so dva plazova, odprli 
prostore gorske reševalne 
službe in odkrili kip zaslu-
žnega. Letos bo glavna na-
ložba sanacija ločkega jezu, 
ki bo pred poplavami varo-
val del občinskega središča. 
V Šmihelu nad Mozirjem se 
končuje urejanje vaškega je-
dra. V občini bodo sanacijo 
plazov nadaljevali tudi letos. 
Med glavnimi težavami obči-
ne so v preteklosti omenjali 
zelo visoko zadolženost.

Ko občina praznuje, se 
seveda vprašamo, v kakšni 
kondiciji je.

Moštvo je v kondiciji, vo-
lje je veliko in načrtov tudi. 
Moram pa reči, da je sredstev 
vedno premalo. Bila so leta, 
ko smo imeli za občinski 
praznik več odprtij, zdaj jih 

je manj. Ljudje so se tega že 
navadili.

Občina je od lanskega ob-
činskega praznika vseeno 
napredovala. Kaj bi lahko 
bilo od lani po vašem mne-
nju bolje?

Zagotovo bi lahko bilo bo-
lje, če bi nadaljevali projekt 
obnove in širitve vodovodne-
ga sistema Letošč, ki povezu-
je občine Mozirje, Nazarje in 
Rečico ob Savinji ter v manjši 
meri Gornji Grad in Ljubno. 
Žal nismo vse občine razu-
mele, da je to nujno in da je 
zaradi kohezijskih sredstev 
treba pohiteti. Bojim se, da 
za ta ogromen projekt za-
mujamo vlak. Menim, da 
se nam ponuja zadnja prilo-
žnost, v nasprotnem prime-
ru bo to na naših plečih.

Kaj je po vašem mnenju 
trenutno največji problem 
Mozirja?

Poleg potrebe po gradnji 
vodovodnega sistema Le-
tošč je še kar nekaj nalog na 
področju infrastrukture, na 
primer ureditev cestnega od-
seka proti Lepi Njivi. Ta je v 
zelo slabem stanju. Nujno je 
tudi, da čim prej obnovimo 
oziroma dogradimo čistilno 
napravo. Za sredstva smo že 
kandidirali, vendar smo bili 
neuspešni.

»Če lahko govorim v imenu Zgornje Savinj-
ske doline, bi naj bila trasa tretje razvojne 
osi čim bolj zahodno. Tako jo je vlada tudi 
umestila. Izviram s kmetije in razumem 
zaskrbljenost lastnikov kmetijskih zemljišč, 
vendar se je včasih treba čemu odpoveda-
ti. Vemo, da so nekateri avtocestni odseki 
zgrajeni na najboljši kmetijski zemlji, ven-
dar brez tega žal ne gre.«

»Ljudje so se na manj 
otvoritev navadili«
Pogovor z županom Mozirja Ivanom Suhoveršnikom

Osrednja prireditev občinskega praznika Mozirja bo jutri, 
24. aprila. Na njej bodo podelili letošnja občinska priznanja. 
Za delovanje v Radioklubu Mozirje bodo podelili zlato plake-
to občine Ludviku Esu, denarno nagrado bo prejela Ribiška 
družina Mozirje, ki praznuje 60-letnico.

Župan Mozirja Ivan Suhoveršnik: »Včasih kdo reče, da smo zakrediti-
rani, vendar odgovorim, da tega denarja nismo ne zapili in ne zajedli.«

Kako vaša občina gospo-
dari? V preteklosti je v Mo-
zirju zelo izstopala višina 
občinskega dolga. Ta znaša 
trenutno približno dva mi-
lijona evrov.

Mislim, da v Sloveniji ni 
občine, ki bi se lahko pohvali-
la, da ima preveč denarja. Vsi 
bolj ali manj stokamo, da ga 
ni. Primerna poraba je vedno 
nižja, a obveznosti nam vsee-

no nalagajo. Trenutno dolgu-
jemo manj kot petsto evrov 
na prebivalca. Dolgoročno 
posojilo redno odplačujemo. 
Posojilo smo najeli za odkup 
stanovanj na Brdcah, za novo 
športno dvorano in obnovo 
trga. Včasih kdo reče, da smo 
zakreditirani, vendar odgovo-
rim, da tega denarja nismo ne 
zapili in ne zajedli.

Za vašo občino je po-
memben turizem. Imate 
turistično središče Golte. 
Kako ste s tem turističnim 
središčem zadovoljni?

Turistični center Golte je 
zadnje leto odlično deloval 
in prejel za urejenost smu-
čišč drugo najvišjo oceno 
v Sloveniji. Vemo za teža-
ve zaradi insolventnosti in 
upamo, da se bo račun s 
skupnimi močmi izšel. V 
naši občini nasploh vidimo 
možnost v razvoju turizma, 
zanj so odlične možnosti. 
Poleg centra na Golteh ima-
mo Mozirski gaj in Savinjo. 
Vesel sem tudi, ker se letos 
odpira nova turistična desti-
nacija, gozdna šola v Mozir-
ju, kjer bo kamp. Objekt je v 
lasti Športne unije Slovenije, 
vendar se je našel vlagatelj. 
S skupnimi močmi, delno s 
pomočjo občine, bo to lah-
ko zaživelo. Tam naj bi bilo 
mesto za mlade in za željne 
adrenalina.

V občini imate težave s 
plazovi. Kako uspešni ste 
pri njihovi sanaciji?

Težav zaradi plazov ne 
manjka. Prijavljamo jih dr-
žavnim organom in lahko 
rečem, da smo pri sanaciji 
kar uspešni. Če je plazov 
več kot denarja, določimo 
prednostni vrstni red. Pri-
haja do zamikov. Dokler ni 
sanacije plazu v državnem 
proračunu, dokler ni opra-
vljenih recenzij in dokler ni 
sklepa o izvedbi in pogod-
be z izvajalcem, se delo na 
terenu ne more začeti. To 
delo je opravljeno razme-
roma hitro. Nekaj sanacij je 
bilo opravljenih, pri čemer 
so občani zadovoljni, nekaj 
jih načrtujemo. To so med 
drugim sanacije plazov pri 
mozirskem pokopališču, pri 
Beli peči pod Goltmi, v Že-
kovcu in na Lepi Njivi.

Težave imate tudi zaradi 
poplavne varnosti. Kakšne 
so na tem področju želje in 
možnosti?

Ne gre samo za ureditev 
ločkega jezu na Savinji, za 
protipoplavno varnost Lok. 
Za čim večjo protipoplavno 
varnost smo v sodelovanju 
z upravljavcem, podjetjem 
Nivo, določili prednostne 
naloge. Koncesionar opravlja 
dela na hudournikih Ljubija, 
Trnava in Mozirnica; pone-
kod so dela že opravljena, 
drugje naj bi bila predvido-
ma še letos.

BRANE JERANKO
Foto: BJ

Priznanje za praznik
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odkupila celjska občina in 
že naslednje leto so otroci 
prišli na taborjenje.  Športne 
aktivnosti so v gozdni šoli 
pripravljali vse do leta 2005, 
v gozdičku pa so v teh letih 
bivali številni športniki, tudi 
iz tujine, med njimi pa so bili 
tudi nogometaši in judoisti 

Žal danes gozdna šola, ki 
-

venije – zveze društev za 
-

tno vzgojo ne deluje več. 
Na prostoru, kjer so včasih 
stali šotori in igrišča, je zdaj 
grmičevje. Na tamkajšnjem 

-
leg tega se tam zbira veliko 

-
stnim obnašanjem uničujejo 
naravo. Hišica, kjer sta bili 
včasih kuhinja in shramba, 
je postala pravi magnet za 
vlomilce. Za to območje 
obstaja kar nekaj načrtov, 

-
-

tno treba počakati na boljše 
čase. Podobno so v eni od 
raziskovalnih nalog zapisale 

-
jo, da »bi se v gozdno šolo, 
del našega domačega kraja, 
povrnilo nekdanje prijetno 

Pešpoti po celi občini
Občina Mozirje je lani izdala tudi turistični zemljevid 

z vrisanimi kolesarskimi potmi in pešpotmi, saj želi 
omogočiti boljše možnosti za rekreacijo domačinov in 
animacijo športno razpoloženih obiskovalcev.

V tako imenovani »trganki« je prikazanih 16 pešpoti, 
izdelana pa je v merilu 1:35 tisoč. Vsaka pot na zemljevidu 
je označena s svojo barvo, ima svojo številko, označen pa 
je tudi čas hoje. Začetek vsake poti bo označen s »štartno« 
tablo in smerjo, po kateri bo vodila pot.

Poti bodo označevali sproti, kot prva pa bo z dodatnimi 
informacijami odprta pot po Lepi Njivi. Označbe, ki jih 
bodo obiskovalci srečali na poti, so povzete iz celostne 
grafične podobe občine in zato sovpadajo z ostalimi označ-
bami v kraju. »V nadaljevanju bo vsaka pot označena tudi 
z markacijami v zeleno-modri barvi in s puščicami, na 
katerih bo številka poti. Poti bomo označevali postopoma, 
tako da bi bile vse označene do konca letošnjega leta,« 
načrtuje Brinovškova.

Golte pred poletjem

Alpski vrt na Golteh

pa bodo tudi letos pripravljali 
po ustaljenem razporedu.

Letošnjo pomladno razsta-
vo cvetja bodo odprli 27. aprila 
in bo na ogled do 4. maja. »V 
tem času bodo na obisku ju-
naki risanih serij, razstava kač 
strupenjač in predstavitve šo-
lanih psov reševalcev, obenem 

bo seveda na ogled milijone 
cvetov pomladnega cvetja z 
edinstvenim tulipanom Mo-
zirski gaj,« napoveduje Božo 
Plesec. Vse dni bo na ogled 
tudi razstava pletenih skulptur 
vrtnarja Jožeta Skornška.

URŠKA SELIŠNIK
Foto: BENJAMIN KANJIR, US

Takole so se lani ob občinskem prazniku odpravili na pohod po poti Voda nosi spomine.

Ob Dohtarjevem izviruV okviru projekta so po dolgih letih lepšo podobo dobile tudi mozirske Kopelce.
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Brez mlaja ni prvega maja

Mozirsko mlajevsko leto 
se prvega maja ne konča. 
Sredi maja nato pet mlajev 
podrejo in jih prodajo, da 
si lahko privoščijo kakšen 
izlet. Tudi pevska skupi-
na Mlajevci po praznikih 
občasno nastopa na prire-
ditvah, kot so rez vinske 
trte ali odprtje vodovoda. 
Društvo Mlajevci je pose-
bej prizadevno še veselega 
decembra, ko poskrbi za 
praznično okrasitev Mozir-
ja. Eden najprizadevnejših 
mlajevcev, oče Mozirskega 
gaja Jože Skornšek, zbere 
za okrasitev trga naravno 
okrasje iz narave. Mozir-
ska praznična okrasitev z 
naravnimi materiali priva-
blja občudovalce od blizu 
in daleč.

Mozirje že od začetka 
tedna krasijo mlaji. Že 
dolga leta jih ob prvem 
maju postavijo kar pet, 
in sicer na različnih me-
stih. Tako jih postavijo ob 
vstopu v kraj, na glavnem 
trgu, pri cerkvi sv. Jurija, 
na sejmišču in pri Mozir-
skem gaju. Postavljanje 
mlajev ima v tem trgu več 
kot stoletno tradicijo. Za 
njeno ohranjanje skrbi 
Etnografsko društvo Mla-
jevci. To je po vsej verjetno 
eno zelo redkih, če že ne 
edino mlajevsko društvo 
v Sloveniji. Pred vsakim 
prvim majem pripravlja 
celo tekmovalno plezanje 
po mlaju.

Raziskovalec mozirske 
preteklosti Aleksander Vi-
dečnik pravi, da je najstarej-
ša omemba postavitve mlaja 
iz leta 1878, ko je »majevce« 
vodil Franc Strnad. »Ti so 
skrbeli, da so »maji« stali ob 
prvem maju in ob večjih cer-
kvenih praznikih in tudi po 
naročilu so katerega postavi-
li,« omenja Videčnik. Po več 
kot stoletju ni v Mozirju nič 
drugače, danes vodi mlajev-
ce kot predsednik njihovega 
društva Darko Bele. Z 28 
člani društva je na bogato 
mlajevsko tradicijo seveda 
upravičeno ponosen.

»Med letom postanemo 
dejavni pred občinskim 
praznikom, na jurijevo, ki 
sovpada s prvomajskimi 
prazniki,« pravi o običaj-
nem mlajevskem letu pred-
sednik Bele. Včasih mlajev-
ce naprosijo za postavitev 
mlaja tudi za kakšno odpr-
tje ali za novomašno slavje. 
»Ko prideš v kraj in opaziš 
lepo okrašen mlaj, začutiš, 
da se nekaj dogaja in da so 
ljudje takrat veseli,« je po-
vedal predsednik.

Pripadnost 
mlajevstvu
Mlajevci so že sredi prej-

šnjega tedna odšli v gozd in 
posekali pet smrek. Posta-
vitev mlajev so načrtovali 
že za soboto, vendar jim je 
ponagajalo vreme. Nekoč, 
nazadnje pred desetletjem 
in pol, so postavljali mlaje 
z »žavrami«, to je z dvema 
drogoma, povezanima z 
močno vrvjo. Fantje so mlaj 
dvigovali ročno, danes to hi-
tro opravi dvigalo.

Potem ko smreke podre-
jo, jih olupijo in odpeljejo 
tja, kjer so nato postavlje-
ne kot mlaji. Na vrhu, ki 
ga je treba dobro speti, je 
»krancl« (kot po domače 
pravijo vencu) s pisani-
mi trakovi, na vrhu mlaja 

je tudi palica s slovensko 
zastavo. Sledi postavlja-
nje mlaja, ki ga je treba 
spodaj seveda še utrditi. 
V ponedeljek popoldne so 
za postavitev petih mlajev 
potrebovali le tri ure in pol. 
Pomagalo je šestnajst mla-
jevcev. Ob postavljanju se 
zberejo tudi gledalci.

»Treba je imeti trezne 
glave in izkušnje,« opozar-
ja dolgoletni vodja posta-
vitev mlajev Ivan Slemen-
šek, ki je podpredsednik 
Mlajevcev. Mlajevec je že 
štiriinštirideset let. »Tesar 
sem, les me privlači,« po-
jasnjuje svojo dolgotrajno 
pripadnost mlajevstvu. Naj-

starejši mlajevec je nekda-
nji dolgoletni predsednik 
društva Jože Marolt, ki je 
danes častni predsednik. 
Tudi mladih mlajevcev ne 
manjka. »Smo eno redkih 
društev, ki ima mlajše čla-
ne. Moram reči, da so zelo 
prizadevni,« je zadovoljen 
predsednik Bele.

Po hlače na mlaj
Mozirski mlajevci so po-

sebej ponosni na svoj rekor-
dni mlaj, zrel za Guinessovo 
knjigo rekordov. Postavili so 
ga pred nekaj leti in je me-
ril v višino kar 63,5 metra. 
Težak je bil več kot pet ton. 
Za njegovo postavitev so po-
trebovali kar tri traktorje in 
tovornjak z dvigalom.

Ponavadi merijo mlaji 
v višino približno dvajset 
metrov. In v Mozirju mlaji 

Dolgoletni vodja postavitev mozirskih mlajev Ivan Slemenšek in predsednik društva Mlajevci Darko Bele. 
V Mlajevski koči visi na častnem mestu fotografija rekordnega mlaja.

Euroservisi v vaši bližini:

KUPONKUPONKUPONKUPONKUPONKUPONKUPONKUPONKUPONKUPONKUPONKUPONKUPONKUPON

Avto Center 
Naprudnik, d.o.o. 

Vrbno 2
3230 Šentjur pri Celju

T: 03/ 749 01 30
M: 041 662 768

Avtocenter 
Košak, d.o.o. 

Bežigrajska cesta 17
3000 Celje

T: 03/ 426 44 00
M: 041 774 311

Euroservis 
Damjan Šmit

Savinjska cesta 24
3330 Mozirje

T: 03/ 58 33 215
M: 041 403 181

Avtoservis Rona
Zgornje Roje 29

3311 Šempeter v 
Savinjski dolini

M: 041 411 342
E: robert.vasle1@siol.net

www.euroservis.si
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S TEM KUPONOM PREJMETE DARILO 
OB SERVISIRANJU VOZILA V ENEM IZMED 
ZGORAJ NAŠTETIH EUROSERVISOV. 

AKCIJA VELJA DO 31. 5. 2015.

KVALITETNE AVTOSERVISNE STORITVE 
PO POŠTENI CENI. OHRANJENA GARANCIJA 
PROIZVAJALCA VOZIL. 1 LETNO JAMSTVO.

Avtoservisna mreža EUROSERVIS je del svetovne mreže EUROGARAGE z več kot 6.000 ser-
visi širom Evrope in Južne Amerike. Servisi izvajajo storitve v skladu z najnovejšimi trendi in 
smernicami v avtomobilski industriji. V vozila vgrajujejo originalne rezervne dele oziroma 
originalu enakovredne rezervne dele.

Leta 2002 je Evropska komisija sprejela uredbo, s katero je želela vzpostaviti večjo konkurenco 
na prodajnih in servisnih trgih kot tudi na trgih za dobavo rezervnih delov. Vozniki morajo imeti 
pravico, da svoje vozilo servisirajo, vzdržujejo in popravljajo v avtoservisih po svoji lastni izbiri in po 
konkurenčnih cenah. To pomeni, da vozila v garancijskem roku proizvajalca vozil lahko servisirate 
tudi v nepooblaščenih servisih in pri tem ohranite garancijo proizvajalca vozil.

Skrbno izbrani
Mrežo EUROSERVIS po Sloveniji sestavlja skupina neodvisnih servisov. Te so skrbno iz-

brali na podlagi preteklega profesionalnega dela in izkušenj ter v skladu z visokimi kriteriji 
svetovne servisne mreže EUROGARAGE. Avtoserviserji se stalno izobražujejo in strokovno 
izpopolnjujejo.

Mreža EUROSERVIS ponuja vrhunsko vzdrževanje, servisiranje vaših vozil po konkurenč-
ni ceni. S tem skrbi ne samo za večjo varnost v cestnem prometu, ampak omogoča daljšo 
življenjsko dobo vašega vozila in prispeva k varčevanju z gorivom ter manjši onesnaženosti 
okolja.

Številne prednosti
Vzdrževanje, servisiranje ali popravilo vozila na EUROSERVISU prinaša številne prednosti:

Avtoservisna mreža 
EUROSERVIS

Promocijsko besedilo

- Nižje cene servisiranja, saj vam vozila ni treba servisirati na pooblaščenih servisih, kjer so 
storitve praviloma dražje.

- Zagotovljena garancija proizvajalca vozila.

- Vgradnja originalnih rezervnih delov po nižjih cenah.

- Hitra storitev, saj so EUROSERVISI vključeni v distribucijsko mrežo rezervnih delov Groupauto 
International.

- Usposobljeni serviserji in tehnološko sodobno opremljene delavnice.

- Enoletno jamstvo na kupljene rezervne dele in opravljene storitve.

- Servis v bližini vašega doma, saj lahko izbirate med EUROSERVISI iz različnih regij Slovenije.

- Skrb za okolje, saj vse odpadne materiale, odpadna motorna olja in akumulatorje shranjujejo 
v skladu z obstoječimi standardi in normativi.

V Mozirju jih za praznik dela postavijo kar pet – V kraju je mlajevsko društvo – Vsako leto plezanje po mlaju



11Št. 16, 23. april 2015 MOZIRJE PRAZNUJE

Občina Mozirje v številkah  
Površina  54 km2

Število prebivalcev  4.050

Število moških  2.015

Število žensk  2.053

Število delovno aktivnih prebivalcev  1.683

Število zaposlenih oseb na območju občine  899

Število samozaposlenih oseb  226

Število registriranih brezposelnih oseb  172

Povprečna bruto mesečna plača
na zaposlenega (EUR)  1.302

Povprečna neto mesečna plača
na zaposlenega (EUR)  878

Število podjetij  361

Število osebnih avtomobilov  2.321

  Podatki Statističnega urada RS za leto 2011

Ko je bila pred dolgimi 
leti v Mozirju svetovna ži-
vinorejska razstava, so tam 
postavili kar 24 mlajev, za 
vsako sodelujočo državo 
po enega. Obisk 76-letnega 
papeža Janeza Pavla II. v 
Sloveniji so Mozirjani po-
častili s sedmimi velikimi 
in šestimi manjšimi mlaji.

za razliko od drugih krajev 
sploh ne počivajo. Že pribli-
žno desetletje pripravljajo 
po njih tekmovalno ple-
zanje. Včasih, ko smo bili 
Slovenci še skromnejši, so v 
Mozirju na vrh obesili hlače 
nekdanje domače tovarne 
Elkroj. Tisti tekmovalec, ki 
je priplezal do vrha, je postal 
njihov lastnik. Dandanes so 
nagrade večje. Plezanje po 

olupljenem deblu seveda ni 
enostavno.

Zanimivo je, da vrha mlaja 
ne osvajajo najuspešneje ka-
kšni »natrenirani« športniki, 
ampak kleni domači kmečki 
fantje. Ti uspejo priti na vrh 
v nekaj minutah. Pojavljajo 
se tudi tekmovalci od dru-
god. Pojavil se je že iz Šo-
štanja, najbolj oddaljen je bil 
celo iz Zagreba. Bil je eden 

od fantov hrvaške izletniške 
skupine, ki se je ojunačil in 
hotel tekmovati. Že po nekaj 
metrih je uvidel, da plezanje 
po mlaju ni ravno mačji ka-
šelj. Kmalu se je spustil na 
tla in ostalim tekmovalcem 
čestital.

Mozirsko plezanje po 
mlaju je seveda čisto resno 
tekmovanje. Tekmovalce 
zavarujejo pri zavarovalnici, 

Postavljanje mlaja v Mozirju. V tem kraju mlajevstvo ni enkraten do-
godek, ampak pomeni pripadnost.

Mlajevci iz Mozirja nosijo posebne praznične mlajevske uniforme.

Zgodovina mlajev in 
majskega praznovanja po-
mladi je dolga. Sega v 13. 
stoletje, ko je francosko 
visoko plemstvo majska 
praznovanja obeleževalo s 
plesom, z izleti na konjih 
ter sprehodi v naravo.

Najstarejše doslej znano 
pričevanje o mlajih na Slo-
venskem je na bakrorezu lju-
bljanske graščine Bokalce iz 
leta 1679, na katerem so upo-
dobljeni trije mlaji. Z njimi 
so počastili lastnike gradov. 
Leta 1845, ko so v Ljubljani 
slovesno položili temeljni ka-
men cerkve na Trnovem, so 
po robu tlorisa bodoče cer-
kve položili nič manj kot 33 
mlajev. Desetletje pozneje so 

v Ljubljani s postavljanjem 
mlajev počastili tudi obisk 
»presvitlega« cesarja Franca 
Jožefa. Pozneje, leta 1905, so 
postavitev Prešernovega spo-
menika v Ljubljani obeležili 
s kar sedmimi mlaji.

V tisti čas, v letu 1851, 
segajo najstarejši omenjeni 
kmečki posvetni mlaji. Te so 
postavljali v Ziljski dolini na 
Koroškem nekaterim dekle-
tom pred njihovimi domovi. 
Med drugim je znan zapis iz 
leta 1889 o postavitvi brezo-
vih mlajev v Beli krajini, kjer 
so jih postavljali pastirji na 
pašnikih.

V obdobju med svetov-
nima vojnama je prišlo do 
množičnega postavljanja 

Dolga zgodovina mlajev
mlajev, na katere so izo-
bešali zastave. Leta 1928 
so mlajski slavolok ter dva 
mlaja opozarjali na otvori-
tev velikega Katoliškega pro-
svetnega doma v Bistrici ob 
Sotli, istega leta so smrekov 
mlaj postavili še na Sladki 
Gori pred hišo novomašni-
ka. Mlaji so se v socialistič-
nem sistemu obdržali. Tako 
so ga med drugim postavili 
leta 1963 v počastitev otvo-
ritve novega vodovoda v Me-
stinju, kjer je bil ob Titovi 
sliki ter slovenskih in par-
tijskih zastavah.

Treba je seveda ločiti med 
mlaji, maji (zelenolistnatimi 
vejami za slovesne priložno-
sti) ter majskimi drevesci, ki 
so vmesna oblika med mlaji 
in maji.

(po študiji dr. Gorazda 
Makaroviča o Razvoju 

majev in mlajev na 
Slovenskem)

varujejo jih gorski reševalci. 
Letošnje tekmovanje bo po-
jutrišnjem, v soboto.

BRANE JERANKO
Foto: BJ in arhiv 
društva Mlajevci
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»Z majhnimi 
koraki se trudimo 
vsaj do polovice 
mandata vzposta-
viti vzdržno stanje 
občinskih financ.«

Želi si polnilnico ustekleničene 
vode Župan Anton Grobler na čelu Občine Tabor od zadnjih lokalnih volitev

Občina Tabor praznuje 
občinski praznik 24. aprila 
v spomin na kmečki upor v 
17. stoletju. Ob tej priložno-
sti je sinoči v domu kraja-
nov pripravila slavnostno 
sejo s podelitvijo priznanj. 
Še posebno veselo bo v ne-
deljo, ko se obeta že 23. 
Šentjurski sejem.

Vodenje občine je na za-
dnjih lokalnih volitvah pre-
vzel nekdanji podžupan 
Anton Grobler. »Občina je 
bila navzven v dobrem sta-
nju. Ko sem začel podrob-
neje pregledovati finance, 
sem ugotovil, da so razmere 
zaradi zapadlih obveznosti 
precej kritične,« pojasnjuje 
po nekaj mesecih županova-
nja, ko mu je v delovanje ob-
čine že uspelo vnesti nekaj 
sprememb.

Komu vse je občina dol-
govala denar?

Izvajalcem nekaterih 
investicij, šolam, vrtcem, 
domovom starejših obča-
nov in drugim je dolgovala 
skoraj pol milijona evrov, 
kar je za lokalno skupnost, 
katere proračun znaša naj-
več 1,5 milijona evrov, ve-
liko. Občino do leta 2030 
bremeni tudi posojilo, ki 
ga je v okviru javnega par-
tnerstva najela za poplačilo 
gradnje prizidka k osnovni 
šoli. Letno mora v ta na-
men odšteti približno 80 

»Posebno pozornost bomo namenili 
razvoju turizma, predvsem območju 
Krvavice, in kmetijstva. V mislih imam 
domačo pridelavo hrane v kmetijski 
coni, če bomo našli ustreznega vlagate-
lja. Glede na bogate vodne vire in kako-
vostno vodo, ki jo imamo na območju 
naše občine, bi bilo smiselno razmisliti 
o polnilnici ustekleničene vode.«

Anton Grobler je županovanje prevzel po zadnjih lokalnih volitvah.

tisoč evrov. Prepričan sem, 
da bo občina po poplačilu 
posojila, če država ne bo še 
dodatno nižala povprečni-
ne, lažje zadihala.

Nekaj časa ste ste bili 
podžupan. Vam tovrstne 
informacije takrat še niso 
bile dosegljive?

Zadolžen sem bil za kme-
tijstvo in infrastrukturo. 
Vpogleda v finančno sliko 
občine nisem imel. Za kri-
tične razmere sem izvedel v 
14 dneh po prevzemu župa-
novanja. Nad njimi sem bil 
zgrožen. Razmere v občini 
sem najprej predstavil sve-
tnikom. Od začetka mojega 
županovanja do danes si ni-
smo privoščili nobene nove 
naložbe in sprejeli smo kar 
nekaj varčevalnih ukrepov.

Že od leta 1988 ste zvesti 
stranki SLS. Zaradi admini-
strativnega zapleta v času 

volitev ste ostali brez »svo-
jih« svetnikov. Je vaše delo 
zaradi tega oteženo?

V tako majhni lokalni sku-
pnosti, kot je občina Tabor, 
pripadnost strankam pride 
do izraza le med volilno 
kampanjo, potem pa slej ko 
prej izgine, saj ljudje ponov-
no stopijo skupaj.

Na zadnji občinski seji 
so svetniki potrdili osnutek 
občinskega prostorskega 
načrta, katerega javna raz-
grnitev bo med 7. majem in 
8. junijem ter javna obrav-
nava 26. maja, sprejeli pa 
naj bi ga do konca leta. Bo 
občinski prostorski načrt 
za občane prinesel kakšne 
bistvene spremembe?

V južnem delu naselja 
Tabor smo pred leti v sode-
lovanju z enim od spodnje-
savinjskih domov za ostarele 
želeli zgraditi dom starejših 

občanov, a je projekt padel v 
vodo, ker država ni podelila 
koncesije. Območje, veliko 
približno dva hektarja, bo po 
novem namenjeno gradnji 
individualnih stanovanjskih 

hiš. Stanovanjska gradnja bo 
mogoča prav tako v drugih 
strnjenih naseljih, medtem 
ko razpršene gradnje pro-
storski načrt v skladu z dr-
žavnimi smernicami ne bo 
dopuščal.

Pred dvema letoma je 
občina ob občinskem pra-
zniku ponosno namenu 
predala čistilno napravo v 
Ojstriški vasi. Kako je s pri-
ključevanjem nanjo?

V pogodbi o sofinancira-
nju gradnje čistilne naprave 
je zapisano, da mora biti na 
čistilno napravo z zmogljivo-
stjo 800 populacijskih enot 
do konca leta 2015 priključe-

nih 750 populacijskih enot, 
kar je zaradi gospodarske in 
finančne krize nemogoče. 
Občina je načrtovala, da se 
bo na čistilno napravo med 
drugim priključil pred leti 
načrtovani dom starejših 
občanov in s tem zapolnil 
200 populacijskih enot, a od 
tega zdaj ne bo nič. Prav tako 
je bilo predvideno, da naj bi 
se na čistilno napravo pri-
ključile individualne hiše v 
južnem delu Tabora in vzho-
dnem delu Ojstriške vasi, kar 
zaradi finančnih težav obči-
ne trenutno ne napreduje.

Ali to pomeni, da se lah-
ko zgodi, da bo morala 
občina vračati pridobljen 
evropski denar?

Prepričan sem, da ji ne 
bo treba. Država mora ra-
zumeti, da je finančna in 
gospodarska kriza nasta-
la leta 2008. Občina – tudi 
zaradi nižje povprečnine – 
preprosto nima denarja, da 
bi zagotovila priključevanje 
na kanalizacijo, za kar bi po-
trebovala približno 300 tisoč 
evrov. Do konca leta name-
ravamo na čistilno napravo 
priključiti še šolo in vrtec. Če 
bi našli izvajalca, ki bi pri-
stal na zamaknjeno plačilo, 
bi na čistilno napravo lahko 
priključili še naselje Plankov 
log. Konec leta bi tako dose-
gli zasedenost v višini 550 
populacijskih enot.

ŠPELA OŽIR
Foto: ŠO

Občina Tabor v številkah
Površina  35 km2

Število prebivalcev 1.625

Število moških 821

Število žensk 804

Število delovno aktivnih prebivalcev 669

Število zaposlenih oseb na območju občine 54

Število samozaposlenih oseb 135

Število registriranih brezposelnih oseb 81

Povprečna mesečna bruto plača
na zaposlenega (EUR) 1.396,14

Povprečna mesečna neto plača
na zaposleno osebo (EUR) 943,56

Število podjetij 95

Število osebnih avtomobilov 870

Podatki Statističnega urada RS za leto 2012



13Št. 16, 23. april 2015 TABOR PRAZNUJE

Industrijska konoplja 
kot izolacijski material
Konopljarna v Kapli prvi tovrsten predelovalni obrat v Sloveniji

»Konopljini izdelki so v Sloveniji med 
potrošniki sorazmerno dobro sprejeti. 
Smo v samem vrhu porabe V Evropi, vsaj 
konopljinega olja in semen. Kljub vsemu 
je morda še vedno mogoče občutiti ne-
kaj predsodkov glede konoplje in njene 
blagodejnosti, a če sodim po številu 
uporabnikov, je tudi tega z vsakim dnem 
manj,« pojasnjuje lastnik in direktor ko-
nopljarne Hannah biz Tomaž Sušnik.Kapla v občini Tabor je 

majhno naselje v ravnin-
skem delu Spodnje Savinj-
ske doline. Od drugih vasi 
v dolini se zaradi svojega 
podeželskega značaja ne bi 
prav posebej razlikovala, če 
ne bi lani oktobra v enem od 
kmetijskih poslopij zaživela 
prva konopljarna v Sloveniji 
za predelavo industrijske ko-
noplje v izolacijski material.

Ljubljansko podjetje Han-
nah biz, ki se s proizvodnjo 
in prodajo izdelkov iz indu-
strijske konoplje ukvarja že od 
leta 2005, se je lani odločilo, 
da bo svojo dejavnost razširi-
lo še na tovrstno področje. V 
Kapli, kjer je najelo prostore 
tik ob državni cesti Celje–
Ljubljana, iz stebel oziroma 
slame industrijske konoplje 
prideluje izolacijski materi-
al, ki je v prvi vrsti primeren 
predvsem za izolacijo zgradb. 
Slovenci po njem, kljub temu 
da gre za naravni material, 
zaenkrat posegajo redkeje, a 
je zato toliko bolj razširjen pri 
naših severnih sosedih.

Industrijska konoplja se 
ne uporablja kot droga. V 
primerjavi s konopljo, iz ka-
tere pridobivajo marihuano, 
vsebuje zanemarljivo malo 
učinkovine THC, ki ima psi-
hogen učinek. Zaradi blago-
dejnih lastnosti industrijske 
konoplje iz njenih semen 
pridobivajo konopljino olje 
in iz konopljinih vršičkov čaj. 
Predelana stebla rastline, ki 
so sicer nekakšen stranski 
produkt, se v zadnjih letih 
vedno bolj uporabljajo kot 
izolacijski material.

Vedno več 
pridelovalcev 
konoplje
Konopljarna v Kapli indu-

strijsko konopljo odkupuje 
predvsem od slovenskih 
pridelovalcev, še posebej pa 
pozdravlja gojenje tovrstne 
poljščine pri okoliških kme-
tih. Letos naj bi se zanjo, kot 
je pojasnila kmetijska sveto-
valka Maja Klemen Cokan, 
v občini Tabor odločilo že 
več kot deset kmetov. Lani je 

bilo v Sloveniji z industrijsko 
konopljo posajenih približno 
500 hektarjev površin, letos 
naj bi jih bilo že približno 
700. »Ker je vrednost ko-
ruze v zadnjih letih precej 
padla, se kmetje toliko bolj 
usmerjajo v različne alterna-
tive. Gojenje konoplje je ena 
preprostejših. Zanj ne potre-
bujejo škropil in pesticidov, 
odporna pa je tako na sušo 
kot vlago. Če gre še za tako 
slabo letino, se pridelovalcu 
povrne vložen denar,« poja-
snjuje Nejc Drča, ki v kono-
pljarni v Kapli skrbi za odkup 
ustreznih količin konoplje, za 
njeno predelavo in nadaljnjo 
prodajo.

Dobiček prinaša 
seme
Industrijsko konopljo je 

mogoče sejati marca oziroma 
aprila ali junija po spravilu 
žit, od tega je zato odvisen 
tudi čas njenega spravila. Ko 
konoplja dozori, kmetje na 
polju najprej postrižejo njene 
vršičke, ki jih prodajajo za se-
mena ali čaj. Stebla porežejo 
in na polju pustijo, da se po-
sušijo. »Zbalirana« dostavijo 
v konopljarno, kjer jih v su-

šilnici še dodatno osušijo in 
s tem pripravijo na obdelavo. 
V obratu v Kapli s pomočjo 
za to primernih strojev naj-
prej zdrobijo olesenele dele 
stebel, pri čemer kot stranski 
produkt nastaja pezdir. Lasa-
ste dele povežejo in spredejo. 
Na dan lahko predelajo tono 
slame konoplje. Pri tem je 
razmerje med konopljino vol-
no in pezdirjem, ki pri tem 
nastajata, 70 proti 30.

Glavni dobiček pri gojenju 
konoplje prinaša prodaja 
semena, katerega kilogram 
znaša približno 15 evrov, 
cena pa se razlikuje glede 
na to, ali so pridelana na 
konvencionalen ali ekolo-
ški način. S prodajo slame, 
katere tona znaša 100 evrov, 
na hektarju pa je je mogoče 
pridelati med tremi in petimi 
tonami, pridelovalci pravilo-
ma »pokrijejo« zgolj stroške 
semena in setve.

Industrijska 
konoplja kot tržna 
niša
Direktorju in lastniku 

podjetja Hannah biz To-
mažu Sušniku se je ideja 
o izdelkih iz industrijske 

konoplje kot tržni niši pr-
vič porodila konec 90. let, 
ko je v New Yorku na veli-
kem oglasnem panoju opa-
zil reklamo za konopljino 
maslo za telo. Kmalu se je v 
sklopu družinskega podje-
tja lotil prve slovenske lini-
je kozmetike iz industrijske 
konoplje. Danes se podjetje 
poleg tovrstnih izdelkov 
ukvarja še s proizvodnjo in 
prodajo hrane iz industrij-
ske konoplje – semen, olja 
in moke, briketov za živali 
in v zadnjih nekaj mesecih 
tudi izolacijskega materia-
la. »V Sloveniji je energetska 
učinkovitost zgradb med 
najnižjimi v Evropi. Veliko 
stavb moramo še izolirati. 
Odlična priložnost za to je 
nedvomno konopljina vol-
na. Trenutno sta njena pre-
delava in uporaba pri nas še 
v zametkih, pričakujem pa, 
da bo do občutnejšega raz-
maha prišlo čez nekaj let,« 
pravi Sušnik.

ŠPELA OŽIR
Foto: GrupA

V konopljarni v Kapli od okoliških kmetov odkupujejo stebla industrijske konoplje, ki jih posušijo in obdelajo 
v posebnem postopku, da postanejo naraven izolacijski material, primeren predvsem za izolacijo zgradb. 
Na fotografiji je lastnik in direktor podjetja Tomaž Sušnik.

Za delovanje konopljarne v Kapli skrbi Nejc Drča.

Postopek predelave industrijske konoplje je sestavljen iz sušenja, 
drobljenja, povezovanja in predenja. Javnosti ga bodo predstavili jutri, 
ko konopljarna pripravlja dan odprtih vrat.

Fotografija prikazuje nepredelana stebla, izolacijsko konopljino volno, brikete (stranski produkt) in konopljin čaj.

Oktobra lani je v Kapli v občini Tabor začela delovati prva konopljarna v Sloveniji. Zanjo se je odločilo 
ljubljansko podjetje Hannah biz, ki se od leta 2005 ukvarja s proizvodnjo in prodajo hrane iz industrijske 
konoplje – semen in olja, kozmetike in briketov za živali. Predelovalni obrat konopljarne je neposredno ob 
državni cesti Celje–Ljubljana.
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Lestvica 1. SNL

Nogometaši Celja so prvi 
finalisti slovenskega poka-
la. Osmič so se uvrstili na 
zaključno dejanje. Čeprav 
so imeli zajetno prednost 
iz Ljudskega vrta (2:3) in 
bi jih zaustavil praktično le 
poraz z dvema goloma, je 
bilo dramatično. Vijoličasti 
so v prvi polovici 1. polčasa 
oblegali celjska vrata, toda 
pred njimi je stal izvrstni 
Matic Kotnik.

Izjemno je posredoval pri 
strelih Erika Janže, ki se je 
znašel sam pred njim, in 
Amirja Derviševiča že v 2. 
minuti. Slednji je v 35. minu-
ti sprožil še z levico in žoga 
se je od leve odbila proti de-
sni vratnici, a jo je obšla.

Trdovratni Kotnik
3.800 gledalcev se je zbra-

lo v Areni Petrol. Tisti Celja-
ni, ki navijajo za Celje in ne 
za Maribor, so bili odlični. 
V 79. minuti so globoko 
vzdihnili – Danijel Miškić je 
zatresel Mariborovo prečko, 

žoga se je odbila proti golo-
vi črti, pravzaprav za njo, a 
zadetek ni bil priznan, če-
prav je tam stal šesti sodnik 
Rade Obrenovič iz Ljublja-
ne, ki bi moral označiti gol. 
Obrenovič je že v Mariboru 
po globinski (!) in ne linijski 
oceni presodil, da je bil Ver-
bič v »ofsajdu«. Tedaj kljub 
temu, da stranski sodnik ni 
dvignil zastavice, Verbičev 
gol ni bil priznan. Marsikaj 
se je dogajalo, v torek so trije 
z mariborske klopi nepresta-
no protestirali. Ko se je vse 
pomirilo, je Zlatko Zahovič 
pred celjsko garderobo po-
trepljal po ramenu Kotnika 
in mu čestital.

Vpliv na 
prvenstvo?
Končalo se je srečno. Zdaj 

silno, a obenem pretirano 
kritizirani trener Maribora 
Ante Šimundža je dejal: 
»Odigrali smo fantastično 
tekmo, v kateri smo prevla-
dovali 90 minut. Celje je bilo 

srečnejše, predvsem v prvem 
polčasu, in mu čestitam za 
napredovanje.« Na vprašanje 
novinarja, ki ga je označil za 
glavnega krivca za zadnje 
predstave Maribora, je od-
govoril s protivprašanjem in 
se bržkone še dodatno za-
pletel. Do konca prvenstva 
je vendarle še osem krogov 
in zadnji dogodki lahko 
vplivajo na končni razplet. 
Kakovost državnih prvakov 
je nesporna, na roko jim gre 
tudi razpored, kakšna pa bo 
izpeljava, bo znano kmalu.

»Le še na tla …«
Trener Celja Simon Ro-

žman je izjemno izkušeno 
reagiral po domačem porazu 
z Rudarjem: »Imam ekipo, ki 
se bo nemudoma postavila 
na noge.« Sledila je zmaga v 
Mariboru s 3:2 (Omoregie, 
Vrhovec, Lendrić), ko so 
gostitelji očitno tvegali pre-
več, saj so bili v prvi postavi 
Cotman, Pušaver, Vokič in 
Vukliševič! Rožman je raje 

Prek najtežjega 
tekmeca v osmi finale
Množično navijanje obeležilo spektakel v Areni Petrol

»Vsi na noge!« je bil poziv iz občinstva v 89. minuti. Sledilo je: »Kdor ne skače, ni za Cele, hej, hej, hej.« Tudi Grofek (med odmorom mu je rokometni reprezentant Luka Žvižej 
pomagal z metanjem žogic podeliti vstopnice za obračun s Švedsko) 
je objel Simona Rožmana.

Miškićev udarec, žogo pa opazujeta nemočni vratar Jasmin Handanovič in močni Rade Obrenovič.

Dvoboji Benija Verbiča in Petra Stojanoviča so bili znova za nogometne 
sladokusce. Reprezentančna kalibra, brez dvoma.

tvegal v Zavrču (M. Klemen-
čič, Kubo, Šporn, tudi Go-
bec), a se mu je izšlo. Toda 
to ni bil klasični hazard. »Vse 
smo dobro proučili. Nihče 
me ne more prepričati, da 
lahko nogometaš v 144 urah 
kvalitetno odigra tri celotne 
tekme.« Nato je v Zavrču 
dejal: »Maribor imamo na 
kolenih, le na tla ga še mo-
ramo spraviti …« Objemanja 
je bilo na celjski zelenici na 
pretek. »Željo po kljubova-
nju navkljub poškodbam 
ocenjujem za herojsko deja-
nje. Pred mojimi fanti kapo 
dol. Uvrstitev v finale prek 
Maribora v dveh tekmah je 
sanjska zgodba za Celje,« je 
še poudaril Rožman.

Beni zdržal
»Zato sem pred golom, da 

opravim svoj posel. Danes 
mi je uspelo in nam zagoto-
vilo uspeh. Vedeli smo, da 
bodo tekmeci takoj napadli 
na vso moč. Uspeli smo za-
držati njihov nalet. Zdaj se 
moramo spočiti za derbi z 
Domžalami,« je tiho, bese-
do za besedo nizal Kotnik. 
Pohvalil je soigralce. Bili 
so požrtvovalni, bojeviti do 
skrajnih meja. To je bila nuja 

proti razjarjenim državnim 
prvakom. Zavoljo poškodb 
so manjkali stebri obram-
be, zvezne vrste in napada 
– Krajcer, Vrhovec in Ahme-
di. Tudi zato je igral 17-letni 
Jon Šporn. Zobe je stisnil 
Benjamin Verbič. Navkljub 
boleči stegenski mišici je 
znova izstopal in o zadnjih 
minutah dejal: »Komaj sem 
vzdržal. Noga me je vse bolj 
bolela in pogledoval sem na 
semafor. Toda tedaj Maribor 
ni bil več tako nevaren kot 
prej. O sodnikih ne bom go-
voril, a dejstvo je, da nas je 
eden izmed njih oškodoval 
za dva gola.«

Pokajo mišice
Če bodo tekmeci v finalu 

Domžalčani, imajo Celjani 
že v žepu evropsko vozov-
nico, kajti v DP bodo vsaj 
četrti, potrdijo pa jo lahko 
20. maja z zmago na koprski 
Bonifiki. Med tistimi, ki se je 
izkazal po daljšem času, saj 
tudi priložnosti ni dobil, je 
bil bivši dolgoletni kapetan 
Sebastjan Gobec. V soboto 

si je znova nadel kapetanski 
trak, v torek mu ga je v 85. 
minuti ponudil Verbič, a ga 
je odklonil. V Zavrču je bil 
pravočasen in odločen v dvo-
bojih. 35-letni celjski nogo-
metaš je bil začetnik akcije 
za izenačenje: »Še enkrat 
sem bil presenečen, kako 
zrelo so odigrali naši mladi 
nogometaši.«

Zdaj se začenja »bitka za 
ranjence«. Ahmediju je po 
sanaciji obeh mečnih mišic 
odpovedala stegenska, na 
podobnih mestih imata raz-
trgani Krajcer in Vrhovec, 
Verbičev hematom je še ve-
dno boleč in ovira gibanje. 
Celje je ohranilo minimalni 
zaostanek za Domžalčani, 
ga znižalo v primerjavi z 
Mariborom in povišalo na-
skok pred Olimpijo. »Prihaja 
čas, ko bomo skušali požeti 
vse, kar smo pridelali. Če 
bomo neobremenjeni, bodo 
majske tekme poslastice za 
gledalce,« je zaključil Rož-
man.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA
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Športni koledar

Panorama
NOGOMET
Pokal NZS, povratna tekma 

polfinala: Celje – Maribor 0:0.
1. SL, 28. krog: Zavrč – Ce-

lje 1:2 (1:0); Novoselec (24); 
Jeslinek (51), Sunny (77), 
Rudar – Maribor 2:0 (1:0); 
Babić (45), Knezović (71), 
Krka – Olimpija 0:0, Domža-
le – Gorica 3:1 (1:1), Koper 
– Radomlje 2:0 (1:0).

2. SL, 21. krog: Šmartno 
1928 – Dravinja 1:4 (0:2); 
Maze (60); Čander (19), Kidrič 
(24), Čač (64, 66). Vrstni red: 
Krško 43, Aluminij 40, Dob 38, 
Triglav 34, Ankaran 33, Veržej 
28, Tolmin 26, Šenčur 24, Dra-
vinja 21, Šmartno 8.

3. SL - sever, 18. krog: Ma-
ribor B – Šampion 1:0 (1:0), 
Radlje – Mons Claudius 3:1 
(2:1), Šmarje – Šentjur 5:1 
(1:1). Vrstni red: Maribor 
B 45, Drava 40, Podvinci 32, 

Petek, 24. 4.

NOGOMET
1. SL, 29. krog: Zavrč – Ru-

dar (20).
2. SL, 22. krog: Šenčur – 

Dravinja (19).

ROKOMET
1. SL, 25. krog: Krško – Go-

renje (19.30).

MALI NOGOMET
1. SL, 3. tekma finala konč-

nice, Kobarid: Oplast – Do-
bovec Pivovarna Kozel (20).

Sobota, 25. 4.

KOŠARKA
1. SL, liga za prvaka, 9. 

krog, Šentjur: Tajfun – Zla-
torog (19), Rogaška – Union 
Olimpija (20.15).

1. SL, liga za obstanek, 9. 
krog, Šoštanj: Elektra – Šenčur, 
Polzela: Hopsi – Helios (19).

NOGOMET
1. SL, 29. krog: Celje – 

Domžale (20.05).
2. SL, 22. krog: Dob – 

Šmartno (17).
3. SL - sever, 19. krog: 

Bistrica – Šmarje, Šentjur – 
Drava, Mons Claudius – Fu-
žinar (16.30).

MNZ, MČL Celje, 14. krog: 
Šoštanj – Kovinar, Vojnik – 
Zreče, Rogaška – Mozirje, 
Brežice – Žalec, Vransko – 
Kozje (16).

ROKOMET
1. SL (ž), 21. krog: Zelene 

doline Žalec – Celje Celjske 
mesnine (18), Koper – Vele-
nje (19).

Šmarje 29, Dravograd, Šen-
tjur 28, Šampion 27, Fužinar 
26, Radlje 24, Korotan 22, 
Mons Claudius 20, Lenart 
18, Malečnik 10, Bistrica 9.

MNZ, MČL Celje, 13. krog: 
Kozje – Šoštanj 3:2 (1:1), Ža-
lec – Vransko 10:0 (4:0), Zreče 
– Rogaška 5:0 (2:0), Kovinar 
– Vojnik 6:2 (1:2), Mozirje – 
Brežice 2:3 (2:2). Vrstni red: 
Brežice 33, Zreče 31, Žalec 
29, Kovinar 24, Mozirje 23, 
Šoštanj 18, Rogaška, Kozje 
12, Vojnik 9, Vransko 0.

ROKOMET
Pokal EHF, povratna tekma 

četrtfinala: Holstebro – Gore-
nje 30:31 (16:18); Cristensen 8; 
Skube 8, Šoštarič 7, Szyba 4.

KOŠARKA
1. SL, liga za prvaka, 7. 

krog: Tajfun – Rogaška 89:71; 
Lelić, Zimić 23, Drobnjak 11; 
Dimec, Koštomaj 13, Ferme 
11, Zlatorog – Grosbasket 
67:66; Zagorac 19, Ponjavić 
13, Lapornik 9; Tomič 20. 
Vrstni red: Krka 13, Union 
Olimpija 12, Tajfun, Rogaška, 
Zlatorog 10, Grosbasket 8.

1. SL, liga za obstanek, 7. 
krog: Hopsi – Elektra 99:92; 
Rizman 20, Abramovič, Zo-
lotič 17; Cohn 29, Čebašek 
19, Brčina 15. Vrstni red: He-
lios 29, Portorož, Šenčur 28, 
Hopsi 26, Elektra 20.

1. SL (ž), finale končnice 
DP, 3. tekma: Athlete Celje – 
Triglav 89:54; Erkič 19, Lisec 
15, Dojkić 11; Jakobčič 17.

MALI NOGOMET
1. SL, 2. tekma finala konč-

nice: Dobovec Pivovarna Ko-
zel – Oplast 4:2 (0:0); Mordej, 
Marot, Kroflič, Vojsk. (MiK)

Nedelja, 26. 4.

NOGOMET
3. SL - sever, 19. krog: 

Šampion – Malečnik (16.30).

Torek, 28. 4.

KOŠARKA
1. SL, liga za prvaka, 10. 

krog, Laško: Zlatorog – Krka 
(17).

Sreda, 29. 4.

KOŠARKA
1. SL, liga za prvaka, 10. 

krog, Ljubljana: Union Olim-
pija – Tajfun (19), Grosuplje: 
Grosbasket – Rogaška (21).

1. SL, liga za obstanek, 10. 
krog: Šenčur – Hopsi (20).

Z enajstim naslovom so se 
zapisale v zgodovino
Premočne za slovensko konkurenco – Gajićevo izbral Washington Mystics

Košarkarice celjskega 
Athletea so zaključile se-
zono. V Jadranski ligi so 
pristale na četrtem mestu 
po dveh nesrečnih porazih 
na zaključnem turnirju 
v svoji dvorani, v domači 
konkurenci pa so osvojile 
obe lovoriki. V finalni seri-
ji državnega prvenstva so 
s 3:0 v zmagah odpravile 
kranjski Triglav. V pone-
deljek so bile od Gorenjk 
boljše z 89:54.

Čeprav so še četrtič za-
pored državne prvakinje, 
so se v ponedeljek iskreno 
veselile. »To je bistvo špor-
ta. Ni vse v denarju. Treba 
je uživati, potem ko si celo 
leto trdo delal. Ni bilo sicer 
težko, konkurenca je slabša 
kot prejšnja leta, naša eki-
pa pa izvrstna. Po enajstem 

naslovu državnih prvakinj 
imamo najboljšo žensko 
ekipo v Sloveniji vseh časov. 
Za naslednjo sezono je veli-
ko neznank. Pri pionirski in 
kadetski ekipi pa moramo 
nekaj ukreniti, kajti nismo 
bili na želeni ravni,« je bil 
odkrit direktor kluba Matej 
Polutnik.

Odhodi
Celjska ekipa je postala 

najuspešnejša po osamo-
svojitvi, za eno zvezdico je 
prehitela ljubljansko Ježi-
co. Izjemno uspešni trener 
Damir Grgič se je poklonil 
vsem okoli sebe: »Pohvalil bi 
delo deklet, pomočnika Ža-
neta Bortka in uprave. Igral-
ke so se upravičeno veselile 
in se sprostile. Kako naprej? 
Najraje bi videl, da bi igrali 

v evroligi, toda to je odvisno 
od sponzorjev. Znova bomo 
ostali brez skoraj polovice 
ekipe. Tega smo že vajeni. 
Verjetno nas bodo poleg 
Marice zapustile še Eva, 
Maja in Rebeka. Privoščimo 
jim bogatejše sredine. Dodali 
bomo pač nove, mlade igral-
ke.« Ena izmed takšnih je še 
nepolnoletna Zala Pučko, ki 
se je s trojko vpisala v listo 
strelk. Dekleta so se resnično 
sprostila. Za najkoristnejšo 
igralko 24. sezone je bila 
izbrana Eva Lisec, ki je na 
zadnji tekmi zbrala 15 točk 
in 13 skokov, nato pa s pe-
nino zalila strokovni štab in 
večino soigralk: »Čeprav smo 
nekajkrat malce ›zbezljale‹, 
smo rutinirano zabeležile 
pričakovano zmago.«

Iz spanca v ZDA
Najkoristnejša igralka fi-

nalnega niza je bila Athlete-
ova kapetanka Maja Erkić, 
ki je bila z 19 točkami naj-
bolj učinkovita med zadnjim 
dejanjem: »Vpisale smo se v 
zgodovino. Vesela sem, da 
sem bila zraven. Naj se na-
slovi še nizajo, z mano ali 
brez mene.« Precej ponudb 
je prejela Marica Gajić, tre-
nutno najbolj cenjena ko-
šarkarica slovenske lige, ki 
bi prikazala še več, a jo je 
mučila poškodba. V Združe-
nih državah Amerike je bil 
nabor igralk pred začetkom 
nove sezone v severnoame-
riški poklicni ženski ligi. V 

tretjem krogu, skupno kot 
32., je bila izbrana prav izvr-
stna članica celjskega kluba. 
Zdaj so njene igralske pravi-
ce v rokah kluba Washington 
Mystics. »Ko se bom dobro 
spočila, se bom skupaj z 
vodstvom kluba in svojo 
družino odločila, kje bom 
nadaljevala kariero. Imam 
nekaj ponudb iz Evrope, vi-
deli bomo tudi glede ZDA.« 
Na naboru je bila še Eva Li-
sec, a ni bila izbrana. Skupaj 
sta spremljali prvi del drafta, 

nato pa utrujeni zaspali. Zju-
traj je bila vzhičena Marica.

Ključni Kranjc
»Morda sem odigrala za-

dnjo tekmo v celjskem dre-
su. Dolgo sem že v Celju, ki 
je postalo moj drugi dom. 
Bolj sem ga vajena kot ro-
dne Ljubljane. Prišla sem s 
petnajstimi leti. Morda je čas 
za spremembo. Z 21 leti sem 
zdaj veteranka, kot pravijo 
v šali. Bili so tudi težki tre-
nutki,« je priznala Rebeka 

Abramovič, ki se je razvila 
v odlično branilko. In kaj je 
najbolj navdušilo predsedni-
ka kluba Urbana Majcna? 
»Razveselilo me je skupin-
sko fotografiranje članic s 
celotnim podmladkom. Želi-
mo, da se otroci ukvarjajo s 
športom in ne razmišljajo o 
neprimernih stvareh. Klub je 
v zavidljivem položaju, pozi-
tivne energije je dovolj za na-
slednje sezone.« Njegove be-
sede je potrdil podpredsednik 
Borut Kop: »Vztrajali bomo 
na začrtani poti. Sprijaznili 
smo se, da nas bo zapustilo 
nekaj odličnih igralk, mi pa 
bomo skrbeli za nadaljnji ra-
zvoj slovenske košarke.« Vsi 
pa se strinjajo, da brez Uroša 
Kranjca (uradno opravlja vlo-
go športnega direktorja) ne bi 
mogli shajati.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA

Sedanje in bodoče celjske igralke
Najizkušenejša igralka Maja Erkič (desno) si je že preoblekla od penine 
moker dres, toda Eva Lisec si jo je upala znova zaliti.

Rebeka Abramovič – Beki, 21-letna celjska »veteranka«.

Igralke, ki so začele zavidljiv celjski niz (z leve): Barbara Sušin, Alenka Anžič Potočnik, Nadja Ramšak 
Koštomaj, Jera Grobelnik, Mateja Krušnik in Urša Arbeiter Kočevar. Večina jih je igrala v ponedeljek (še 
Ana Pliberšek, Barbara Škedelj, Nuša Skutnik, Mira Stropnik, Darja Cencelj, Jolanda Vasič, Ksenija Hrustl) 
in vrstnice iz Maribora premagala z 39:33.
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Tako pravijo v Klubu malega no-
gometa Dobovec Pivovarna Kozel. 
Dve zaključni žogi imajo v finalu 
državnega prvenstva v futsalu proti 
Oplastu. Prvi tekmi sta bili v Roga-
ški Slatini. Bili sta si povsem raz-
lični, a obe sta pripadli Dobovcu.

Na prvi je padlo 15 golov, na drugi 
niti eden. Zato so odločale šestme-
trovke. Dva »penala« je obranil Alen 
Mordej, zadeli pa so njegov brat Rok, 
Aleš Marot, Uroš Kroflič in Matjaž 
Vojsk. Trener Aleš Poredski je pre-
pričan, da je Dobovec končno zrel za 

naslov. Toda Oplast se ne bo zlahka 
predal – tudi lani je zaostajal za dve 
zmagi, pa postal prvak!

Vse za slavje
Prva tekma je bila spektakularna. 

Vsaj 30 obiskovalcev je v nabito polni 
dvorani (nekaj vrst montažne tribu-
ne zaradi velikega igrišča ni na voljo) 
videlo le del igrišča, gostje pa so po-
vedli s 4:1. Na krilih Roka Mordeja 
je domačinom uspel veliki preobrat. 
Mordej je dosegel kar pet golov, če ne 
štejemo avtogola gostov, celo šest. V 

zadnji vrsti mu je bil v veliko pomoč 
Mile Simeunovič, veliki mojster male 
žoge: »Drži, da smo tehnično boljši, 
toda tekmeci so mlajši, poletnejši, pa 
tudi več se jih izmenjuje. Jutri mora-
mo zmagati v Kobaridu. Na vseh tek-
mah naprej od tretje bodo v prednosti 
Primorci.« Finalna serija se torej seli 
v Kobarid, za eno ali dve tekmi. »Če 
nam uspe, se bomo pripravili za slavje. 
Vsaj vola bomo spekli,« je bil dobro 
razpoložen predsednik kluba Slavko 
Pavlovič.

DEAN ŠUSTER

Kakovost odbojke v Sa-
vinjski dolini je v zadnjih 
letih v opaznem porastu. 
Vzrok je seveda zelo dobro 
delo z mladimi.

To dokazujejo tudi osnov-
nošolske ekipe. Za veliko 
zmagoslavje v Šempetru in 
dvojno zmago sta v finalu dr-
žavnega prvenstva v odbojki 
za starejše učence poskrbeli 
zmagovalka OŠ Šempeter in 
podprvakinja OŠ Braslovče. 
Tretja je bila OŠ Brezovica.

V soboto bo v Šempetru še 
mednarodni turnir za mlade 
odbojkarje in odbojkarice do 
13 let. Potekal bo na petih 
lokacijah in desetih igriščih, 
saj je prijavljenih kar 40 ekip 
s 500 udeleženci.

TT

Rokometaši velenjskega 
Gorenja bodo igrali na za-
ključnem turnirju četveri-
ce pokala EHF v Berlinu. 
Na povratni tekmi četrtfi-
nala so v gosteh premaga-
li danski Tvis Holstebro z 
31:30. V prvem polčasu so 
imeli že pet golov naskoka, 
18:13.

Staš Skube, ki ima natrga-
no mišico, je stisnil zobe in v 
prvi polovici tekme dosegel 
šest golov. V drugem delu je 
zapravil dve sedemmetrovki, 
toda v ključnih trenutkih je 
izigral domačo obrambo, kar 
je uspelo tudi Marku Duj-
moviću in Michalu Szybi. 
Najboljši strelec pa je bil 
Mario Šoštarič, ki je kar 
osemkrat zatresel dansko 
mrežo. Zagotovo je bila pra-
vilna odločitev strokovnega 
štaba, ki je odpočil Skubeta 
na prvenstveni tekmi s Ce-
ljani – jutri bo minilo 11 let 
od njihove osvojitve naslova 
evropskih prvakov.

Pravi v maju
Gorenje se bo na skle-

pnem turnirju 16. maja v 
Berlinu v polfinalu pomerilo 
z Berlinčani, ki so trenutno 
sedmi v bundesligi. Direktor 
Gorenja Tomaž Juršič je bil 
na žrebu v Berlinu, tekmo 
na Danskem pa si je ogledal 
doma: »Moram priznati, da 
sem zadnjih devet minut 

V Berlin k 
Berlinčanom

Tomaž Juršič

stal pred ekranom. Zapletlo 
se je, tedaj pa sem si zaželel 
dve obrambi vratarja. Kot 
da bi me Benjamin Burić 
slišal, je to tudi storil. Bilo 
je prelomno. Trener Gregor 
Cvijič je očitno vlil dovolj 
energije igralcem. Obenem 
je Staš Skube zdržal do kon-
ca.« Juršičev telefon je vče-
raj nenehno zvonil. Že med 
povratkom je začel urejati 
zadeve glede gostovanja. 
»Berlinska zasedba je nekaj 
dražja od naše. Toda pre-
pričan sem, da bo Gorenje 
pravo v maju, ko bodo tudi 
odločilne tekme v domači 
konkurenci. Imamo dovolj 
širok igralski kader za NBA 
ritem.«

DEAN ŠUSTER
Foto: GrupA

Jutri je treba dokončati delo

Šempetrani, za njimi Braslovčani

Osnovnošolci iz Šempetra (v modrih dresih) in Braslovč s trenerji in športnimi pedagogi.
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Žlebovi v Celju iskana »roba«
V zadnjih nekaj tednih so nepridipravi iz središča mesta odtujili več bakrenih žlebov

Začelo se je med veliko-
nočnim koncem tedna, ko 
so tatovi z Glavnega trga v 
Celju odnesli več bakrenih 
žlebov. Plenilski pohod so 
razširili skoraj na vse uli-
ce središča mesta. Popravi-
la se lastniki stavb še niso 
lotili. Najemniki lokalov so 
ponekod začasno poskrbeli 
za zamenjavo manjkajočih 
delov žlebov, saj jih skrbi, 
da bi ob močnejših padavi-
nah voda zalila poslovne 
prostore v pritličju stavb.

Tako so se delovne akcije 
najaktivneje lotili najemniki 
lokalov na Glavnem trgu 2, 
ki so nas med prvimi opo-
zorili na neprimerno nočno 
dogajanje v prenovljenem 
starem mestnem jedru. Po-
leg neprijetnega spoznanja, 
da so tatovi s pročelja spo-
meniško zaščitene stavbe 
čez noč odnesli žlebove, so, 
kot pravijo, naleteli tudi na 
precej mlačen odnos pri ve-
činskem lastniku zgradbe, 
občinskem podjetju Nepre-
mičnine Celje.

Kot trdi eden od najemni-
kov treh lokalov, ki ne želi 
biti imenovan, je o kraji takoj 
obvestil podjetje Nepremič-
nine, saj so do zdaj najemni-
ki vse težave ali obnove reše-
vali složno in z dogovorom 
z Nepremičninami. Stroške 
posegov so sorazmerno raz-
delili glede na lastniški de-
lež. Tokrat naj podjetje, ki je 
večinski lastnik spomeniško 
zaščitene Joskove hiše, ne bi 
želelo namestitvi novih žle-
bov. Ker bi lahko padavine 
močno poškodovale fasado 
stavbe, ob močnejših nalivih 
pa bi lahko voda zalila tudi 

Podjetja, ki odkupujejo 
kovine, nimajo pristojnosti, 
da bi preverjala, od kod iz-
virajo predmeti, ki jim jih 
osebe prinesejo. Vrednejše 
stvari, na primer skulptu-
re, tatovi ponavadi prodajo 
v nerazpoznavni obliki.

Pred časom so se tatovi bakrenih plošč na območju Voj-
niku tako prestrašili, da so jo s kraja ucvrli, kolikor hitro 
se je dalo. Ampak ne zaradi varnostnikov ali policistov, 
temveč so jih prestrašile ose. Ob demontaži strešnih plošč 
so namreč dregnili ravno v njihovo gnezdo.

Drzni »bakreni« tatovi
Glede na mesta, kjer se 

tatvine vrstijo, je mogoče 
oceniti, da so »bakreni« 
tatovi sčasoma postali dr-
znejši. Še pred leti so ba-
krene žlebove največkrat 
kradli s počitniških objek-
tov na obrobju, nato so se 
spravili tudi na mrliške 
vežice, šole in podjetja ter 
skladišča, potem so se tovr-
stna kazniva dejanja začela 
vrstiti v obrobnih mestnih 
naseljih, zdaj pa jih krimi-
nalisti preiskujejo celo v 
mestnem jedru.

Na Lopati so krajani celo 
podpisovali peticijo, da bi 
policisti na njihovem ob-
močju opravljali večkratne 
oglede ulic v nočnem času, 
da bi vsaj malo preprečili 
takšne tatvine. Čeprav pro-
blematika tatvin žlebov na 
Lopati ni tako velika v pri-
merjavi z ostalimi območji 
na Celjskem ali s tem, kar se 
je v preteklih dneh zgodilo v 
središču Celja.

Največ odvisnikov
Med storilci naj bi bilo 

največ odvisnikov od prepo-
vedanih drog, pravi pomoč-
nik komandirja Policijske 
postaje Celje Uroš Golob: 
»Zatem ko žlebove pokrade-

jo, jih prodajo posrednikom 
ali podjetjem, ki odkupujejo 
barvne kovine,« dodaja. Pred 
leti se odvisniki s tem še niso 
toliko ukvarjali, kot se zdaj, 
tako da se kriza pozna tudi 
na tem področju. Včasih so 
odvisniki pogosto vlamlja-
li v osebna vozila in kradli 
avtoradie, ampak je danes 
dobiček od prodaje barvnih 
kovin večji, porabijo pa ga za 
dnevne odmerke mamil.

Posredniki zatem proda-
jo barvne kovine naprej. 
Na območju celjske regije 
je kar nekaj takšnih posre-
dnikov in so pod drobnogle-
dom policije, a je res, da je 
takšna kazniva dejanja zelo 
težko preiskovati, predvsem 
pa dokazati krivdo. Podatki 
kažejo, da veliko posrednih 
odkupovalcev kovine proda-
ja v Italiji ali Avstriji. Kovine, 
ki jih kupijo od »terencev«, 
torej tatov, prodajo podje-
tjem ali kovine odpeljejo v 
tujino.

Evro na evro …
Cena za kilogram bakra 

je približno 4 evre. Vsak tat 
glede na to, kar se dogaja 
na Celjskem, gleda na to, da 
bo pri prodaji zaslužil vsaj 
približno 80 evrov pri eni ta-

tvini. Torej si v enem kazni-
vem dejanju nabere žlebov 
za približno 20 kilogramov. 
Če je njegova tarča skladišče, 
lahko na primer s tatvino le 
enega koluta dobi več kot sto 
kilogramov kabla. A je pri 
tem večji problem, saj so ve-
čja skladišča podjetij večino-
ma že varovana z alarmom. 
Ravno zato policija večkrat 
poroča, da kradljivce kovin 
dobijo že na kraju dogodka. 
Policisti so ves čas tudi v sti-
ku z registriranimi podjetji, 
ki barvne kovine odkupuje-
jo, vendar ni skrivnost, da 
takšna podjetja niso ravno 
navdušena nad tem sodelo-
vanjem. Ko jih obiščejo po-
licisti, ki sumijo, da je bila 
neka količina barvnih kovin 
ukradena in prodana, kovine 
namreč zasežejo, saj so do-
kazno gradivo. Če oškodova-
nec svoje žlebove ali kovine 
prepozna, mu jih kriminali-
sti vrnejo. Vendar so žlebovi 
pravzaprav že uničeni in jih 
ne more več namestiti na-
zaj na hišo. Lahko jih samo 
odvrže ali – proda. Torej jih 
lahko proda istemu podjetju, 
ki so mu jih že enkrat proda-
li tatovi. Podjetje tako kupi 
isto stvar dvakrat! Se pa bolj 
poredko zgodi, da oškodo-

vanec dobi žlebove nazaj. 
Vsi pa tatvin žlebov, če ne 
gre za večjo škodo, niti ne 
prijavljajo.

Preventiva?
Še vedno velja star policij-

ski rek: »Popazite na sosesko 
in soseska bo popazila na 
vas.« Ostro oko in pozornost 
sosedov na sumljive osebe 
v naselju ali na sumljive 
zvoke v okolici v nočnih 
urah ter klic na policijo bi 
preprečili kar nekaj takšnih 
tatvin. Morebitna rešitev je 
tudi namestitev alarma, a je 
ta primeren bolj za hiše kot 
za večstanovanjske objekte, 
kjer niti senzorske luči ne 
pomagajo veliko. Nenaza-
dnje se tatvine kovin vrstijo 
tudi v dnevnem času. Go-
lob svetuje, naj bodo tudi 
lastniki hiš bolj previdni ter 
orodje, stvari (tatovi sočasno 
z žlebovi odnašajo tudi to) 
shranijo tam, kjer niso vidni. 
Ni namreč jasnega odgovora 
na vprašanje, zakaj se tatovi 
pojavljajo na nekem kraju. 
Nekdo se na primer pripelje 
mimo neke hiše ali podjetja, 
vidi in opazi predmete, ki bi 
jih lahko ukradel, in jih nato 
tudi ukrade.

SIMONA ŠOLINIČ

lokal, se je najemnik odločil, 
da bo žleb zamenjal sam.

Brez upravnika
Direktor Nepremičnin Ce-

lje Primož Brvar je potrdil, 
da so predstavniki podjetja 
z gospodom res govorili. 
Zavrnil pa je očitke, da niso 
želeli urejati zadev. »Ne drži, 
da ne bi želeli namestiti no-
vih žlebov. Tega se bomo 
lotili, vendar žal to ni edina 
stavba, ki je večinsko v naši 
lasti in smo zanjo odgovorni. 
Rešujemo še kakšne hujše 
težave, ki so v tem trenutku 
prednostne. To ne pomeni, 

da ne bomo namestili novih 
žlebov,« pojasnjuje Brvar. Ob 
tem dodaja, da so v prime-
ru, da bodo ostali lastniki 
ali najemniki prej namestili 
manjkajoče žlebove, pripra-
vljeni tako kot vedno doslej 
poravnati sorazmerni delež 
stroškov.

Brvar je potrdil tudi naved-
be, da stavba, v kateri je šest 
stanovanj, nima upravnika, 
vendar ga intenzivno iščejo. 
Težava naj bi bila v tem, da 
med upravniki ni zanimanja, 
da bi manjše stanovanjske 
objekte prevzeli v upravlja-
nje. Je pa direktor celjskih 

Zmikavti so imeli med velikonočnimi prazniki polne roke dela. Z več stavb v središču Celja so namreč odnesli 
dele bakrenih žlebov. Tako je brez dela žlebov ostala tudi znamenita Joskova hiša na Glavnem trgu, ki je 
sicer tudi spomeniško zaščitena. (Foto: BP)

Plenilski pohod po celjskih ulicah pred tedni ni bil zadnji. Tako so 
nepridipravi s številnih stavb v središču mesta pokradli ponekod tudi 
že precej dotrajane žlebove. Ukradene žlebove bo treba v čim krajšem 
času zamenjati. V nasprotnem primeru lahko na stavbah zaradi dežja 
nastane precejšnja gmotna škoda.

Nepremičnin potrdil, da so 
že vložili odškodninski zah-
tevek zaradi kraje, saj imajo 
vse objekte ustrezno zavaro-
vane.

LEA KOMERIČKI
Foto: SHERPA

Pohvaljena celjska 
policista

Vodstvo celjske policijske uprave bo generalnemu 
direktorju predlagalo, da izreče pohvalo dvema po-
licistoma Postaje prometne policije Celje, in sicer 
Milanu Sedovniku in Janu Kozlarju.

Policista sta namreč s hitrim ukrepanjem in nudenjem 
prve pomoči rešila življenje občanu Velenja. V nedeljo 
sta namreč zbirala obvestila o prometni nesreči s pobe-
gom. Pri tem sta opazila moškega, ki se je nenadoma 
zgrudil. Ker ni kazal znakov življenja, sta ga začela 
oživljati in poklicala reševalce. Moški, ki so ga reševal-
ci nato odpeljali v celjsko bolnišnico, je tako preživel 
zaradi pomoči policistov.
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Zaman je bil tvoj boj,
zaman vsi dnevi
tvojega trpljenja,

bolezen je bila močnejša
od življenja.

Z A H VA L A

Za večno nas je zapustil dragi 
mož, oče, dedek, pradedek, 

stric, svak in brat

EDI BERIŠA
iz Prekorja

(1942 – 2015)

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem so-
rodnikom, sosedom, bivšim sodelavcem, prijateljem 
in znancem, ki ste ga pospremili k večnemu počitku 
ter darovali cvetje in sveče. Hvala za izražena pisna 
in ustna sožalja, za stisk roke v teh težkih trenutkih.
Posebna zahvala zdravstvenemu osebju oddelka za 
intenzivno interno medicino Splošne bolnišnice Ce-
lje in bolnišnici Topolšica za zdravljenje in lajšanje 

bolečin.
Hvala govornici gospe Ivici Kos za ganljive besede 

slovesa in pevcem za lepo odpete pesmi.

Žalujoči njegovi
980
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velikost od 4.000 do 8.000 m2.
Savinjska regija.

Cena do 10.000 evrov.
Telefon: 070 699 499

MOTORNA 
VOZILA

PRODAM
RENAULT megane 1,9 dti karavan, letnik 

2002, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon 051 648-647. 961

STROJI

PRODAM
OBRAČALNIK za Tomo Vinkovič prodam. 

Telefon 041 285-424. 897

REZKALNI stroj, dobro ohranjen, z opremo 
in orodjem, prodam. Cena pri ogledu. 
Telefon 031 561-147. 918

KOSILNICO Bcs, rotacijsko, dolžina diska 
165 in starejši obračalni pajek Sip 
Šempeter, obnovljen, prodam. Telefon 
040 161-394. 963

NAKLADALKO Sip Novi pionir 15, za manjši 
traktor, zelo dobro ohranjeno, prodam 
ali menjam za govedo, 2 telici ali brejo 
kravo. Telefon 031 249-801. Š 72

STANOVANJE za eno osebo ali par in stano-
vanje, opremljeno, za družino do štiri 
člane, oddam. Telefon 070 418-525.
 979

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK, pomivalno korito, jedilni kot 
in pulte ugodno prodam ali menjam 
za drva. Telefon 070 612-705. 959

POHIŠTVO za mladinsko sobo – regal s po-
steljo in pisalno mizo prodam. Telefon 
031 723-104. 965

AKUSTIKA

PRODAM

DIATONIČNO harmoniko B, Es, As, izde-
lava Cafuta, harmonika je kot nova, 
skoraj nič rabljena, prodam. Cena po 
dogovoru. Telefon 041 903-855. 883

ŽIVALI

PRODAM

KOKOŠI nesnice, mlade, grahaste, rjave, 
črne, štajerke prodamo. Nakup 10 
nesnic – petelin brezplačno. Kmetija 
Winter-Lešer, Lopata 55, Celje, telefon 
031 461-798, 041 582-119, 070 270-
438, (03) 5471-244, 041 763-800, 
(03) 5472-070. p

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Vzreja nesnic Tibaot, telefon 
(02) 582-1401. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 kg naprej, do-
mača hrana, možna dostava, prodam. 
Andrejeva kmetija iz Jazbin, telefon 
031 509-061. 718

PRAŠIČE, od 30 do 150 kg, domača hrana 
in dostava, prodam. Prodam tudi dve 
breji svinji mladici. Telefon 031 311-
476. 812

KRAVO, brejo 6. teleta, molznico, prodam. 
Telefon 031 790-721. 890

Naročniki Novega tednika boste lahko na-
ročniške ugodnosti za leto 2015 – 4 male 
oglase v Novem tedniku do 10 besed in 2 
čestitki s 50-odstotnim popustom na Radiu 
Celju – izkoristili izključno s svojo naročni-
ško kartico ali naročniško položnico in s 
svojim osebnim dokumentom.

Naročniške bonitete, ki niso prenosljive, 
lahko koristijo samo naročniki Novega te-
dnika, ki imajo poravnane svoje obveznosti.

Neizkoriščene ugodnosti se v naslednje 
leto ne prenašajo.

Uredništvo NT&RC

KOSILNICO Bcs, lepo ohranjeno, kosa 
127 cm, bencin, mala kolesa, nova, 
prodam. Telefon 041 775-328. 995

IMT 533 Deluks, 4 nove gume, »špero«, 
reduktor, kompresor, spodnji in zgornji 
priklop, prodam. Telefon 041 574-009.
 1001

VEČJI travnik na Ponikvi, sončna lega, lep 
razgled z nasadom orehov, možnost za 
zasaditev sadja, vinograd in podobno. 
Cena zelo ugodna. Telefon 040 306-
523, 040 801-115. 840

UREJENO gradbeno parcelo, v Kulturniški 
ulici v Celju, 1.350 m², cena 35 EUR/
m², prodam. Ostalo samo osebno. 
Janez Cerovšek, Celjska cesta 11, Pe-
gazov dom, Rogaška Slatina. 978

ODDAM

HIŠO, enodružinsko, oddamo brezplačno 
v najem slovenski družini v okolici 
Šentjurja. Informacije 041 850-514, 
748-2051. 914

KOŠNJO, 3 ha, z možnostjo strojne obdela-
ve, oddam. Telefon 041 277-618. 950

1.700 m² zemljišča, delno zasejanega z 
orehi, v okolici Celja, oddam. Telefon 
051 780-137. 952

STANOVANJE

ODDAM

APARTMA v Savudriji oddam. Telefon 041 
424-086. p

KUPIM

TRAKTOR, lahko je Agt, Tomo Vinkovič, 
Imt, Ursus, Deutz, Štore ali Univerzal, 
kupim. Telefon 031 851-485. p

POSEST

PRODAM

HIŠO, enostanovanjsko, v Šentjurju, šte-
vilka EI 2015-248-224-6674, prodam. 
Telefon 041 767-720. 966

KOKOŠI nesnice – jarkice, rjave, bele in 
grahaste, pred nesnostjo, prodamo, 
pripeljemo na dom. Telefon 040 130-
979. p

JARKICE, rjave, pred nesnostjo, cepljene, 
vam preko celega leta nudi Kmetijska 
zadruga Laško. Telefon 041 375-677. n

PUJSKE, težke od 30 do 60 kg, mesni tip, 
možnost prevoza, ugodno prodam. 
Telefon 041 655-528. 926

PRAŠIČE, težke od 120 do 160 kg, cena 
1,50 EUR/kg, možnost dostave, pro-
dam. Telefon 041 455-732. 926

ŠTIRI leta staro bursko kozo, za zakol ali 
nadaljnjo rejo, poceni prodam. Telefon 
(03) 5871-586. 907

OSLA, starega 9 mesecev in brejo bursko 
kozo prodam. Cena po dogovoru. Te-
lefon 070 819-707. 954

KRAVO, ls, s teličko, staro 14 dni, 2. tele, 
ekološka kmetija, prosta reja, prodam. 
Telefon (03) 5739-115. 973

KRAVO po drugi telitvi, pasma limuzin, 
prodam. Telefon 031 596-722. 991

V  S L O V O

Po zahrbtni bolezni nas je 
zapustil naš dragi oče in dedi

KARLO 
SELES

iz Celja
(19. 7. 1944 – 30. 3. 2015)

Žalujoči: sinova z družinama, brat in ostalo 
sorodstvo

1011
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Vse na svetu mine, 
vse se spremeni, 

le spomin na Tebe 
ostaja in živi.

V  S P O M I N

Minilo je osem let, 
kar nas je zapustil dragi 

sin, brat in stric

SLAVKO MLINAR
iz Završ pri Grobelnem

Hvala vsem, ki se ga spominjate, mu prižigate sveč-
ke in postojite ob njegovem prezgodnjem grobu.

Vsi njegovi
Š 69

Kogar imaš rad, 
nikoli ne umre, 

le daleč je.

Z A H VA L A

Zapustil nas je mož, oče, 
ate, tast, brat, svak in nečak

MARJAN SANDA
iz Ložnice pri Žalcu 

(16. 6. 1941 – 30. 3. 2015)

Zahvaljujemo se dr. Tadeji Jelenko s hematološkega 
oddelka Splošne bolnišnice Celje, srčnima dr. Hrova-
tovi in sestri Ireni s Polzele, pogrebni službi Ropotar, 
gospe Ivanki za govor, pevcem Idila, JKP Žalec, LD 
Žalec, savinjskim rogistom, trobentaču Andreju Per-
gerju, vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za 
cvetje in sveče ter vsem ostalim, ki ste ga pospremili 

na zadnjo pot.
Vsi njegovi

967

Prazen je dom, dvorišče naše, 
oko zaman te išče. 

Ni te več na vrtu, ne v hiši, 
nič več se glas tvoj ne sliši, 

zdaj mirno spiš in čakaš na nas. 
Rože le tvoj tihi dom krasijo, 

lučke ti v pozdrav gorijo.

Z A H VA L A

Ob nenadni izgubi 
drage mame, ome, tašče, 

sestre in tete

MARIJE BOBNAR
z Obrtne ceste 27, Trnovlje 

(4. 8. 1943 – 10. 4. 2015)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
sodelavcem, prijateljem in znancem za vso izkazano 
pomoč in podporo. Hvala za tople besede, izrečena 
sožalja ter darovano cvetje, sveče in svete maše. Hvala 
vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na 

njeni zadnji poti.
Hvala gospodoma župnikoma, pevcem, govornici, 
trobentaču in pogrebni službi Raj za lepo opravljen 

obred.
Vsem skupaj iskrena hvala.

Žalujoči vsi njeni
972

Ni pomembno, 
kako preživiš življenje, 
zelo pomembno pa je, 

kako uporabiš 
vsako uro življenja … 

(J. Kovačič)

Z A H VA L A

Svojo življenjsko pot je v 83. letu 
sklenil naš dragi mož, ata, dedek in 

pradedek

FRANČEK KOVAČIČ
z Marofa pri Lesičnem

Zavedamo se, da v najtežjih trenutkih nismo bili sami, 
zato hvala vsem, ki ste na kakršen koli način nudili 
pomoč, žrtvovali svoj čas, se udeležili zadnjega slo-

vesa …
Zelo ga bomo pogrešali, saj nas je imel neizmerno rad.

Žalujoči vsi njegovi najdražji
p

Ni večje bolečine 
kot v dneh žalosti 

nositi v srcu 
srečnih dni spomine … 

(Dante)

Z A H VA L A

Ob nenadomestljivi izgubi 
dragega moža, očeta, starega 
očeta, tasta, brata in pradedka

ANTONA ŽGANKA
(23. 2. 1935 – 5. 4. 2015)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem, sodelavcem podjetja SEBA, upokojenim 
obrtnikom Obrtne zbornice Žalec in osebju hemato-
loškega oddelka Splošne bolnišnice Celje za izrečena 
in pisna sožalja ter ponujeno pomoč. Iskrena hvala 
tudi moškemu PZ Gotovlje, gospodu župniku Branku 
Zemljaku za opravljen cerkveni obred in gospodu 

Henriku Krajncu za izrečene poslovilne besede.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala.

Žalujoči vsi njegovi najdražji
n

In Gospod vsejal je seme 
v tiho jasnost ob svitu dneva.

Z A H VA L A

V soboto zjutraj, 11. aprila, 
je na svojo novo pot odšel 

ljubi mož, ati in dedi

EMIL HOJNIK
s Ceste na Ljubečno 43 
(4. 7. 1942 – 11. 4. 2015)

Iskreno se zahvaljujemo ambulanti dr. Rakove v Zdra-
vstvenem domu Vojnik, diabetološki ambulanti in 
ambulanti za bolezni ožilja Splošne bolnišnice Celje 
za vso skrb in ažurnost ter patronažnim sestram, ki 
ste dosledno opravljale nego na domu. Hvala lepa 
vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem 
za izkazano podporo. Hvala za tople besede, izrečena 
sožalja ter darovano cvetje in sveče. Hvala gospodu 
župniku Alojziju Kostanjšku in njegovemu asisten-
tu Alešu Kolšku za vodenje pogrebne slovesnosti. 
Zahvala tudi Konjerejskemu društvu Celje za častno 

stražo ob njegovi krsti.

Njegovi najdražji
985

O, saj ni smrti, ni smrti!  
Samó padaš, samó padaš, 

padaš, padaš 
v prepad neskončne modrine. 

(Srečko Kosovel)

Z A H VA L A

Tiho se je poslovila naša draga

PAVLA POŽUN
(1933 – 2015)

Iskrena hvala sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem, kolektivu I. gimnazije v Celju, Celjskemu 
oktetu in društvu Joga za izkazano sočutje, besede 

tolažbe in podporo v težkih trenutkih slovesa.
Hvala vam za darovano cvetje in sveče.

Zahvaljujemo se tudi osebju doma Lipa Štore, 
pogrebnemu podjetju Veking, pevcem, govornici 

in gospodu kaplanu za opravljen obred.

Žalujoči: hči Adriana ter brat Boris z 
družinama in sestrična Romana

1000

Oči zapremo 
in v spominu 

te uzremo. 
Nikjer te ni in to boli … 

Toliko lepega vsem nam si dala, 
v naših srcih 

vedno boš 
ostala.

Z A H VA L A

JOŽEFE (ZOFKE) 
REGORŠEK

iz Lipoglava 38, Loče pri Poljčanah 
(24. 2. 1927 – 13. 4. 2015)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
znancem in vsem sodelavcem za izražena sožalja, 
darovano cvetje, sveče, svete maše in denarne pri-
spevke. Hvala pogrebni službi Špes, gospodu župni-
ku, govornikoma za ganljive besede, trobentaču in 

pevkam za odpete žalostinke.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala. 

Ohranili jo bomo v lepem spominu.

Žalujoči vsi njeni, ki smo jo imeli radi
1003

Ob boleči izgubi drage mame, babice, prababice, 
tašče in tete

Ni te več na pragu, ni te več v hiši, 
nihče več tvoj glas ne sliši. 

Da zaman te čakamo, 
ne moremo dojeti, 

a spomini nate dajejo nam moč, 
da brez tebe učimo se živeti. 
Zdaj bivaš vrh višave jasne, 
kjer ni mraku, kjer ni noči, 

tam sonce sreče ti ne ugasne, 
resnice sonce ne stemni. 

(S. Gregorčič)

Z A H VA L A

Ob boleči in nenadomestljivi izgubi naše drage žene, 
mame, tašče, babice, sestre in tete

JUSTINE 
GOLOUH

iz Debra 51, Laško 
(28. 9. 1939 – 13. 4. 2015)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijate-
ljem, sosedom in znancem, ki ste v teh težkih trenut-
kih delili z nami bolečino ter nam izrekali sočutne 
besede v tolažbo. Hvala za darovane sveče, cvetje in 
svete maše. Še posebej hvala za prispevke, ki ste jih 

darovali v dobrodelne namene.
Globoko in iskreno hvaležnost izrekamo dr. Boriču 
za njegovo nesebično skrb in pomoč. Hvala pogreb-
ni službi Komunale Laško, gospodu dekanu Roku 
Metličarju in kaplanu Klemnu Jagru za lepo opra-
vljen cerkveni obred in sveto mašo, gospodu Piklu 
za ganljive besede slovesa, mešanemu kvartetu Oljka 
za lepo odpete žalostinke in gospodu Mastnaku za 

odigrano pesem slovesa.
Še enkrat iskrena hvala vsem, ki ste se prišli poslovit 
od nje in ki ste jo v tako velikem številu pospremili 

na njeni zadnji poti.

Žalujoči vsi njeni
1006

TELIČKO, staro 6 mesecev, simentalko, 
prodam. Cena po dogovoru. Telefon 
031 399-763. L 93

KRAVO, brejo 5 mesecev, drugega teleta, 
prodam. Telefon 041 910-466. 997

TELICO frizijko, brejo v devetem mesecu, 
prodam za 1.170 EUR. Telefon 031 
461-158. 1007

KUPIM

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. Š 295

DEBELE, suhe krave in telice in za dopita-
nje, plačilo takoj, kupim. Telefon 041 
653-286. Š 66

BIKCE, mesni tip, težke od 120 do 200 
kg in telice in krave za zakol kupimo. 
Telefon 041 269-989. 905

TELICO simentalko, brejo 7 do 9 mesecev, 
kupim. Telefon 031 612-597. 1004

ZAMENJAM

KRAVO šarole, 600 kg, za zakol, staro dve 
leti in pol, menjam za pašno teličko ali 
mlado kravo. Telefon 5827-574. 981
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 23. ČE cvet; začetek presajanja

 24. PE cvet

 25. SO cvet do 10. ure, od 11. ure list

 26. NE list

 27. PO plod

 28. TO plod

 29. SR plod

Čas za presajanje je od 23. do 30. aprila.

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorice iz setvenega pri-
ročnika Marije Thun za leto 2015, ki ga v Sloveniji izdaja v 
neskrajšani obliki založba Ajda, Vrzdenec, tel.: 01/754 07 43.

ŠENTJURJEVO 2015

23. APRIL do 3. MAJ

Četrtek, 23. april

Svečana akademija ob prazniku Mestne skupnosti 
Šentjur in 25-letnici mesta Šentjur
Lokacija:  Šentjur, Ipavčev kulturni center
Čas:  19.00

Petek, 24. april

Igraj se!
Predstavitev družabnih iger na temo kulturne in narav-
ne dediščine
Čas: 10.00–13.00

Postavitev mlaja v Zgornjem trgu
Lokacija:  Šentjur, Zgornji trg
Čas:  18.00

Razglasitev Ipavčevih vin
Lokacija:  Šentjur, Zgornji trg
Čas:  19.00

Podelitev diplom za ocenjena vina letnika 2014 in pri-
znanj za najboljše salame in kruh
Lokacija:  Šentjur, Zgornji trg, prireditveni šotor pred 
Galerijo Zgornji trg
Čas:  19.30

ŠentRock 2015
Nastopajo: S.A.R.S., Zmelkoow, Eskobars in Blue Bus
Lokacija:  Šentjur, prireditveni šotor na platoju pred ob-
čino.
Čas:  21.00 (do 4.00)

Sobota, 25. aprila

Šentjurjev sejem
Lokacija:   Šentjur, Zgornji trg, Ulica skladateljev Ipav-
cev
Čas:  8.00–20.00
 
Jurijev pohod
Zbirno mesto: pred OŠ Franja Malgaja Šentjur
Potek:   OŠ–Rozalija–Botričnica–Zgornji trg
Potek daljšega pohoda: OŠ–Rozalija–Primož–Razkože–
Zgornji trg
Čas:  9.00

Tekmovanje v kuhanju »ŠentJurjeve kisle župe«
Lokacija:  Šentjur, Zgornji trg, Ulica skladateljev Ipav-
cev, pred hišo št. 17
Čas:  8.00 (11.00 razglasitev rezultatov)

Jurčkovanje
Lokacija:  Šentjur, Zgornji trg, pod kostanji in priredi-
tveni prostor Ipavčev vrt
Čas:  10.00–16.00

Igraj se!
Čas: 10.00–13.00

Festival otroških folklornih skupin
Lokacija:  Šentjur, Zgornji trg, pod kostanji
Čas:  12.00

Zgornji trg nekoč in danes
Lokacija:  Šentjur, Zgornji trg, Ulica skladateljev Ipav-
cev
Čas:  12.00–15.00

ŠentJurjeve igre
Lokacija:  Šentjur, Zgornji trg, Ulica skladateljev Ipav-
cev
Čas:  15.00

VI. tekmovanje v vlečenju vrvi za prehodni pokal Šent-
Jurjevega
Lokacija:  Šentjur, Zgornji trg, Ulica skladateljev Ipav-
cev, pred hišo št. 17
Čas:  17.00

XV. revija narodnozabavnih ansamblov in pevcev ob-
čin Šentjur in Dobje
nastopajo ansambli: Lunca, Seksakord, Mladi upi, Mla-
di korenjaki, Vžig, Domen z Vižarji, Vihar, Namen, An-
sambel Simona Gajška, Šentjurski muzikanti, Veseli 
svatje.
Lokacija:  Šentjur, Zgornji trg, prireditveni šotor pred 
Galerijo Zgornji trg
Čas:  18.00

Šentjurjeva veselica z ansamblom Veseli svatje
Lokacija:  Šentjur, Zgornji trg, prireditveni šotor pred 
Galerijo Zgornji trg
Čas:  20.00 (do 4.00)

Nedelja, 26. aprila

XXV. Šentjurjeva revija odraslih pevskih zborov
Lokacija:  Ipavčev kulturni center
Čas:   19.00 

Ponedeljek, 27. aprila
IX. razstava starodobnih avtomobilov in motorjev
Lokacija:  Šentjur, Železniška postaja
Čas:  8.00—16.00

Nedelja, 3. maja

Jurjev etno koncert na Botričnici
Lokacija:  Šentjur, cerkev Marije sedem žalosti na Bo-
tričnici
Čas:  19.00

Glavni organizatorji:
Mestna skupnost Šentjur, Občina Šentjur, RA Kozjansko

Soorganizatorji:
JSKD OI Šentjur, Študentski klub mladih Šentjur, TIC Šentjur, KUD Skrinja, Gostišče Bohorč, Šolski center Šentjur, Klub starodobnikov 
Večno mladi Šentjur, Vinogradniško društvo Šentjur, Društvo kmetic Mavrica, Osnovna šola Franja Malgaja Šentjur, Planinsko društvo 
Šentjur, Društvo prijateljev mladine Šentjur, Športno društvo Šentjurski korenjaki, Društvo podeželske mladine Šentjur, Konjerejsko 
društvo Šentjur, Kinološko društvo Šentjur.

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM
BELO in rdeče vino, domače salame, mo-

žna dostava, prodam. Ugodna cena. 
Telefon 041 382-735. p

KOCKE sena in otave, 2 EUR/kos, prodam. 
Telefon 031 626-126. 911

SLADKO seno, otavo v kockah prodam. 
Telefon 041 573-380. 921

SENO, kocke, odlične kakovosti, prodam. 
Telefon 041 765-324. 927

SILAŽNO koruzo prodam. Telefon 041 
837-131. Š 70

SLADKO seno s hribov, njivsko krmo, 
ročno spravljeno in sušeno v kozolcu, 
prva košnja je bila opravljena do 15. 
maja, nahaja se v okolici Vojnika (Male 
Dole), prodam. Cena po dogovoru. Te-
lefon 041 932-160. 957

SENO in otavo v rinfuzi prodam. Telefon 
031 317-714. 971

SENO v kockah prodam ali menjam za 
konja poni. Telefon 031 207-444. 984

SENO in otavo, 60 m3, prodam. Telefon 
031 430-368. 987

SUHE okrogle bale, možna dostava, pro-
dam. Telefon 051 835-583. 994

ODDAM

KOŠNJO trave oddam – podarim. Tomaž 
nad Vojnikom, sončna lega. Telefon 
070 596-697. 988

OSTALO

PRODAM

FARMA Roje pri Šempetru prodaja vsak 
delavnik jarkice na začetku nesnosti, 
grahaste, črne, rjave, leghorn, beli 
susex, sive, dnevno sveža kokošja 
jajca in vse vrste perutninske krme. 
Sprejemamo naročila za enodnevne 
in pettedenske piščance. Telefon (03) 
700-1446. 742

TELIČKO, bikca, 140 kg težkega telička in 
traktor Imt 533 prodam. Telefon 031 
840-282. 879

RABLJENO peč za centralno (etažno) ogre-
vanje Stadler, 40 x 60 in raztezno po-
sodo, 30 l, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon 542-1144. 922

DRVA, dolga v hlodih ter kratko žagana, 
z dostavo, prodam. Telefon 040 211-
346. p

UMETNIŠKE slike različnih avtorjev ugo-
dno prodam. Telefon 041 474-615.
 951

80 l toplotno črpalko Gorenje, neupora-
bljeno, še v garanciji, prodam. Telefon 
041 425-500. 960

MEŠANA metrska drva, več metrov, proda-
mo. Telefon 070 555-403. 962

VINO jurka, izabela, nič škropljeno in dve 
sobni kolesi zelo ugodno prodam. Tele-
fon 070 272-659, 030 929-341. 975

BIKCA simentalca, 250 kg, teličko, 200 
kg in traktor Tomo Vinkovič 521, letnik 
1979, prvi lastnik, prodam. Telefon 
041 725-055. 977

KUNČNICO s 4 predali, 90 x 70 x 60 cm, 
zračno puško Slavija, domet 500 m, 
težka, prodam. Telefon (03) 5716-331.
 990

KOSILNICO Batuje, 80 cm, za 150 EUR in 
gorsko kolo prodam za 20 EUR. Telefon 
031 611-745. 983

MLIN za koruzo z luščilnikom in 4 letne 
gume, Bridgestone, 14 x 60 x 175, 
prodam po ugodni ceni. Telefon 041 
252-991. 989

KERAMIKA na zalogi ali po naročilu in 
ostali gradbeni material ugodno pro-
dam. Odkup palet. Hojnik trgovina, Le-
skovec 15, Ljubečna. Keramika – 051 
617-220, gradbeni – 041 617-220, 
odkup palet – 031 617-220. 986

BUKOVA drva, okolica Laškega, ugodno 
prodam. Telefon 041 763-846. 996

1.000 l plastične cisterne, na paleti za 
vodo, prodam. Telefon 041 663-137.
 349

SVETOVNO dobra bukova drva, na paleti, 
prodam. Cena 105 EUR. Telefon 041 
242-405. p

ZMENKI
MOŠKI, star 58 let, iz okolice Sevnice, je 

ostal sam na lepo urejeni kmetiji, fi -
nančno preskrbljen. Išče žensko, staro 
od 50 do 58 let, ki se je pripravljena 
preseliti k njemu. Otrok ni ovira. Za-
želen šoferski izpit. Pokliči po telefonu 
031 862-391. 969

UPOKOJENI moški išče žensko za skupno 
življenje. Poštenje na prvem mestu. 
Kadilke in alkoholičarke izključene. 
Telefon 5824-611, 030 252-407. 982

PRIJAZNO dekle do 46 let želi spoznati 
prevaran očka. Telefon 031 807-376.
 993

Pooblaščeni serviser za:

03 426 47 20
alenka.humar@istrabenzplini.si

Istrabenz plini d. o. o. 
PE vzhodna Slovenija 
Plinarniška 1 
3000 Celje

plinske peči

letni pregledi

prodaja

popravila ODlične  
cene  

in plačilni 
pogoji

ZAPOSLITEV
ZAPOSLIMO voznika v mednarodnem 

cestnem prometu z vozniškim izpitom 
C, E kategorije. Telefon 041 325-001. 
Maksimiljana Klakočar s. p., C. Kozjan-
skega odreda 84, Šentjur. 968

RAZNO
POSOJILA za zaposlene in upokojence! 

Izplačilo gotovine takoj. Posojilo lahko 
vračate s položnicami (tudi za osebe 
z nižjimi dohodki). Info-kredit, d. o. 
o., Mariborska cesta 86, Celje, telefon 
059 226-600, 051 886-600. n
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Sončni žarki nas že pozdra-
vljajo, zato moramo poskrbeti 
za ustrezno zaščito. Zavedamo 
se, da UV-sevanje škoduje naši 
koži, a pri tem pozabljamo, da 
je enako nevarno tudi za oči. 
Izpostavljenost UV-žarkom 
lahko povzroča opekline na 
očesni roženici, podobne 
sončnim opeklinam na koži, 
lahko se pojavi tudi siva mre-
na, v najhujših primerih lahko 
dolgotrajna izpostavljenost 
UV-sevanju povzroči kožnega 
raka na vekah in poškodbe na 
očesni mrežnici. Zato je zelo 

pomembno, da oči zaščitimo 
z ustreznimi sončnimi očali, pri 
katerih moramo biti pozorni 
na kakovost. Nujno je, da sonč-
na očala nosijo tudi otroci.

Sončna očala že dolgo niso 
več zgolj modni dodatek, tem-
več nujno sredstvo za zaščito oči 
pred škodljivimi UVA- in UVB-
-sončnimi žarki. V Optiki Teržan 
svetujejo, da pri izbiri sončnih 
očal najprej pomislimo na kako-
vost; torej na tista sončna očala, 
ki imajo ustrezne zaščitne filtre 
pred škodljivimi sončnimi žarki. 
Seveda morajo sončna očala 

ustrezati tudi okusu in konstruk-
ciji obraza posameznika. V Op-
tiki Teržan imajo sončna očala 
različnih blagovnih znamk, kot 
so Adidas, Carrera, Diesel, Dirty 
Dog, Dolce&Gabbana, Express, 
Glorify, Guess, Givenchy, Keyess, 
Max Mara, Mormaii, Oxydo, Poli-
ce, Replay, Smith, Sting, Ray Ban, 
Revo, Randolph, Tommy Hilfiger, 
Vogue …. Oči si lahko pred sonč-
nimi žarki zaščitimo tudi s težko 
lomljivimi sončnimi očali Glorify. 
Novost v ponudbi Optike Teržan 
so tudi Red Bull Racing sončna 
očala.

Izbira sončnih očal
Kako izbrati prave zase in za svoje otroke?

Sončna očala za 
otroke
Tudi otroške oči potrebuje-

jo zaščito pred sončnimi žar-
ki. Oftalmologi svetujejo, naj 
otroci začnejo nositi sončna 
očala čim bolj zgodaj, saj s tem 
preprečujemo možnost poja-
va sive mrene ali degeneraci-
je rumene pege v poznejšem 
življenjskem obdobju. Pri izbiri 
otroških sončnih očal moramo 
biti še posebej pozorni na ka-
kovost, izberimo le tista sončna 
očala, ki imajo 100-odstotno za-
ščito pred UVA- in UVB-sončni-
mi žarki. Nekakovostna sončna 
očala, ki prepuščajo preveč UV-
-sončnih žarkov, so za otroške 
oči škodljiva. Visokokakovostna 
otroška sončna očala različnih 
znamk in cenovnih razredov so 
tudi v ponudbi Optike Teržan.

Polarizirana sončna 
stekla
Polarizirana svetloba je izraz za 

svetlobo, ki se odbija od površi-
ne. Ko se sončni žarki odbijejo 
od gladke horizontalne povr-
šine (vode, snega, ledu, mokre 
površine cest, vetrobranskega 
stekla  …), se refleksirajo v eni 
smeri in ustvarjajo polarizirano 

svetlobo, ki je vzrok bleščanja. Ta 
pojav spreminja obliko, barve in 
kontrast. Rešitev so polarizirana 
stekla, ki veljajo za eno najve-
čjih odkritij optične znanosti. 
Izničujejo zaslepljujoče odbo-
je svetlobe, izboljšajo sliko in 
zmanjšajo utrujenost oči. Stekla 
zagotavljajo odstranitev mote-
čih odbojev in popolno zaščito 
oči pred škodljivimi UV-žarki, 
hkrati pa povečujejo kontrast in 
zaznavnost globine. Polarizirana 
stekla so oblikovana posebej za 

ljudi, ki imajo težave z zaznava-
njem kontrastov, za športnike, 
ribiče, jadralce, starejše ljudi in 
voznike vozil. Navadna sončna 
stekla ne morejo preprečiti ble-
ščanja, polarizirana stekla pa 
imajo poseben filter, ki ločuje 
žarke svetlobe od horizontalnih 
žarkov, ki povzročajo bleščanje. 
Prednosti sončnih očal s pola-
riziranimi stekli so preprečitev 
oziroma zmanjšanje bleščanja, 
obstojnost barv, boljši kontrast 
in večja udobnost gledanja.
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KINO
CINEPLEXX

PRIREDITVE

TUJA LESTVICA
 1. HOLD MY HAND - JESSIE

GLYNNE (2)
 2. DON’T LOOK DOWN - MARTIN 

GARRIX FEAT. USHER (3)
 3. BELIEVE - MUMFORD & SONS (4)
 4. TALKING BODY - TOVE LO (4)
 5. SEASONS - OLLY MURS (1)
 6. EARNED IT – THE WEEKEND (6)
 7. FIRST KISS - KID ROCK (5)
 8. KING - YEARS & YEARS (1)
 9. TALK ABOUT YOU – MIKA (3)
 10. BLOODSTREAM - ED SHEERAN (2)

DOMAČA LESTVICA
 1. GOZDNA VILA – HULAHOOP (3)
 2. GLAS SRCA – JANA

ŠUŠTERŠIČ (6)
 3. KOZLAM - DAN D (2)
 4. V VRTINCU – MAGRATEJA (4)
 5. VSE MOGOČE – I.C.E. (5)
 6. LJUBI ME - LUCY FEAT. DARE 

KAURIČ (2)
 7. DEJ NO – ANAY (3)
 8. MUSICUS – MIT (1)
 9. SVETLO SONCE - ANJA BAŠ (4)
 10. TUJ KRAJ – ŽIGA RUSTJA (1)

PREDLOGA ZA TUJO
LESTVICO:
OVERLOAD - LIFE OF DILLON
RULE THE WORLD - WALK OFF THE 
EARTH

PREDLOGA ZA DOMAČO 
LESTVICO:
NI SREČE BREZ RNR - ŠANK ROCK
ISTANBUL - NEOMI

Lestvico 20 vročih lahko poslušate 
vsako soboto ob 18. uri. Za svoje 
najljubše skladbe lahko glasujete na 
spletni strani www.radiocelje.com.

20 vročih
Radia Celje

TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

Po slovensko s 
Katrco

 1. Ans. Maj: Mami
 2. Navihanke: Z nami vsi norijo
 3. Ans. Banovšek: Pod Konjiško goro
 4. Gadi: Ona
 5. Modrijani: Me imaš še sploh kaj 

rada

KINO VELENJE

ČETRTEK, 23. april

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 6.30 
Igramo se z besedami, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.40 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 8.45 Poročilo PU 
Celje, 10.00 Novice, 12.00 
Novice, 12.15 Odmev, 
14.00 Regijske novice, 14.10 
Kalejdoskop, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Melodiji tedna 
(slovenska, tuja), 18.00 
Odmev – ponovitev, 19.00 
Novice, 19.15 Kalejdoskop 
– ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Celje)

PETEK, 24. april

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 6.30 
Igramo se z besedami, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 11.15 Radi 
ste jih poslušali, 12.00 
Novice, 12.15 Od petka do 
petka, 13.00 Kulturni mo-
zaik, 14.00 Regijske novice, 
14.10 Hit lista Radia Celje 
– s hiti prežeto popoldne, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 17.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
18.00 Poglejte v zvezde z 
Gordano in Dolores, 19.00 
Novice, 19.15 Gostimo go-
stoljubnega glasbenega 
gurmana, 20.00 Clubbing 
z DJ Teom, 24.00 SNOP 
(Radio Velenje)

SOBOTA, 25. april

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 9.15 Otroški radio, 
10.00 Novice, 11.00 Kul-
turni mozaik, 11.20 Ku-
hajmo skupaj, ponovitev, 
12.00 Novice, 12.15 Te-
denski osir, 14.00 Regij-
ske novice, 14.15 Gostimo 
gostoljubnega glasbenega 
gurmana, ponovitev, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja),18.00 
Lestvica - 20 vročih Radia 
Celje, 19.00 Novice, 24.00 
SNOP (Radio Velenje)

NEDELJA, 26. april

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
9.10 Luč sveti v temi, 10.00 
Novice, 10.10 Znanci pred 
mikrofonom, Matej Vranič, 
11.15 Tedenski osir – pono-
vitev, 12.00 Novice, 12.10 
Pesem slovenske dežele, 
13.00 Čestitke in pozdravi, 
24.00 SNOP (Radio Velenje)

PONEDELJEK,
27. april

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 6.30 
Igramo se z besedami, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melodiji 
tedna (slovenska, tuja), 8.45 
Poročilo PU Celje, 9.15 Pred-
stavitev skladb za melodije 
tedna, 10.00 Novice, 10.15 
Ponedeljkovo športno do-
poldne, 12.00 Novice, 12.15 
Vaš zakaj, naš zato, 13.00 
Kulturni mozaik, 13.15 Izbi-
ramo skladbe tedna, 14.00 
Regijske novice, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in od-
mevi RaSlo, 17.00 Kronika, 
17.45 Melodiji tedna (sloven-
ska, tuja), 18.00 Znanci pred 
mikrofonom, Matej Vranič, 
ponovitev, 19.00 Novice, 
19.15 Katrca, 24.00 SNOP 
(Radio Slovenske gorice)

TOREK, 28. april

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 6.30 Igramo 
se z besedami, 7.00 2. jutra-
nja kronika RaSlo, 8.00 Po-
ročila, 8.40 Melodiji tedna 
(slovenska, tuja), 8.45 Poro-
čilo PU Celje, 9.15 Zdravo z 
naravo, 10.00 Novice, 12.00 
Novice, 12.15 Male živali, 
velike ljubezni, 13.00 Kul-
turni mozaik, 14.00 Regijske 
novice, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Strokovnjak 
svetuje, 19.00 Novice, 19.15 
Male živali, velike ljubezni, 
ponovitev, 24.00 SNOP (Ra-
dio Slovenske gorice)

SREDA, 29. april

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 

OKC, 6.15 Časoplov, 6.30 
Igramo se z besedami, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 10.00 
Novice, 10.15 Kuhajmo sku-
paj, 11.15 Zeleni val, 12.00 
Novice, 12.15 Do polnega 
vozička brez mošnjička, 
13.00 Kulturni mozaik, 
13.20 Mali O – pošta, 13.30 
Mali O – klici, 14.00 Regijske 
novice, 14.15 Poudarjeno, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
16.20 Filmsko platno, 17.00 
Kronika, 17.45 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja), 18.00 
Pop čvek, 19.00 Novice, 
19.15 Zeleni val, ponovitev, 
24.00 SNOP (Radio Sloven-
ske gorice)

ČETRTEK, 23. 4.

9.00 do 18.00 Osrednja knjižnica 
Celje
Knjiga išče bralca
knjižni sejem ob 
svetovnem dnevu knjige

10.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Za devetimi gorami … so 
pravljice doma …
srečanje s pripovedovalko, 
pisateljico in pesnico Anjo 
Štefan

16.30 do 24.00 Knjižnica Velenje
Noč knjige

17.00 Pokrajinski muzej Celje
Kulturno zgodovinska 
zbirka s celjskim 
stropom
javno vodstvo po razstavi

17.00 Krajevna knjižnica 
Petrovče
Pisani metuljčki pomladi
ustvarjalna delavnica

17.00 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec
Nastop učencev čembala 
in klavirja

17.00 Mestna knjižnica Šoštanj
Noč knjige v knjižnici

18.00 Mladinska knjiga, Mestna 
knjigarna Celje
Zmenek s knjigo: 
Ekološko vrtnarjenje za 
vsakogar
Jerneja Joštar predstavlja 
nov priročnik

18.00 Velenjski grad
Mediteranski svetilniki 
in mediteranska plovila
odprtje razstave slik in 
skulptur Klavdija Tutte

19.00 Mohorjeva dvorana Celje
Knjiga, naša sopotnica
Mohorski večer; gosta: 
Andrej Arko in Matija 
Remše

Spored od 23. 4. do 29. 4.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Bacek Jon fi lm – animirani
četrtek, petek: 15.30
od sobote do srede: 14.10, 15.30
Brezčasna Adaline – drama, 
romantični
četrtek: 15.25, 17.40, 20.00
od petka do srede: 16.10, 18.25, 
20.40
Domov – animirani pustolovski
četrtek, petek: 16.20, 18.20
sobota: 14.20, 16.20
od nedelje do srede: 14.20, 
16.20, 18.20
Domov – animirani pustolovski, 
3D
četrtek, petek: 15.40
od sobote do srede: 13.45, 15.40
Hitri in drzni 7 – akcijski
četrtek: 16.15, 17.45, 19.20, 
20.00, 20.30, 21.10
petek: 16.15, 17.45, 19.20, 20.00, 
20.30, 21.10, 22.00, 22.45
sobota: 13.30, 16.15, 17.45, 
19.20, 20.00, 20.30, 21.10, 22.00, 
22.45
nedelja: 13.30, 16.15, 17.45, 
19.20, 20.00, 20.30, 21.10
ponedeljek, torek, sreda: 13.30, 
16.15, 17.45, 19.20, 20.00, 20.30, 
21.10
Kdo=Mi2 – dokumentarni
od četrtka do srede: 20.50
Let domov – romantični
od četrtka do srede: 16.45
Maščevalci: Ultronova doba – 
akcijski, pustolovski
sreda: 20.00
Nočni lov – akcijski, drama
od četrtka do srede: 18.45, 21.00
Odklikana – grozljivka, triler
četrtek, nedelja, ponedeljek, 
torek, sreda: 17.20, 19.00, 20.15
petek: 17.20, 19.00, 20.15, 22.15
sobota: 17.20, 19.00, 22.25
Pepelka – fantazijski, roman-
tični
od sobote do srede: 14.30
Siciljanska kmečka čast / glu-
mači – opera
sobota: 18.30
Spuži na suhem – animirani
četrtek, petek: 15.00, 17.00, 19.10
od sobote do srede: 13.00, 15.00, 
17.00, 19.10
Spuži na suhem – animirani, 3D
četrtek, petek: 16.00, 18.00
od sobote do srede: 14.00, 16.00, 
18.00
Žarišče – komedija
od četrtka do srede: 21.10

Teden slovenskega fi lma
ČETRTEK
19.00 Kosec – drama
PETEK
18.00 Kosec – drama
20.00 Avtošola – komedija
SOBOTA
18.00 Rdeča raketa – mladinska 
pustolovščina
20.00 Kaj pa Mojca? – doko-
mentarni
NEDELJA
18.00 Avtošola – komedija
20.00 Kosec – drama
SREDA
19.30 Tone, javi se! – dokumen-
tarni

PETEK
18.00 Spuži na suhem – animi-
rana pustolovščina, sinh., 3D
18.15 Sol zemlje – dokumen-
tarni
20.00 Ritem norosti – drama
20.30 Kosec – drama
SOBOTA
18.00 Spuži na suhem – animi-
rana pustolovščina, sinh.
18.15 Kosec – drama
20.00 Kdo=Mi2 – glasbeni do-
kumentarec; premiera s fi lmsko 
ekipo
20.15 Sol zemlje – dokumen-
tarni
NEDELJA
16.00 Spuži na suhem – animi-
rana pustolovščina, sinh., 3D

17.00 Sol zemlje – dokumen-
tarni
18.00 Kdo=Mi2 – glasbeni do-
kumentarec
19.00 Kosec – drama
20.00 Mamica – drama
PONEDELJEK
18.00 Spuži na suhem – animi-
rana pustolovščina, sinh., 3D
20.00 Brezčasna Adaline – dra-
ma

19.00 Celjski dom
O pomočeh in izcelitvah 
po duhovni poti s 
pomočjo učenja Bruna 
Groeninga
predavanje

19.00 Knjižnica Laško
Pogovor s pisateljem 
Tonetom Peršakom
ob slovenskih dnevih 
knjige, noči knjige in 
zaključku Bralne značke 
za odrasle

19.00 Dvorec Novo Celje
Moški pevski zbor 
Petrovče
koncert

19.30 Glasbena šola Velenje
Letni koncert godalcev
nastop učencev in dijakov 
godal GŠ Velenje

19.00 do 22.00 Medobčinska 
splošna knjižnica Žalec
Noč knjige

19.30 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Godalni in simfonični 
orkester GŠ Rista Savina 
Žalec
koncert

20.00 Krčma TamKoUčiri Celje
Pogovor o knjigah z gosti

20.00 Špital za prjatle Celje
Četrtek je dan za jam

20.00 Knjižnica Velenje
Feri Lainšček
odprtje razstave

PETEK, 24. 4.

9.00 do 12.00 Knjižnica pri 
Mišku Knjižku
Mnogo kultur ena 
zgodba
pravljična srečanja ob 
mednarodnem dnevu knjig 
za otroke

9.30 do 10.30 Ulice Laškega, 
Občinsko dvorišče
Jurjevanje po ulicah 
Laškega

17.00 Kulturni dom Mozirje
Slovesnost ob občinskem 
prazniku
podelitev občinskih 
priznanj

17.00 Knjižnica Šentjur
Svetovni dan knjige in 
naj bralec knjižnice

18.00 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec
Nastop učencev 
harmonike

18.00 Galerija Mozirje
Jože Kramberger
odprtje razstave ob 
slikarjevi 70-letnici
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Podjetje NT&RC, d.o.o. opravlja časopisno-založni-
ško, radijsko in agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.

Direktorica: Anica Šrot Aužner

Naročnine: Vera Gmajner. Telefon: (03) 4225 171. 
Sprejem naročnin po e-pošti: vera.gmajner@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 9,50 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 228 EUR. Številka transakcijskega raču-
na: 06000  0026781320. Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo.

Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko središče, Dunajska 5, 
direktor: Bogdan Romih. Novi tednik sodi med pro-
izvode, za katere se plačuje 9,5% davek na dodano 
vrednost.

NOVI TEDNIK
V. d. odg. ur.: Tatjana Cvirn
Namestnica v. d. odg. ur.: Ivana Stamejčič
Oblikovanje: Minja Bajagič
Računalniški prelom: Igor Šarlah, Andreja Balja
Fotografija: Sherpa, GrupA
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
E-mail tehničnega uredništva: tehnika.tednik@nt-rc.si

RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Bojana Avguštinčič
Namestnica odg. ur.: Tina Vengust
E-mail: radio@nt-rc.si.
E-mail v studiu: info@radiocelje.com

UREDNIŠTVO
Robert Gorjanc, Janja Intihar, Brane Jeranko, 
Lea Komerički, Saška T. Ocvirk, Špela Ožir, Jerica 
Potočnik, Simona Šolinič, Dean Šuster, Tina Vengust
Tajnica uredništva: Tea Podpečan
Lektorica: Tanja Drolec

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.

Marketing: Marjan Brečko, Simona Brglez,
Vojko Grabar, Vesna Lejič Mlakar,
Kristina Šuhel

Telefon: (03) 42 25 100

Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511

Sprejem oglasov po elekt. pošti: agencija@nt-rc.si

19.30 SLG Celje
Luka Martin Škof, Blaž 
Rejec: Veš, poet, svoj 
dolg?
abonma Petek večerni in 
izven

20.30 Celjski mladinski center
Rock maraton VIII.
koncert; nastop mladih 
perspektivnih in že 
uveljavljenih rok skupin

SOBOTA, 25. 4.

10.00 do 12.00 Branibor club 
Celje
Brezplačne otroške 
ustvarjalne delavnice

17.00 SLG Celje
Luka Martin Škof, Blaž 
Rejec: Veš, poet, svoj 
dolg?
abonma Petek večerni in 
izven

19.00 Skomarska hiša Skomarje
Jaz mam en stari znucan 
koš
literarni gost večera Rado 
Palir

20.00 Hiša piva Celje
Walter ego (Pubeci d.d.)
koncert

20.00 Župnišče Laško – atrij
Laški pasijon
misterij odrešenjske drame

20.30 Špital za prjatle Celje
Večer črnega humorja
stand up: Aleš Sečnik, 
Jernej Celenc, Gašper 
Bergant

NEDELJA, 26. 4.

9.00 do 18.00 Skomarje
Jurijeva nedelja
dan odprtih vrat 
Skomarske hiše, Jurijev 
pohod, program za otroke 
in mladino, srečanje 
pesnikov, maša, zaključna 
prireditev

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Celeia – mesto pod 
mestom
javno vodstvo po razstavi

11.00 Pred cerkvijo sv. Jurija 
Mozirje
Promenadni koncert 
Godbe Zgornje Savinjske 
doline

PONEDELJEK, 27. 4.

17.00 Dom sv. Jožefa Celje
Pogovori o življenju in 
smrti
vodita: Metka Klevišar in 
Julka Žagar

TOREK, 28. 4.

9.00 do 11.00 Ekomuzej Žalec
Otroške počitniške 
ustvarjalnice

17.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Po pravljici diši
pravljična ura z Andrejem

17.00 Knjižnica Velenje
Ura pravljic v angleškem 
jeziku
za otroke od 5. leta; 
Romana Bonno

18.00 Celjska kulturnica
Večer literature Lojzeta 
Seliča
povezovalka Marijana 
Kolenko

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Duhovni nagovor: Ali 
smo res neumni, če 
verujemo?
predava nadškof, prof. dr. 
Anton Stres

SREDA, 29. 4.

9.00 do 11.00 Ekomuzej Žalec
Otroške počitniške 
ustvarjalnice

17.00 Knjižnica Velenje
Ura pravljic
za otroke od 3. leta; Vesna 
Gaber Podhovnik

18.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Po pravljici diši
pravljična ura z Ireno 
Štusej

Ob prazniku 
MOC

ČETRTEK, 23. 4.

18.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Ja pa ja
predstavitev knjige 
Darinke Kladnik

19.00 Kavarna Miško Knjižko
Barka zvezd
z avtorico Bino Štampe 
Žmavc se bo pogovarjal 
Marijan Pušavec

19.00 Narodni dom Celje
Pomladni koncert 
Gimnazije Celje – Center
gostje koncerta: Mladinski 
pevski zbor RTV Slovenija

PETEK, 24. 4.

9.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Etnodetektivi: Življenje v 
Celju nekoč in danes
terensko raziskovanje 
mestnega jedra in 
samostojno delo v muzeju

12.00 Celjski mladinski center
Festival prostovoljstva 
2015
podelitev nagrad naj 
prostovoljcem leta

SOBOTA, 25. 4.

10.00 do 12.00 Muzej novejše 
zgodovine Celje
Muzejski mozaik
oživitev muzejske ulice 
obrtnikov in muzejske 
lekarne

11.00 Otroški muzej Hermanov 
brlog
Moja najljubša igrača na 
razstavi Brlog igrač
Hermanova družinska 
ustvarjalnica

11.00 do 19.00 Kegljišče Golovec
Meddržavna tekma 
Slovenija – Hrvaška

11.57 Železniška postaja Celje
Prihod muzejskega vlaka 
iz Podčetrtka

Ob dnevu upora 
proti okupatorju

ČETRTEK, 23. 4.

17.00 Park svobode Celje
Slovesnost
sodelujeta: Gimnazija 
Celje-Center in kvintet 
Policijskega orkestra

19.00 Dom kulture Velenje
Slovesnost
nastop: učenke in učenci 
OŠ Antona Aškerca

PETEK, 24. 4.

18.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Proslava

19.00 Kulturni dom Mozirje
Proslava

19.00 Pri Hiši mladih v 
Šmartnem ob Paki
Slovesnost

SOBOTA, 25. 4.

11.00 Kulturni center Laško
Proslava

PONEDELJEK, 27. 4.

11.00 Tolsti vrh Slovenske 
Konjice
Proslava

Šentjurjevo 
2015

ČETRTEK, 23. 4.

19.00 Ipavčev kulturni center
Svečana akademija
ob prazniku mestne 
skupnosti Šentjur in 
25-letnici mesta

PETEK, 24. 4.

10.00 do 13.00 Prireditveni šotor 
pred Galerijo Zgornji trg
Igraj se
spoznavanje dediščine 
občine Šentjur skozi 
animacije in namizne igre

18.00 Ulica skladateljev Ipavcev
Postavitev mlaja v 
Zgornjem trgu

19.00 Prireditveni šotor pred 
Galerijo Zgornji trg
Razglasitev Ipavčevih vin 
in podelitev diplom

21.00 Prireditveni šotor pred 
občino
Šentrock 2015
igrajo: S. A. R. S., 
Zmelkoow, Eskobars in 
Blue Bus

SOBOTA, 25. 4.

8.00 do 20.00 Ulica skladateljev 
Ipavcev
Šentjurjev sejem

9.00 Ulica skladateljev Ipavcev
Tekmovanje v kuhanju 
Šentjurjeve kisle župe

9.00 do 18.00 Prostori DLU 
Rifnik Šentjur
Dan odprtih vrat

10.00 do 16.00 Pod kostanji in 
Ipavčev vrt
Jurčkovanje
delavnice za otroke, 
nastopi osnovnih šol in 
igrica za otroke

10.00 do 13.00 Pod kostanji
Igraj se
spoznavanje dediščine 
občine Šentjur skozi 
animacije in namizne igre

12.00 Pod kostanji
Festival otroških 
folklornih skupin

12.00 do 15.00 Ulica skladateljev 
Ipavcev
Zgornji trg nekoč in 
danes
prikaz najzanimivejših 
zgodb konca 19. in začetka 
20. stoletja, nastop 
folklornih skupin ter 
predstavitev kinološkega 
društva

15.00 Ulica skladateljev Ipavcev
Šentjurjeve igre

17.00 Ulica skladateljev Ipavcev
Tekmovanje v vlečenju 
vrvi za prehodni pokal 
Šentjurjevega

18.00 Prireditveni šotor pred 
Galerijo Zgornji trg
Revija narodnozabavnih 
ansamblov in pevcev 
občin Šentjur in Dobje

20.00 do 4.00 Prireditveni šotor 
pred Galerijo Zgornji trg
Šentjurjeva veselica
z ansamblom Veseli svatje

NEDELJA, 26. 4.

9.00 do 18.00 Prostori DLU 
Rifnik Šentjur
Dan odprtih vrat

19.00 Ipavčev kulturni center
Šentjurjeva revija 
odraslih pevskih zborov

PONEDELJEK, 27. 4.

8.00 do 16.00 Železniška postaja
Razstava starodobnih 
avtomobilov in motorjev

Društva vabijo
ČETRTEK, 23. 4.

17.00 Celjski mladinski center
Fotografski seminar z 
Rokom Tržanom

19.00 Teozofska knjižnica in 
bralnica Alme M. Karlin 
Celje
Transmisijska meditacija

PETEK, 24. 4.

17.00 Teozofska knjižnica in 
bralnica Alme M. Karlin 
Celje
Krišnov večer
meditativna glasba v živo, 
o karmi, reinkarnaciji, 
vegetarijanska 
pogostitev …

SOBOTA, 25. 4.

8.00 do 12.00 Žalec

Podeželska tržnica Žalec

8.00 Ploščad Centra Nova in 
Cankarjeva ulica Velenje
Mestna tržnica

9.00 Pred Savinovo hišo Žalec
Brezplačna sobotna 
vodenja po Žalcu

9.00 do 12.00 Muzej novejše 
zgodovine Celje
Pomladni bolšji sejem

9.00 do 13.00 Knjižnica Velenje
Vsi kupujemo, vsi 
prodajamo
sejem rabljenih knjig

15.00 Celjski mladinski center
Seminar petja z Maticem 
Nareksom

16.00 do 18.00 Ribnik Vrbje
Ponirkove otroške 
delavnice in jezdenje 
ponijev

16.00 do 21.00 Thermana Park 
Laško
Thermanina domača 
tržnica

17.00 Okrepčevalnica Puncer 
Celje
Feng shui v vsakdanjem 
življenju
predavanje z Aljo 
Lončarevič in veganska 
večerja

PONEDELJEK, 27. 4.

14.00 Mladinski center Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
učna pomoč, interaktivne, 
kuharske, ustvarjalne, 
glasbene delavnice …

TOREK, 28. 4.

15.00 do 18.00 Vila Mojca 
Velenje
Bodi vesel
igre, ustvarjanje, varstvo 
otrok …

Dobrodelne 
prireditve

PETEK, 24. 4.

19.00 Dom kulture Velenje
Dobrodelni koncert
namenjen šolskim 
skladom, za pomoč 
dijakom v finančni stiski

LET
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Foto: SHERPA
FOTO TEDNA Iz malega raste veliko.

Iz Celja v Podčetrtek z muzejskim vlakom
Slovenske železnice so z 

Zavodom za kulturne pri-
reditve in turizem Celeia 
Celje pripravile nov turi-
stični projekt Z muzejskim 
vlakom po Deželi Celjski.

Z vožnjo muzejskega vlaka 
in s spremljevalno ponudbo 
bo turistična ponudba v tem 
delu Slovenije še bolj pestra. 
»Gostje bodo lahko na poto-

vanjih z muzejskim vlakom 
spoznavali slikovite kraje na 
Celjskem in ob druženju z 
domačini preživljali nepo-
zabne dneve,« so prepričani 
partnerji pri projektu.

Na ogled po 
vaseh
Direktorica zavoda Mile-

na Čeko Pungartnik je ob 

tej priložnosti povedala, da 
so zelo veseli, ker regional-
na organizacija Dežela Celj-
ska uspešno deluje tudi po 
končanem evropskem sofi-
nanciranju. Dokaz, da ak-
tivno sodelujejo in povezu-
jejo turistično ponudbo, je 
prav nov turistični produkt 
– muzejski vlak. Ta bo po 
progi med Celjem in Podče-

trtkom vozil vsako soboto 
do konca septembra.

Se pa v Podčetrtku vo-
žnja ne bo končala, oblju-
blja tamkajšnji župan Peter 
Misja. »V nadaljevanju smo 
v ponudbo vključili še ce-
stni vlak, ki bo obiskovalce 
popeljal na ogled po vaseh.«

Minister za gospodar-
ski razvoj in tehnologijo 

Zdravko Počivalšek, ki se 
je udeležil predstavitve pro-
jekta v Celju, meni, da bo 
uspešnost projekta odvisna 
od uspešnosti sodelovanja 
med posameznimi turistič-
nimi ponudniki, občinami, 
lokalnimi turističnimi orga-
nizacijami in organizacijo 
Dežela Celjska. Uspešnost 
bo po ministrovem mnenju 

odvisna tudi od tega, koliko 
tujih gostov bodo ponudni-
ki v relativno kratkem času 
uspeli pritegniti s tovrstno 
ponudbo. Muzejski vlak bo 
s celjske železniške posta-
je prvič krenil v soboto ob 
9.35.

LK
Foto: GrupA

Muzejski vlak bo s celjske železniške postaje odpeljal vsako soboto ob 9.35 in 16.45. Cena enosmerne 
vozovnice brez popusta bo približno 10 evrov. Pri Slovenskih železnicah obljubljajo, da bodo za potnike 
pripravili številne paketne ugodnosti in popuste.

Partnerji pri projektu, predstavniki Slovenskih železnic, Zavoda Celeia Celje in župani petih občin, so se 
ponosno nastavili fotografskim objektivom.
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V srcih svojih otrok 
nominirana vsak dan
Med naj prostovoljci občine Šentjur letos tudi rejnica Jožica Lenič

Iz njenega glasu sta že 
po telefonu veli toplina in 
pripravljenost, da mi ustre-
že, četudi ji je najin jutranji 
zmenek precej utečen de-
lovni ritem povsem obrnil 
na glavo. Preizkušnje, ki 
jih je preživela, bi marsiko-
ga zlomile. Jožica pa pravi, 
da so se tudi najtežje stvari 
nazadnje izkazale za dobre. 
»Saj sem vesela in hvaležna 
za to priznanje. A se mi zdi, 
da je bilo prej lepše, ko za to 
ni nihče vedel. Mislim, da so 
zagotovo še kje ljudje, ki bi 
si ta naziv bolj zaslužili …«

Svoje tretje nosečnosti se 
Jožica spominja kot najlepše 
in najmanj zapletene. Otro-
čička se je zelo veselila. Na 
šok, ki je sledil, je ni mogel 
pripraviti nihče. »Celo več-
nost mi niso nič povedali. Ali 
pa so bile besede tako nep-
rimerne in trde, da še danes 
bolijo,« se spominja. Resnice, 
da se je njena deklica rodila 
s prirojeno genetsko napako, 
downovim sindromom, ni 
moglo spremeniti nič. »Šele 
drugi dan me je neka prijazna 
zdravnica peljala k njej in me 
potolažila, da se predano delo 
in posvečanje takšnim otro-
kom ponavadi obrestujeta.«

Ko se ti v trenutku 
poruši svet
Za njenega takratnega 

moža, očeta njenih treh de-
klic, je bilo breme pretežko. 

»V družini smo bili štirje otroci, dve 
sestri sta zgodaj umrli. Meni je zdravje 
izprosila in izmolila mama. Ni dneva, 
ko se ne bi spomnila svojih staršev; 
njihovih spodbud, naukov in ljubezni. 
Mama me je vedno učila, naj bom 
dobra, naj imam vedno odprte roke, 
ker ti grabljenje pravzaprav ne da 
nič. Vedno je govorila, naj dajem in 
pomagam brez pomisleka. Ko namreč 
začneš tuhtati in tehtati, vse skupaj že 
ni več veliko vredno.«

Vedno čutila 
milostno varstvo
»Približno dve leti sem 

potrebovala, da sem spre-
jela in se navadila na to, da 
moj otrok nikoli ne bo takšen 
kot drugi. Potem smo zažive-
li kot vsaka druga družina. 
Ob takšni izkušnji se ti svet 
najprej sesuje na koščke, 
a hkrati postaneš izjemen 
borec. Za svojega otroka bi 
namreč naredil vse, česar si 
niti predstavljal nisi, da je v 
tvoji moči.« Da so prežive-
li in hkrati še gradili hišo, 
je Jožica delala dobesedno 
noč in dan. Podnevi je ho-
dila v službo, ponoči šivala, 
vmes pospravljala po hišah 
in opravljala še tisoč in eno 
priložnostno delo. »A ni bilo 
nič hudo. Kljub temu da je 
šlo včasih tako na tesno, da 
ni bilo niti za kruh. V takšnih 
trenutkih me je pokonci 
držala misel mojih staršev, 
ki so me vedno učili, da bo še 
vse dobro, da nekdo bdi nad 

Vedno aktivna Jožica Lenič pred svojim domom v Šentjurju. Že vrsto let se s podobno srčnimi ljudmi 
povezuje v društvu Sožitje ter v skupini Vera in luč. Z največjim veseljem si nadene skavtsko rutico, saj je 
že dolga leta tudi članica bratovščine odraslih skavtov v Šentjurju. Ko pade večer, rada bere. Ali pa pod 
njenimi prsti vzbrstijo najlepše rože iz krep papirja.

Tudi takšna priznanja včasih dobijo mame.

Jožico Lenič je za naj prostovoljko občine Šentjur 
predlagalo Društvo rejnic celjske regije. »Društvo zdaj 
izvrstno vodi Simona Vodončnik, ledino pa je orala Tere-
zija Hladin. In ti prvi koraki so bili za vse nas še posebej 
dragoceni,« pove Leničeva.

jo tam prosili, če bi hotela za 
kakšen dan sprejeti še njeno 
sošolko. Osemletna deklica 
s hudo duševno motnjo je 
namreč ostala sama, potem 
ko so se je starši odrekli, 
babica pa ji je umrla. »Ko je 
prišla prvič, je bilo, kot da 
je prišla domov. In ni trajalo 
dolgo, ko me je po zgledu 
ostalih otrok začela klicati 
mamica.« Vsi so jo vzljubi-
li in tako je Simona ostala 
njihova. Danes je stara 37 
let. »Težko povem, koliko 
ljubezni nam vrača ta otrok. 
Če bom rekla desetkrat, bo 
verjetno premalo, ampak 
vsaj tolikokrat na dan mi 
pove, kako neskončno rada 
me ima.« Jožica bi o svojih 
težavah lahko napisala knji-
go. Več kot leto je negovala 
povsem nepokretnega tasta, 
ki so mu že dolgo pred tem 
odrezali nogo. Z družino se je 
borila za življenje in zdravje 
moža, ki ga je hudo prizadela 
kap, pred časom je kar dvak-

»Naučila sem se, da nikoli, ampak res nikoli ne smeš 
obupati. Nekoč sem imela v domači kuhinji hrane samo še 
za en obrok. In se je na vratih pojavil nekdo, ki je prosil za 
kruh. Včasih je bilo takšnih ljudi veliko. Pa sem mu dala, 
kar sem imela. Je dobri Bog tako naredil, da sem naslednji 
dan spet imela za kruh. Otroci so včasih malo godrnjali nad 
tem, ampak danes mi je tako toplo pri srcu, ko jih vidim, 
kako počnejo isto.«

Jožica je v najtežjih trenutkih 
svojega življenja ostala sama. 
Napol dograjena hiša jo je 
spominjala samo še na poru-
šene sanje nekih drugih časov. 
»Ne vem, kako bi zmogla brez 
pomoči in podpore v prvi vrsti 
svojih staršev, sosedov in ne-
katerih prijateljev. Je pa res, 
da se tudi prijateljske vrste ob 
takšni izkušnji zredčijo. Boli, 
ko vidiš, kako se ti ljudje od-
mikajo, hkrati pa v tvoje živ-
ljenje vstopijo drugi ljudje.«

Z veliko truda in odreka-
nja je odkupila možev delež 
in se kot samohranilka loti-
la tudi gradnje. »Selili smo 
se praktično na gradbišče. 
Samo eno sobico smo imeli, 
kuhinje še ne. Ampak bili 
smo na svojem.« Ko se danes 
ozira nazaj, se šele zaveda, 
kako neizkušena in lahko-
verna je stopala v svet. »V 
mladosti sem bila hudo bol-
na. Od 11. do 18. leta sem v 

bistvu večino časa preživela 
po bolnišnicah. Poročila sem 
se zelo mlada.« Slabo dese-
tletje po razvezi je v njeno 
življenje stopil nov človek. 
Rodili so se jima še trije otro-
ci, dve dekleti in fant. »Mis-
lili so, da bom umrla, da ne 
bom nikoli imela otrok. Jaz 
pa sem si jih želela deset. 
Zato sem danes neskončno 
hvaležna za vsakega od svo-
jih čudovitih, zlatih otrok.«

mano.« In res so se v najtež-
jih trenutkih stvari uredile 
tako, da je včasih mejilo že 
na čudež.

Preprosto 
hvaležna in srečna
Ko je njena Alenka začela 

obiskovati osnovno šolo v 
zavodu na Dobrni, jo je Jo-
žica s še nekaterimi otroki 
iz bližnje okolice vsak teden 
vozila tja in nazaj. Nekoč so 

rat tako hudo padla, da si je 
enkrat polomila rebra, drugič 
zlomila križ. »Očitno me na 
tem svetu še potrebujejo,« se 
smeji. »Ampak me je izučilo. 
Še manj tarnam, kot sem prej, 
čeprav si že prej nisem dovoli-
la veliko. Samo hvaležna sem 
za vsak dan. In za vse, kar še 
lahko naredim. In sem sreč-
na. Vsem stiskam navkljub 
sem preprosto srečna.«

SAŠKA T. OCVIRK

Matej Vranič, 
fotograf urbanih 
živali

Ceste so njihova 
ljubezen, a tudi 
grožnja
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»Punt naj reši nas 
tlačanskih muk!«
Središče Slovenskih Konjic preplavili kmečki uporniki

Mestni trg v Slovenskih 
Konjicah je v nedeljo prepla-
vila množica besnih kmetov 
– podložnikov in tlačanov, 
ki so izpostavili težnje in 
zahteve po stari pravdi. Na 
zborovanju približno 400 
»puntarjev« je donela upor-
niška pesem: »Le vkup, le 
vkup, uboga gmajna! Heja, 
hejo! Za staro pravdo zdaj bo 
drajna. Heja, hejo! Zimzelen 
za klobuk! Punt naj reši nas 
tlačanskih muk!«

Še preden so se zbrali 
besni »puntarji«, je deželni 
glavar v imenu cesarja po 
stojnicah, obloženih z raz-
ličnimi dobrotami in obrtni-

Kot je zapisala zgodovinarka Aleksandra Boldin, je ce-
sar po zatrtem uporu v poverilnem pismu za Filipa Fre-
isinškega in druge komisarje med drugim podal sledeče 
navodilo: »Vsak podložnik naj za večen opomin v priho-
dnje plačuje od kmetije svojemu zemljiškemu gospodu 
dva do tri krajcarje – ta dajatev naj se vpiše v urbar pod 
imenom ›puntarski pfening‹.«

V Literarnem društvu 
Gnezdo so poskrbeli za 
kmečko opravo. Sešili so več 
kot 350 kostumov, nekatera 
društva pa so jih priskrbela 
sama. »Kostume smo šivali iz 
stare posteljnine, ki je ljudje 
niso več potrebovali. Upora-
bili smo več kot tisoč metrov 
dvojne širine blaga in več kot 
33 tisoč metrov sukanca,« je 
povedala predsednica dru-
štva Veronika Dolšak. Po-
skrbela je za dramaturško 
zasnovo uprizoritve kmeč-
kega upora, besedilo pa je 
napisala Karmen Kukovič. 
Zgodovinsko zasnovo je pri-
pravila Aleksandra Boldin.

škimi izdelki, pobiral denar 
za gospodo, da se je lahko še 
naprej zabavala ob obilni hra-
ni in pijači ter srednjeveških 
plesih. Kljub pritoževanju je 
vsakdo, ki je karkoli tržil na 
sejmu, moral plačati »sejmni-
no«. Blagajna za gospodo se 
je hitro polnila, jeza obrtni-
kov in kmetov pa je ob tem 

vedno bolj naraščala … Nove 
dajatve in večanje tlake so 
kmete tako razburili, da so 
se močno spopadli s plemi-
ško vojsko. Ob glasnem petju 
– »Grad gori, grof beži, vino 
teče naj, če teče kri!« – so vdr-
li v grad in ga požgali. Tokrat 
na srečo ni bilo žrtev, a zgo-
dovina žal priča drugače …

»Puntarji« so se srdito spopadli s plemiško vojsko. Tokrat se je boj na srečo končal brez žrtev.

Upor zaradi novih 
davkov
Z uprizoritvijo kmečkega 

upora so v konjiški občini 
počastili 500-letnico najve-
čjega vseslovenskega kmeč-
kega upora. Kmečka »gmaj-
na« je upor leta 1515 začela 
na Kranjskem. Kmalu so se 
kmetje začeli upirati tudi v 
Konjicah. Upor se je od tam 
razširil na celotno Štajersko. 
Na konjiškem zborovanju, 
ki se ga je udeležilo pribli-
žno 300 upornih kmetov, 
so oblikovali svoje zahteve, 
ki so se nanašale predvsem 
na davke, ki so jih povsem 
pognali v revščino, tlako, 
dedovanje, kazni in sodne 
globe ter mitnine in druge 
dajatve. »Kmečka ›gmajna‹ 
je bila prepričana, da je ce-
sar njihov zaveznik, da jim 
bo pomagal v boju proti 
gospodi, ki je samovoljno 
zviševala dajatve, uvajala 
nove izredne in redne dav-
ke, povečevala pa je tudi 
tlako. Cesar Maksimiljan I. 
Habsburški je bil predstav-
nik svojega stanu in ni bil na 
strani kmetov,« je povedala 
zgodovinarka Aleksandra 
Boldin. Kmetom, ki so bili 
na robu fizičnega obstoja, ni 
preostalo nič drugega, kot da 
se uprejo. V besu, ker njiho-
ve zahteve niso bile upošte-
vane, so opustošili gradove 
Pilštanj, Podčetrtek, Zbelovo 
in samostan Studenice ter 
gradove v drugih deželah. 
V vseslovenskem kmečkem 
uporu je sodelovalo 80 tisoč 
upornih kmetov, upor pa je 
zajel območje, veliko 25 ti-
soč kvadratnih metrov.

Neuspešen boj
Priprave na kmečki upor so 

trajale leto in pol, odprti boji 
med kmeti in plemiško vojsko 
pa štiri mesece. »Čeprav kmeč-
ki upor štejemo za veliki krva-
vi boj kmečke ›gmajne‹ proti 
gosposki, se v tistih časih za 
kmete ni kaj dosti spremenilo. 
Še več, naložili so jim še novi 
puntarski davek,« je pojasnila 
Boldinova. Kot je znano, se je 
začel fevdalni red krhati šele 
v naslednjih stoletjih. Zakaj 
upori niso bili uspešni? Eden 
od razlogov se skriva v ne-
povezanosti kmetov. Ti so se 
namreč po različnih deželah 
– Kranjski, Štajerski in Koro-
ški – ločeno pogajali za svoje 
zahteve. Zadušitev upora je 
bila izredno kruta. Plemiška 
vojska je mnogim kmetom po-
žgala hiše, nekaj jih je pobila, 
veliko pa jih je zaprla v ječe.

JERICA POTOČNIK
Foto: SHERPA

Sodelovalo 500 prostovoljcev

Pri uprizoritvi kmečkega upora je so-
delovalo približno 500 ljudi. Dogodek so 
pripravili Literarno društvo Gnezdo, Tic 

Slovenske Konjice, Kooperativa Konjice, 
Mladinski center Dravinjske doline, Obči-
na Slovenske Konjice in Center za kultur-
ne prireditve Slovenske Konjice, Gimnazija 
Slovenske Konjice in številna društva.

Plemiška gospoda se je zabavala s srednjeveškimi plesi.

Uporni kmetje so vdrli v grad in ga požgali.

»Iz grajskih kevdrov teče vino, heja, hejo! Zažgali grofu smo graščino, heja, hejo! Grad gori, grof beži, vino 
teče naj, če teče kri!«
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Nekaj let sledil »skritim 
sostanovalcem« Matej Vranič s fotografijami urba-

nih živali na velenjske ulice

Prebivalci Velenja, ki si 
bodo v središču mesta ogle-
dali fotografsko razstavo do-
mačega avtorja Naši dnevni 
in nočni sostanovalci (odprli 
so jo včeraj popoldne), bodo 
gotovo presenečeni, ko bodo 
ugotovili, koliko različnih ži-
vali živi v njihovem mestu. In 
morda do teh spoznanj niti 
ne bi prišli, če v poljudno-
znanstveni reviji National 
Geographic Slovenija (NGS) 
svojemu dolgoletnemu sode-
lavcu Mateju Vraniču ne bi 
predlagali, naj naredi fotore-
portažo o živalih, ki bivajo v 
urbanih središčih.

Velenjski fotograf, ki pravi, 
da ima stik z živalmi že od 
otroštva, je ugotovil, da mu 
za izpolnitev te naloge ne bo 
treba obiskovati drugih slo-
venskih mest, ampak da lahko 
urbane živali najde kar v do-
mačem Velenju. »Reportaža 
v NGS je bila objavljena leta 
2012, zanjo pa sem fotografi-
ral od leta 2009. Potem se mi 
je zdelo, da bi bila škoda, če bi 

ostalo samo pri tem, in sem si 
zaželel, da bi ta živalski svet, 
ki je očem skrit, prikazal tudi 
našim meščanom. Na podlagi 
te reportaže je torej nastala ta 
razstava, ki je zdaj na ogled v 
središču mesta,« je o motivih 
za nastanek razstave povedal 
Matej Vranič.

Natančen načrt za 
vsako fotografijo
Tako so del pisanega urba-

nega živalskega sveta v Velenju 
med drugim srne, lisice, zajci, 
kune, veverice, polhi, ponoči 
netopirji in predvsem številne 
ptice, med katerimi je mogoče 
poslušati lesne sove, male uha-
rice. Vse naštete in še katere 
druge je mogoče tudi opazo-
vati in občudovati na razstavi 
Mateja Vraniča. Fotografije 
so nastajale po celem mestu, 
deloma na njegovem obrobju, 
po fotografijo kmečke lastovke 
je bilo treba iti na primer tudi 
na kakšno kmetijo. V samem 
središču so v glavnem ptice, 
ježi in kune, slednje so doma 

skoraj v vsaki ulici, kot pravi 
Vranič. »Vsako od fotografij 
na razstavi sem skrbno načr-
toval. Pri nekaterih je od ideje 
do uresničitve trajalo tudi celo 
leto. Povprečno sem za na-
stanek posamezne fotografije 
porabil tudi tri mesece, za vseh 
24 fotografij pa skoraj sedem 
let. Živali, njihovo obnašanje, 
gibanje … je treba skrbno na-
študirati, da jih lahko pričakaš 
in izbereš dobre motive,« svoj 
sedemletni sistematičen pri-
stop k pripravi teh fotografij 
opisuje Matej Vranič.

Žival bi kar prijel
Kot tehniko je izbral široko-

kotni objektiv in fotografiranje 
iz neposredne bližine, z razda-
lje enega metra ali celo manj. 
»S tem lahko pričaraš drugač-
no perspektivo in takšen po-
gled, da se ti zdi, da lahko žival 
kar primeš. Po drugi strani lah-
ko s fotografiranjem na takšen 
način ujameš veliko okolice in 
tako bo ob pogledu na arhitek-
turo našega mesta vsak lahko 

verjel, da je fotografija res na-
stala tam,« še poudarja Matej 
Vranič. Kot dodaja, je bilo tre-
ba za želen rezultat, torej za 
fotografijo, s katero je bil res 
zadovoljen, vajo ponoviti tudi 
tridesetkrat.

Delo za NG 
Slovenija je 
referenca
V petih letih je tako Matej 

Vranič pripravil sedem (foto)
reportaž za lokalno, slovensko 
izdajo NG, tri med njimi so bile 
v Washingtonu nagrajene kot 
»best edit«. »Gre bolj za mo-
ralno nagrado kot za finanč-
no. Tudi razmišljanja mnogih, 
kako veliko naj bi zaslužil s 
sodelovanjem z NG Slovenija, 
so zmotna. Objave v NGS po-
menijo predvsem pomembno 
referenco in manj finančni uči-
nek,« pojasnjuje Matej Vranič. 
Da kot fotograf lahko preživi 
na trgu in ob tem solidno živi, 
mora delati vse. No, skoraj vse. 
»Izogibam se fotografiranja po-
rok, tega res ne maram, izjemo 

naredim le za najboljše prijate-
lje in znance,« malo za šalo in 
malo zares pove Matej Vranič. 
Večinoma sicer sodeluje z za-
ložniki, ki izdajajo koledarje, 
zloženke in knjige.

Fotografija v genih
Fotografija ga je zamikala 

že v otroških letih, očitno pa 
jo ima tudi v genih. Fotograf 
je bil tudi Matejev ded, ki pa 
ga ni spustil preveč blizu, kar 
bi se marsikomu lahko zdelo 
malo čudno. »Stari ata je pač 
bil malo ›zategel‹, morda tudi 
zato, ker sem ob svojih začet-
kih pri trinajstih, štirinajstih 
letih porabil preveč filmov in 
se je zbal, da bo bankrotiral 
ob moji potrošnji,« v šali pove 
Matej. Šele po njegovi smrti 
je prišel do njegove opreme, 
fotografski duh starega očeta 
se je dokončno naselil vanj pri 
24 letih, ko se je začel resno 
ukvarjati s fotografijo.

Naš sogovornik se precej 
ukvarja tudi z videom, ki je 
zanj prav tako precejšen kre-

ativni izziv. »Gibljive slike so 
me že od nekdaj zelo zanima-
le, in sicer vzporedno s foto-
grafijo. Razkorak med videom 
in fotografijo ni tako velik, kot 
se morda zdi. Tehnika je po-
dobna, pri videu pač moraš 
malo naprej predvideti, kako 
se bodo zlagali kadri. Oboje 
mi je zanimivo delati, a je res, 
da video prinese več denarja 
v hišo kot fotografija,« razli-
ke in sorodnosti med obema 
vizualnima medijema opiše 
sogovornik, ki je pred časom 
posnel tudi predstavitveni 
film o Velenju. Sicer pa pred-
vsem snema videospote za na-
rodnozabavne ansamble. »Pri 
njih je trenutno več denarja za 
te stvari kot na rok sceni,« še 
pristavi Vranič.

»Rad imam 
Velenje«
Ko se pogovarjam z Mate-

jem, imam ves čas občutek, 
kako rad ima svoje mesto in 
kako uživa v njem. »V Velenje 
sem se preselil z osmimi leti, 
v ›originalu‹ sem Šoštanjčan. 
V tem mestu mi je všeč, da je 
vse na dosegu roke. Ker imam 
rad živali, mi je všeč tudi to, 
da mi ni treba daleč do gozda. 
Naše mesto je zelo zeleno in 
zanimivo v vseh letnih časih. 
Smo pa Velenjčani kar malo 
zadržani in bi lahko bili bolj 
ponosni na svoje mesto,« še 
sklene Matej Vranič.

ROBERT GORJANC
Foto: MATEJ VRANIČ

Fotografija z razstave Naši dnevni in nočni sostanovalci: srna čisto blizu blokov v Velenju. Fotografija z razstave: ponoči vse vidi, vse sliši … lesna sova v središču mesta.

Evropski krt na razstavi: Velenje živi tudi pod zemljo.
Med fotografiranjem bobra v Pomurju ob rokavu reke Mure za članek pri NG Slovenija o bobrih na naših tleh. Čeprav si naš bober načeloma 
ne gradi jezov, je na sliki dokaz, da ni ravno tako.
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Je vaπ hladilnik prazen?
Napolnite ga brezplaËno!  V akciji Do polnega voziËka brez 
moπnjiËka vsako sredo ob 12.15 na Radiu Celje

Udeleæenec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje posredovanih podatkov skladno z 
veljavnim Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

DO POLNEGA VOZIČKA BREZ MOŠNJIČKA

V treh minutah več kot sto

Dober nakup kliče po praznovanju. Milena Čanžek iz Štor bo na pogo-
stitev povabila sestre in nečake. (Foto: SHERPA)

Tri kuverte, tri možnosti. Dodatna minuta, joker ali prazna kuverta. Roman je prvič letos izžrebal jokerja. 
(Foto: BO)

Ne na uro, da ne bo po-
mote. V akciji Do polnega 
vozička brez mošnjička ne 
rušimo hitrostnih rekordov, 
čeprav Simona Brglez med 
policami v Planetu Tuš vča-
sih tako drvi, da jo bomo 
morda kdaj res posneli, 
kako bo zvozila kakšen ovi-
nek. Pišemo o prihranku. 
Prvi nakup v letošnji akciji 
je še bil pod sto evri, vsi na-
slednji so bili krepko višji.

klicu kar najbolje izkoristite 
svojo priložnost!

Za to, da lahko v treh naku-
povalnih minutah »naberete« 
čim več, da so v vozičku izdel-
ki, ki jih potrebujete, je osnova 
dober nakupovalni seznam. 
Milena Čanžek iz Štor, ki smo 
jo izžrebali prejšnjo sredo, ga 

je imela. Za več možnosti, da 
bi jo res izžrebali, se je potru-
dila že prej. Kot naročnica No-
vega tednika je skoraj vedno 
opravila tudi domačo nalogo, 
rezanje in pošiljanje kuponov. 
Ko je Simono in Katjo lepo vo-
dila med policami v Planetu 
Tuš, smo že mislili, da ni rav-
no ljubiteljica mesa, nareko-
vala je vse kaj drugega. A se 
železnemu repertoarju naših 
izžrebancev ni izneverila, tudi 
to je prišlo na vrsto. Roman, 
ki je nakupoval v Planetu Tuš, 
ji je izžrebal jokerja in ta je 
prinesel še dva dodatna kosa 
sira v Milenin voziček. Zelo 
je bila zadovoljna s svojim 
nakupom, a je tudi priznala: 
»Ko poslušaš, se jeziš in ne ra-
zumeš, kako nekomu ne gre. 
Ko si na vrsti sam, vidiš, da ni 
tako enostavno.«

Tik pred blagajno smo se 
še pogovarjali, koliko je vre-
den tokratni nakup. Menda bi 
znesek lahko ugotovila tista, 
ki večkrat nakupuje. Milena 
se je izmazala z odgovorom, 
da ne ve, kako veliki kosi so 
kaj v vozičku. »Vedno najve-
čji,« je Simona povedala njej 
in vsem, ki še niso nakupova-
li v akciji Do polnega vozič-
ka brez mošnjička. Tokratni 
prihranek je bil 124,75 evra.

NL

Žrebanje je zahtevna zadeva, več kot dva tisoč kuponov čaka. Mitja Tatarevič in Nena Lužar imava vsako 
sredo pomembno nalogo. (Foto: BO)

Ekipa, ki je vsako sredo v akciji v Planetu Tuš: Branko Ogrizek, Simona Brglez in Aljoša Bončina. (Foto: BO)

Od brezplačnega nakupa 
ste oddaljeni čisto malo, treba 
je le nekaj dela in veliko sre-
če. V Novem tedniku poiščite 
kupon, ga izrežite in pošljite, 
nato čakajte ob poslušanju 
Radia Celje v sredo ob 12.15. 
Žrebamo že med več kot dva 
tisoč kuponi, zato ob našem 
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Mož se je 
ponovno 
zaljubil
Po stilski preobrazbi Marjete Krušič 
smo ostali odprtih ust

»Toliko pozitivne energi-
je ima. Zdaj je drug človek. 
Zame je bila in vedno bo 
najlepša. Vidi pa se, da sama 
čuti, da je zdaj ›tista ta prava‹. 
Čisto drugače gleda na svet, 
vidi se v lepši luči,« je dejal 
Darko Krušič, mož Marjete 
Krušič, letošnje zmagovalke 
v akciji (S)hujšajmo z Novim 
tednikom in Radiem Celje.

V treh mesecih je shujšala 
za 17,3 kilograma, do danes 
je izgubila še več, saj še na-
prej upošteva vse napotke o 
zdravem načinu življenja. 
Mož nam je te besede izrekel, 
preden je videl njeno dokonč-

Marjeta Krušič bo v prihodnjih dneh izkoristila še 
nagrado, darilni bon v Manikiri – oazi za nohte.

Januar: Marjeta Krušič na začet-
ku akcije na tehtnici. Takrat je bila 
njena teža 80,9 kilograma.

April: Krušičeva je shujšala na 
63,6 kilograma. Takole je bila 
neučakano nasmejana, preden 
jo je »v roke vzela« stilistka 
Sonja Rigler.

Po prvem posvetu o pričeski in novi barvi las je naša zmagovalka 
najprej sedla na stol v frizerskem salonu Dok. Triurno uživanje.

Po končani pričeski je sledilo ličenje v drogeriji Müller. Do potankosti 
jo je naličila Sanja Jurič, ki jo je Krušičeva vmes tudi spraševala za 
nasvete. V ozadju mož Darko.

V Modiani je sledilo preoblačenje. »Čujte, a veste, kako je lepo, ko mi 
je zdaj tisto, kar dam nase, vse prav,« se je slišal smeh iz garderobe. Še 
prej pa ji je stilistka iz Citycentra Sonja Rigler izbrala dve obleki. »Sve-
tujem vam, da obdržite to pozitivno energijo, saj imate lep občutek za 
modo. Bodite pa bolj drzni, ustrezajo vam tople barve, zelena, modra, 
oranžna, izogibajte pa se črnine. Takšno pričesko obdržite, pri ličenju 
pa vam prav tako svetujem več drznosti,« ji je svetovala Riglerjeva.

no podobo. Takrat je namreč 
ostal brez besed. V Citycentru 
Celje so ji namreč podarili stil-
sko preobrazbo.

Čeprav je bil vsak, ki je so-
deloval v akciji hujšanja, zma-
govalec, je Krušičeva postala 
zmagovalka zato, ker je naj-
bolj celostno upoštevala vse 
strokovne napotke, kar se je 
odrazilo ne samo pri njenem 
slogu življenja, ampak tudi 
v osebnosti. Da je res tako, 
nam je potrdil ravno Darko, 
ki ji je ves čas stal ob strani 
in jo podpiral. V času, ko smo 
spremljali akcijo hujšanja, so 
največ povedale fotografi je. 

Glede na to, da sta njena stil-
ska preobrazba in njen končni 
videz tudi nas pustila popol-
noma brez besed in resnično 
s solzami sreče v očeh, je prav, 
da tudi tokrat bolj kot besede 
govorijo fotografi je.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: GrupA

V tem trenutku smo tudi mi ostali brez besed prvič …  … in drugič.

Obraz moža Darka, ko je videl svo-
jo lepotico na koncu preobrazbe, je 
prav tako povedal vse. Na koncu 
smo ga samo še vprašali, ali bosta 
šla na kakšno večerjo. »Seveda. 
Tudi na morje greva malo,« je de-
jal. »Kako bo na morju, zdaj ko jo 
vidite takšno?« smo postavili še 
eno smiselno vprašanje. Dobili 
smo smiseln odgovor z zaljubljeno 
nagajivim nasmehom: »Pestro bo!«

1

2

3
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3128 29 30

V akciji Naj maturantka, naj maturant bralci letos že četrtič izbirate, kdo 
bosta dekle in fant, ki bosta prejela laskavi naziv in ob tem tudi lepo nagra-
do. Kar tri mesece bo trajal izbor med kandidati iz različnih srednjih šol s 
Celjskega za uvrstitev v majski fi nale.

Bralci lahko glasujete za »svojega« kandidata. Maturant in maturantka, ki 
bosta do konca meseca zbrala največ glasov, se bosta uvrstila v fi nalni majski 
krog tekmovanja. Februarja in marca smo objavljali prva kroga kandidatov, aprila 
sledi še tretji. Vseh šest fi nalistov se bo v končnem obračunu pomerilo maja.
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Zmagovalca 
aprilskega kroga 

glasovanja 
bomo objavili
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ŠOLSKEGA CENTRA CELJE: Srednje šole za storitvene dejavnosti in logistiko – SŠSDL      Srednje zdravstvene šole Celje – SZŠ      Gimnazije Celje – Center – GCCV akcĳ i Naj maturantka, naj maturant se bodo ta mesec predstavili kandidati naslednjih šol:

Denis
Gorenc

4. P1, SŠSDL

Špela
Aškerc

4. P1, SŠSDL

Luka
Babič

4. P2, SŠSDL

Lea
Gračnar

4. P2, SŠSDL

Denis
Lazarikić

3. C1, SŠSDL

Alenka
Legvart

3. C1, SŠSDL

David
Očko

3. C2, SŠSDL

Monika
Lukič

3. C2, SŠSDL

Karin
Buček

3. C3, SŠSDL

Lucija
Novak

4. B, SZŠ

Aljaž
Vasle

4. C, SZŠ

Katja
Strnišnik
4. C, SZŠ

David
Ivanovski
4. D, SZŠ

Andraž
Marinko
4. E, SZŠ

Ana
Jakop

4. E, SZŠ

Anita
Košar

4. KT, SZŠ

Uroš
Pušnik

2. PTI, SZŠ

Tjaša
Pungartnik

4. A, GCC

Gregor
Podpečan
4. B, GCC

Iza
Hrastnik Fink

4. B, GCC

Dean
Pungaršek
4. C, GCC

Maruša
Leskovšek
4. C, GCC

Jernej
Kralj

4. Č, GCC

Sara
Šarenac
4. Č, GCC

Matic
Šeligo

4. D, GCC

Tjaša
Žerjav

4. D, GCC

sezona akcije!
Foto: Nataša Müller, 
GrupA, Oblikovanje: 
Andreja Balja

NAJ MATURANTKA
IN NAJ MATURANT

2015

maja

27

NAJ MATURANTKA
IN NAJ MATURANT

Matic
Fideršek

Saša
Malovšek

Nejc
Gerečnik

Tjaša
Pungartnik

Gregor
Podpečan

9
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Kupon pošljite na Novi tednik, Prešernova ulica 19, 3000 Celje.

32 3433

Glasovalec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje po-
sredovanih podatkov skladno z veljavnim Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

stilskapreobrazba
Pravila glasovanja in sodelovanja v akciji

Na enem kuponu lahko glasujete za enega naj maturanta ali za eno 
naj maturantko. Seznam vseh »civilnih« fotografi j kandidatov bomo ob-
javljali v vsaki številki Novega tednika, postopno pa bomo ves mesec 
v posameznih številkah objavljali kandidate v maturantskih oblačilih. 
Vsi kandidati bodo imeli enake izhodiščne pogoje, kar pomeni, da bo 
glasovanje za fi nale trajalo mesec dni.

Pri glasovanju bomo upoštevali le originalne pravilno izpolnjene kupo-
ne, ki nam jih boste poslali po pošti ali prinesli osebno.

Učitelji lahko pomagajo
Razrednik ali učiteljski zbor lahko izbranemu kandidatu (le enemu) 

iz posameznega maturantskega razreda dodeli dodatnih sto točk za 
njegovo učno in delovno uspešnost. Zavedamo se namreč, da sošolci 
in sošolke pri izbiri svojega predstavnika in predstavnice ne upošte-
vajo predvsem in zgolj učnega uspeha ter njegovega oziroma njenega 
odnosa v razredu. Prav zato dajemo to dodatno možnost razredniku ali 
učiteljskemu zboru, svojo odločitev pa nam morajo razredniki sporočiti 
na elektronski naslov tednik@nt-rc.si.
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Kuponi za glasovanje v marcu so ZELENE barve.
Pri štetju ne bomo več upoštevali rdečkastih februarskih kuponov.

ŠOLSKEGA CENTRA CELJE: Srednje šole za storitvene dejavnosti in logistiko – SŠSDL      Srednje zdravstvene šole Celje – SZŠ      Gimnazije Celje – Center – GCC

Jakob
Turnšek

3. B1, SŠSDL

Blaž
Vodopivc

3. B2, SŠSDL

Tilen
Pečnik

2. B4, SŠSDL

Gašper
Letonje
4. A, SZŠ

Nika
Mulej

4. A, SZŠ

Žan
Andrejc
4. B, SZŠ

Tajda
Krajnc

2. PTI, SZŠ

Žiga
Smodiš

3. FB, SZŠ

Patricija
Plahuta

3. FB, SZŠ

Matic
Fideršek
3. GB, SZŠ

Saša
Malovšek
3. GB, SZŠ

Nejc
Gerečnik
4. A, GCC

Žan
Šumiga

4. E, GCC

Kristina
Skerbiš
4. E, GCC

Nejc
Tevž

4. H, GCC

Marina
Krajnc

4. H, GCC

Aleksander
Masnec
4. I, GCC

Sara
Polanc

4. I, GCC

KUPON

Podatki o osebi, ki je glasovala:

Ali ste naročnik Novega tednika?

ime in priimek 

DA NE

.............................................................................................................

naslov.....................................................................................................................................

kontaktni telefon/e-pošta ..............................................................................

NAJ MATURANTKAINNAJMATURANT

�

Glasujem ZA
naj maturanta /naj maturantko

pod zaporedno številko: .....................

ime in priimek: ..................................................................................................

Glavna
nagrada

za zmagovalca 

letošnje akcije

Naj maturantko bo oblekla 
modna oblikovalka 
Jolanda Thaler.

Naj maturanta bodo od 
nog do glave uredili v 

trgovini Kavalir v Celju.

Za ličenje in pričesko obeh 
bodo poskrbeli v Hair 
centru Darja v Celju.

35Iza
Hrastnik
Fink

Dean
Pungaršek

Maruša
Leskovšek

Jernej
Kralj
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Zdrava ali nevarna hrana z vrta?
Ali veste, v kakšni zemlji raste vaša solata? – Vrtičkarstvo tudi kot rekreativna dejavnost na prostem

Pomlad, sonce in vedno 
daljši dnevi. To je čas, ko se 
po zimskem spanju zbudijo 
mestni vrtičkarji. Če je še 
pred leti veljalo, da imajo vrt 
in domačo solato na deželi ali 
morda kje v primestnih kra-
jih, se to danes spreminja. 
Vedno več je namreč vrtič-
kov in vrtičkarjev v mestih. 
Tudi v knežjem mestu sta 
postala brkljanje po zemlji 
in pridelava domače zelenja-
ve konjička številka ena. Pri 
tem se lahko brez slabe vesti 
vprašamo, ali gre res za ve-
dno večje zavedanje pomena 
doma pridelane zelenjave po 
načelu »vem, kaj jem« ali je to 
le modna muha, ki zaposluje 
vedno več ljudi. Samo po sebi 
se postavlja tudi vprašanje, 
ali je zemlja na onesnaženem 
in s težkimi kovinami obre-
menjenem območju Celjske 
kotline primerna za gojenje 
vrtnin.

Upokojena profesorica slo-
venščine Milenka Kajtner 
že tretje leto s svakinjo skrbi 
za 50 kvadratnih metrov vrta 
na obrobju Celja. Na obrobju 
zato, ker se ji zdi pomembno 
tudi to, v kakšni zemlji njena 
zelenjava zraste, in ne zgolj to, 
da zraste. »Doma smo nekoč 
imeli vrt in mami sem veli-
ko pomagala pri opravilih. V 
središču Celja smo vrtnarili 
v času, ko je bila industrija 
v polnem razmahu,« se spo-
minja Kajtnerjeva, ki je že 
pred 30 leti dala analizirati 
zemljo z domačega vrta, saj 
so že takrat začeli opozarjati, 
da bi lahko bila onesnažena s 
težkimi kovinami. »Analiza je 
pokazala preseženo dovoljeno 
vrednost kadmija. In vrtnarje-
nje smo počasi opustili. Danes 
so tam zasajene predvsem gr-
movnice,« pripoveduje upoko-
jenka, ki zemljo obdeluje na 
najetem vrtu v bližini Šmar-
tinskega jezera.

Vrtna hiška in 
počitniška hišica
Gre za zgledno urejene vr-

tičkarske parcele, na katerih 
so lastniki postavili enotne 

Najemniki občinskih vrtov na Dolgem polju III si želijo, da bi jim občin-
ske službe prisluhnile in jim dovolile postaviti kakšno leseno lopo in 
klop. »Z družino se iz bližnje Škapinove ulice na vrt pripeljemo z dvema 
avtomobiloma. Tudi to je obremenjevanje okolja. Če bi lahko večino 
orodja hranili tukaj, bi prišli peš,« pravi najemnica Tatjana Sevčnikar.

V takšnih sodih, ki jih deloma zakopljejo v zemljo, vrtičkarji na Dolgem polju III zbirajo deževnico, s katero 
nato v sušnih obdobjih zalivajo svoje vrtove.

Pipe pogosto ostajajo suhe, zato si morajo vrtičkarji pomagati drugače.

lesene hišice, v katerih lahko 
imajo najemniki spravljeno 
orodje. Kot je povedala Ade-
la Turnšek, lastnica, ki je 
zadolžena za odnose z na-
jemniki, je bilo na začetku 
kar nekaj birokratskih težav. 
Poleg tega so morali pred 
oddajanjem naročiti tudi 
analizo zemlje. To je opravil 
takratni Zavod za zdravstve-
no varstvo Maribor. Rezul-
tati pregledane zemljine so 
pokazali, da je primerna za 
pridelavo hrane. »Preverjali 
so vsebnost kadmija, cinka 
in svinca. Cena analize je 

znašala približno 150 evrov,« 
je pojasnila Turnškova.

Prav opravljena analiza je 
bila poglaviten razlog, da se 
je Milenka Kajtner odločila 
za najem vrta, za katerega 
letno plača sto evrov. »Re-
zultatom analize zaupam. 
Poleg tega so ti vrtovi ravno 
dovolj odmaknjeni od sredi-
šča, hkrati pa jih od mesta 
ločuje tudi gozd, ki dodatno 
preprečuje prenos nezažele-
nih snovi,« razlaga. Dodana 
vrednost teh vrtov je tudi 
dobro urejena infrastruktu-
ra – lesene hiške za orodje, 

Čeprav so lahko tla v Celju zaradi pre-
teklih bremen industrije in prometa one-
snažena, uživanje vrtnin s takšnih vrtov 
pa lahko predstavlja tveganje za zdravje, 
je ob pravilnem ravnanju mogoče to tvega-
nje čim bolj zmanjšati. Kmetijski inštitut 
Slovenije je na željo MOC spisal navodila 
in priporočila za varno vrtnarjenje.

Med ukrepi inštitut navaja zamenjavo 
onesnažene zemlje, gojenje vrtnin, ki so 
manj dovzetne za odvzem težkih kovin 
iz tal, postavitev visokih gred ter uporabo 
loncev in korit. Kdor se odloči za zame-
njavo onesnažene zemlje z rodovitno in 
neonesnaženo, mora to storiti vsaj do glo-
bine 50 centimetrov. Tovrsten ukrep je sicer 

učinkovit, vendar je povezan s precejšnji-
mi stroški. Za vrtiček, velik 80 kvadratnih 
metrov, bi namreč stroški menjave zemlje 
lahko presegli 2 tisoč evrov. Nekoliko cenej-
ša je postavitev visokih gred. Za postavitev 
80 kvadratnih metrov velike visoke grede 
in nakup rodovitne zemlje bi morali odšteti 
približno 1.400 evrov. Za dober nadome-
stek manjših vrtov veljajo korita in lonci, 
ki jih lahko uporabimo tudi kot dopolnitev 
visokih gred.

Primerno gojenje plodovk
Sicer pa velja upoštevati, da vse rastline 

niso enako sposobne za sprejem težkih 
kovin iz tal. Ravno tako se težke kovine 
različno razporejajo po rastlinskih delih: 
več se jih kopiči v koreninah, korenih in 
listih kot v plodovih ali semenih. Z uživa-
njem listnate zelenjave, ki je pridelana na 
onesnaženih tleh, smo tako bolj izposta-
vljeni težkim kovinam kot pri plodovkah, 
na primer paradižniku.

Varno, 
a drago
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Zdrava ali nevarna hrana z vrta?

Takšen je pogled na vrtičke pri Šmartinskem jezeru. Najemniki pravijo, da se odlično razumejo, drug drugemu 
pomagajo, si izmenjujejo semena, sadike, predvsem pa nasvete. Kot v smehu pove Milenka Kajtner, bi pri 
njih brez težav posneli nadaljevanje slovenske televizijske serije Vrtičkarji. Na njivi v ozadju bodo po napo-
vedih Adele Turnšek že v prihodnjem letu zaživeli novi vrtički. Zanimanje med najemniki je namreč izjemno.

stalen dostop do vode in 
sanitarije. »Vrt je hkrati po-
čitniška hišica, ki je nikoli 
nisem imela,« v šali pove 
Kajtnerjeva.

Ne zemlja, težava 
so lope
Raziskave o onesnaženo-

sti tal, ki so jih različne za to 
pristojen ustanove opravile 
na območju Mestne občine 
Celje od leta 1989, so poka-
zale povečano obremenje-
nost tal s težkimi kovinami. 
Uživanje vrtnin, pridelanih 
na onesnaženih tleh, lahko 
pomeni tveganje za vnos 
težkih kovin v prehransko 
verigo. Zato MOC do na-
daljnjega ne bo spodbujala 
območij za organizirano vr-
tičkarstvo. Kljub temu se je 
število vrtičkov v mestu in 
na njegovem obrobju v za-
dnjem času povečalo. Prav 
tako obstajajo manjša ob-
močja, kjer občina na pod-
lagi vlog zainteresiranih po-
sameznikov, mestnih četrti 
in krajevnih skupnosti daje 
v najem za potrebe vrtičkar-
stva zemljišča, ki so prvotno 
namenjena za širjenje urba-
nizacije mesta. Med temi je 
tudi območje Dolgo polje 
III, kjer ima občina trenu-
tno sklenjenih približno 80 
zakupnih pogodb za vrtove.

Najemniki teh vrtov se za-
vedajo, da so na tem mestu 
le začasno, a jih kljub temu 
jezijo nekatere poteze lastni-
ce. Zanimivo je, da se kljub 
zadnjim opozorilom, da 
morda zemlja v Celju za vr-
tnarjenje ni najbolj primer-
na, nihče ne ukvarja s tem. 
Bolj jih jezi to, da si v bliži-
ni vrtov ne morejo postaviti 
nobene lesene lope, kjer bi 
lahko shranili orodje. »Ne 
govorimo o megaloman-
skih počitniških hišicah. 
Občina bi lahko predpisala 
postavitev tipske lope, ki bi 
bila v skupni rabi, v njej pa 
bi lahko hranili orodje,« se 
kar malo ujezi eden od no-
vih najemnikov, ki ne želi 
biti imenovan.

Vode ni
A niso le lope za orod-

je tisto, kar vrtičkarje na 
Dolgem polju jezi. Pogosto 
imajo namreč tudi težave 
z vodo. »Občina je pripra-
vila vrtine in črpalke, a 
vode vseeno ni. Kot kaže, 
so vrtine preplitke,« je po-
jasnila Slavica Kerneža, 
ki začenja svojo prvo vr-
tičkarsko sezono. Tatjana 
Sevčnikar je potarnala nad 
tem, da v bližini ni sanitarij 
in da si ne smejo ob vrto-
vih postaviti lesenih klopi. 
Najemniki, ki za uporabo 
približno sto kvadratnih 
metrov zemljišča plačujejo 
letno najemnino v višini 50 
evrov, si pri delu pomagajo 
in težave za zdaj rešujejo s 
solidarnostjo.

V MOC odgovarjajo, da 
gre zgolj za oddajanje ze-
mljišča, kar pomeni brez 
vse dodatne infrastruktu-
re, kot so vodne črpalke, 
ograjenost vrtov ali sani-
tarije. Ob tem poudarjajo, 
da občina vrtičke oddaja 
v najem zgolj na pobudo 
najemnikov in zgolj zača-
sno do izvedbe prostorskih 
aktov. Na tem območju je 
namreč predvidena gradnja 
večstanovanjskih objektov 
s pripadajočimi zunanjimi 
parkirnimi in zelenimi po-
vršinami.

Vrt na domačem 
pragu
Manj logističnih težav 

imajo tisti v svojih hišah, ki 
imajo vrt tako rekoč pred 
domačim pragom. Tako ve-
dno več vrtov krasi hiše na 
Savinjskem nabrežju. Upo-
kojena pediatrinja Lucija 
Gobov z družino že leta 
skrbi za vrt in doma pride-
lano zelenjavo. Čeprav živijo 
le streljaj iz središča Celja se 
za zdaj za analizo zemlje še 
niso odločili, vendar resno 
razmišljajo o tem. »Pred leti 
smo zaradi opozoril glede 
onesnaženosti zemlje za 
kratek čas vrtnarjenje opu-
stili. Po poplavi pa je zaokro-

žila informacija, da je voda, 
ki je del zemlje odnesla, 
le-to tudi sprala in takrat je 
moja mama ponovno oživila 
vrt,« pripoveduje.

Ob tem pa strokovnjaki 
biotehniške stroke vse po-
gosteje opozarjajo na to, da 
je treba tudi zelenjavo z do-
mačega vrta, ki ni škroplje-
na, temeljito oprati. Veliko 
nevarnih snovi se namreč 
prenaša z vetrom in tako 
lahko z neoprano domačo 
zelenjavo zaužijemo celo 
več nevarnih snovi, kot jih 
rastline posrkajo iz onesna-
žene zemlje.

Organizirano 
vrtičkarstvo
Iz MOC so sporočili, da 

nameravajo zagotoviti pri-
meren in varen prostor za 
organizirano vrtičkarstvo. 
»Študije namreč izkazu-
jejo, da je vrtičkarstvo 
večnamenska dejavnost. 
Poleg pridelovanja vrtnin 
za lastne potrebe ali za po-
trebe širše družine je tudi 
prostočasna rekreativna 
dejavnost na prostem,« 
so zapisali. Zato bo MOC 
v okviru priprave novega 
občinskega prostorskega 
načrta preverila prostore, 
kjer bi bilo z vidika bližine 
večstanovanjskih območij, 
opremljenosti z vodo za 
zalivanje rastlin in nenaza-
dnje prometne dostopnosti 
in opremljenosti primerne 
za ureditev vrtičkov. Pred 
njihovo potrditvijo bo tre-
ba pripraviti tudi analize tal 
glede morebitne vsebnosti 
težkih kovin. »V prime-
ru, da bo določen prostor 
ustrezal vsem kriterijem, 
se jo bo lahko tudi uradno 
kategoriziralo v območje, 
namenjeno vrtičkarski de-
javnosti,« pojasnjujejo v 
MOC. Sicer pa območja, ki 
v Celju za vrtnarjenje niso 
primerna oziroma so za to 
manj primerna, še niso do-
ločena.

LEA KOMERIČKI
Foto: GrupA
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Iz nerazvite v sodobno regijo
Nekaj drobcev iz zgodovine Kozjanskega in Obsotelja skozi sedem desetletij Novega tednika

Vonarsko jezero je še danes brez turistič-
no-rekreacijskega centra, čeprav so bili 
načrti o razvoju turistične dejavnosti 
tam živi že sredi 80 let, ko so delavci Ni-
voja gradili jez za veliko akumulacijsko 
jezero. Jez v nastajanju je pred poplava-
mi zaščitil 3.600 hektarjev obdelovalne 
zemlje in pašnikov. Spomnimo, da je 
bila akumulacija izpraznjena zaradi 
neustrezne kakovosti vode reke Sotle, k 
čemur je prispeval njen nizek pretok v 
sušni dobi.

Pridevnik nerazvito se je dolga leta držal Kozjanskega in tudi občine Šmarje pri 
Jelšah, ki je pod svojim okriljem do leta 1994 združevala 25 krajevnih skupnosti. Iz 
skupne občine se jih je nato rodilo pet.

Poleg Občine Šmarje pri Jelšah še zdraviliško in industrijsko močna Rogaška Slatina, 
obmejni Rogatec, turistični Podčetrtek in podeželsko Kozje. Leta 1998 se je od Občine 
Podčetrtek ločila še Občina Bistrica ob Sotli. Vse novonastale občine so bile v devetdesetih 
letih pomembna lokalna središča, v vseh teh krajih so bili zdravstveni domovi, osnovne 
šole in družbena infrastruktura, medtem ko strani Novega tednika odkrivajo, da so sredi 
osemdesetih let prejšnjega stoletja še marsikje pogrešali zdravstveni ali kulturni dom, si-
romašni in nerazviti pokrajini pa je največji udarec zadal potres leta 1974. TV, StO

Zemlja se je stresla
Idilično Kozjansko z majhnimi skromnimi lesenimi hišami, kritimi s slamo, in 

z navidezno trdnimi kamnitimi zgradbami je 20. junija 1974 ob 17. uri in 8 minut 
po svetovnem času prizadel močan potres. Njegova magnituda je bila 5,1. Najbolj 
prizadeta kraja sta bila Šmarje pri Jelšah in Šentjur. Potres so sicer čutili prebivalci 
vseh večjih slovenskih mest. Izjema je bila Obala.

Potresnim sunkom je sledilo deževje, ki je povzročilo še dodatne težave pri re-
ševanju in popravilih. Med potresom so nastali številni novi plazovi, obudili so se 
tudi nekateri stari. Poškodovanih je bilo približno 5.300 zgradb, v občini Šmarje 
pri Jelšah 3.630, v občini Šentjur pri Celju 1.309, v občini Celje približno 344 in v 
občini Slovenske Konjice 14. Približno tisoč stavb so kasneje porušili. Skupaj je bilo 
oškodovanih več kot 15 tisoč prebivalcev. Skupna škoda je presegala 480 milijonov 
takratnih dinarjev …

Ekipa Novega tednika je na teren odšla dan po potresu in poročala o poškodovanih 
šolah in stanovanjskih hišah, kjer so pokali zidovi, padali tramovi in je odpadal omet, 
v stavbah so zazijale luknje. Ljudje so po potresu spali na prostem, v avtomobilih, na 
vozih s senom, majava tla so jim v kosti nagnala strah. Prihodnje številke časopisa 
so polnili prispevki o zbiranju pomoči in dolgotrajni obnovi.

Rogaška Slatina je doma in 
v svetu znana po mineralni 
vodi. Leta 1975 je Novi tednik 
poročal, da so delavci geolo-
škega zavoda pri poskusnih 
vrtanjih v okolici Podplata 
v globini 546 metrov odkri-
li največji vrelec mineralne 
vode, ki je bil po količini te 
dorbine in plina tako razse-
žen kot vsi dotedanji vrelci 
skupaj. V Zdravilišču Roga-
ška Slatina so takrat napo-
vedali, da bodo novo zajetje 
priklopili na glavni cevovod. 
Zaradi novih količin vode so 
si obetali oskrbovanje celo-
tnega jugoslovanskega trga 
in tudi trga izven naših meja.

»Šmarska metropola nima svojega kulturnega doma, čeprav so potrebe že zdavnaj 
pokazale, kako lepo bi bilo, če bi imeli prostor, kjer bi lahko bile kulturne prireditve in 
seje občinske skupščine, nasploh bi prostor služil različnim namenom,« je Novi tednik 
poročal aprila 1976. Predstavniki občinske skupščine, kulturne skupščine Šmarja in 
republiške kulturne skupnosti so na sestanku razpravljali o možnostih gradnje hrama 
kulture v kraju, medtem ko so v Kozjem in Bistrici ob Sotli že zgradili lepi dvorani, v 
Rogaški Slatini je za kulturno prizorišče služilo tamkajšnje zdravilišče. Temeljni kamen 
za šmarski kulturni dom so položili ob občinskem prazniku nekdanje skupne občine 
septembra 1976. Kulturna ustvarjalnost v kraju je svoj prostor dobila za državni praznik 
Jugoslavije novembra 1978, dom pa je bil leta 2013 deležen celovite prenove.

Rogačani so se več let borili za dislocirani obrat Gorenja 
v svojem kraju. V poslopju nedaleč od kraja so izdelovali 
kondenzatorje za velenjsko podjetje. Ob odprtju je tovarna 
zaposlovala 80 ljudi. V Rogatcu so takrat dejali, da je to 
največja pridobitev kraja.

Leta 1976 je Novi tednik poročal, da so se v Steklarni Rogaška 
Slatina spraševali, kam s steklarsko šolo. V takratni temeljni 
organizaciji združenega dela so se zavzemali za to, da bi raz-
čistili in bolj natančno zastavili odnos med šolo in podjetjem. 
Precej nezadovoljstva je bilo tudi zato, ker steklarska šola, 
edina tovrstna ustanova v Jugoslaviji, ni imela urejenega 
statusa s steklarnami, za katere je izobraževala kadre. V Ste-
klarni Rogaška Slatina so menili, da bi morale šolo podpirati 
tudi ostale steklarne in ne le domača.

Da Dobje ni kar tako (ali pa 
imajo že od nekdaj zavzete do-
pisnike) je bilo očitno že v časih, 
ko je bil kraj samo ena izmed 
šentjurskih krajevnih skupnosti. 
Novi tednik je skozi zgodovino 
namreč zvesto popisoval napre-
dek v kraju. V članku iz leta 1980 
se je po prvem telefonu oblast 
zavezala, da bo v naslednjih 
treh letih vsaka dobjanska vas 
dobila vsaj en telefon. Deset let 
pred tem smo na primer pisali 
o 30 ljubljanskih profesorjih, ki 
so prišli na obisk v Dobje, potem 
ko so njihovi dijaki zbirali stvari 
za svoje kozjanske vrstnike. Leta 
1976 je daleč najbolj odmevala 
gradnja kulturnega doma.
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Od velikanov do pogorišč
Spremembe 
na obzorju
Zgodovina Novega tednika
(16. del)

Druga polovica osemdesetih let je bila zazna-
movana z dogodki, ki so nakazovali globoke druž-
bene spremembe. Naklada zlasti tistih časopisov, 
ki so bili nagnjeni k senzacionalizmu, je rasla, 
saj so ljudje slutili prelomne čase in hlastali za 
novicami.

In kako se je v takšnih razmerah znašel Novi te-
dnik? Kot tedenski časnik, ki je pisal za regionalno 
občinstvo, je burne politične dogodke spremljal 
pretežno informativno. Veliko večjo pozornost je 
posvečal krizi v gospodarstvu in socialnemu polo-
žaju zaposlenih, torej temam, ki so poleg političnih 
razprtij ljudi najbolj razburjale. Časnik je postal pre-
cej bolj resen in nabit s težkimi temami (propadanje 
gospodarstva, stavke, pojav problema brezposelno-
sti, visoka infl acija …). Kot da ljudem ne bi bilo več 
do humorja in razvedrila.

www.kamra.si

Novi tednik, 25. 
april 1985
Nekaj naslovov iz številke:

V Medlogu že obratuje vodarna

Laški borci so ogorčeni

Ivan Kramberger bo odprl gostišče 
ob Negovskem jezeru

Štafeta letos in v prihodnje

Letos 3137 ton hmelja

Naslovnica številke Novega tednika, 25. 4. 1985

Niti bogata zapuščina Ipavcev v 50. in 60. letih prej-
šnjega stoletja Šentjurja ni obvarovala nelaskavega nazi-
va zaostala občina. Če je središče okrog Zgornjega trga 
še nekoliko dišalo po tradiciji starega meščanstva in je 
železnica kraju ponudila okno v svet, pa so si okoliški 

kraji v glavnem prizadevali za prvo cesto, električno luč, 
prvi vodovod, novo šolo, zdravstveno postajo, kulturni 
ali gasilski dom. Šentjur se je prebujal v novem zaletu 
industrializacije. Vsi gospodarski velikani tistega časa 
pa so danes samo še pogorišča …

Leta 1970 so v šentjursko gospodarstvo vložili deset milijonov dinarjev. Pet let po-
zneje v Alposovo cevarno 140 milijonov. Danes smo izgubili občutek, kako veliko 
ali malo denarja je to, je pa že dolgo jasno, da so Bohor, Alpos (leta 1975 je zapo-
sloval 470 delavcev), Elegant, Tolo in mnogi drugi bolj ali manj samo še spomin.

Pred 36 leti so v Šentjur postavili temeljni kamen za takrat in še danes edini hotel. 
Merx je bilo družbeno podjetje, ki je kraju obljubljalo vsaj 28 dvoposteljnih sob in 
vrt z 200 sedeži. Ob letu so se Šentjurčani veselili novega družabnega središča s 
kegljiščem, kjer so lahko naenkrat postregli 200 gostom in pripravili tisoč obrokov 
za družbeno prehrano. Tudi če napišemo, da je to stalo 45 milijonov dinarjev, smo 
vsi že zdavnaj izgubili občutek za vrednost takratnega denarja.

Bili so časi, ko je bil javni potniški promet še steber vsakodnevne delavske migracije in je nabito poln avtobus vsaj 
dvakrat na dan pripeljal in odpeljal v vsako, še tako zakotno vas. In kadar ni šlo vse prav gladko, se je od jeze kadilo 
tudi na straneh Novega tednika.

Glede na to, kako je socialistična arhitektura izmaličila urbanistični videz naše krajine, je bil zapis iz leta 1979 zna-
nilec drugačnih pristopov. V Dramljah si je namreč počitniško hišico nekdo uredil kar z zagraditvijo ogrodja starega 
kozolca. »Nič ne de, če ima človek vikend, ki si ga je z lastnim delom pošteno ustvaril, a to je posilstvo nad pojavom 
značilnega dela slovenske arhitekture,« se je pisec taktno izognil sumu žlahtne slovenske »foušije«.
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Zborovsko petje 
na tisoč in en način
Mednarodni mladinski pevski festival knežje mesto za pet dni spremenil v evrop-
sko prestolnico zborovskega prepevanja

Celje je bilo prejšnji teden odeto v glasbeno podobo. Mestno 
središče so od srede do nedelje preplavljali številni različ-
ni glasbeni sestavi. Mednarodni mladinski pevski festival je 
namreč v knežje mesto ponovno privabil najboljše otroške in 
mladinske pevske zbore iz šestih evropskih držav. Za piko na 
i petdnevnega glasbenega dogajanja so poskrbeli domači glas-
beni sestavi, ki so sooblikovali bogat spremljevalni program.

nih kategorijah – otroški, 
mladinski in dekliški pevski 
zbori – nastopilo 12 glasbenih 

Velenje pod vodstvom Matjaža 
Vehovca je dosegel 84,4 točke 
in prejel srebrno plaketo. Dru-
štvo slovenskih skladateljev mu 
je obenem podelilo posebno 
priznanje za najboljšo izvedbo 
slovenske skladbe. V kategori-
ji otroških pevskih zborov je 
nastopil tudi Mladinski pevski 
zbor Osnovne šole Planina pri 

31. Mednarodni mladinski pevski festival se je končal v nedeljo. Na Krekovem trgu je skupaj zapelo več kot štiristo mladih pevcev. Dirigirali so jim člani mednarodne žirije, ki je v dneh 
festivala ocenjevala nastope zborov v posameznih tekmovalnih kategorijah. (Foto: SHERPA)

Priprava festivala je za Zavod 
Celeia Celje velik organizacijski 
zalogaj. Vodja festivala Nenad 
Firšt si je po končanem tekmo-
valnem delu programa dodobra 
oddahnil, saj je z zadovoljstvom 
ugotovil, da so načrtovano doga-
janje uspešno spravili pod streho. 
(Foto: SHERPA)

Na letošnjem 31. Mednaro-
dnem mladinskem pevskem 
festivalu je v treh tekmoval-

Pridružite se nam …
v soboto, 25. aprila 2015

Program dogodkov:

9.00–12.00: Bolšji sejem za otroke pod 
muzejskim balkonom

10.00–12.00: Muzejski mozaik in oživitev 
ulice obrtnikov na stalni razstavi Živeti v 
Celju

10.30: Sprehod S Pelikanom – od muzeja 
do ateljeja

11.00: Hermanova družinska ustvarjalnica

Info na: http://www.muzej-nz-ce.si/

sestavov iz Slovenije, s Fin-
ske, Hrvaške, iz Romunije, z 
Madžarske in s Češke. Vodja 
festivala Nenad Firšt iz Zavo-
da Celeia Celje, ki je tudi letos 
bdel nad organizacijo dogod-
ka, je bil z njihovimi nastopi 
zadovoljen. Večina je namreč 
osvojila srebrne plakete, kar 
je v mednarodnem merilu 

velik uspeh. »Priložnost smo 
imeli slišati zelo zanimive 
zbore iz različnih evropskih 
okolij in zaradi tega tudi širok 
krog različnih skladb. Nekate-
ri dirigenti so na žalost pose-
gali po pretežkem programu, 
zato vsebina in sporočilnost 
nista prišli do občinstva, kot 
bi morali,« je po končanem 

Mladinski pevski zbor Glasbene šole Frana Koruna Koželjskega Velenje pod vodstvom Matjaža 
Vehovca je dosegel 84,4 točke in prejel srebrno plaketo. Glede na odziv dirigenta po končanem 
festivalu nad rezultatom ni bil najbolj navdušen.

Prvič je v tekmovalnem delu programa sodeloval Mladinski pevski zbor Osnovne šole Planina pri 
Sevnici pod vodstvom Mateja Romiha. Zbor je osvojil 80 točk in srebrno plaketo, kar je za mlade 
pevce, ki prihajajo iz šole, ki jo obiskuje le 112 učencev, velik uspeh.

Na letošnjem Mednarodnem mladinskem pevskem festivalu 
je skupaj sodelovalo več kot tisoč pevcev iz šestih evropskih 
držav, od tega jih je več kot štiristo nastopilo na nedeljskem 
zaključnem koncertu v središču Celja. V tekmovalnem delu 
programa se je v treh tekmovalnih kategorijah pomerilo 
dvanajst pevskih zborov, od tega tudi dva iz naše regije.

delu tekmovanja glasbene 
nastope pokomentiral pred-
sednik ocenjevalne komisije 
Sebastjan Vrhovnik.

Navdušili s 
srčnostjo
V tekmovalnem delu progra-

ma sta se v kategoriji otroških 
pevskih zborov predstavila tudi 
dva zbora iz naše regije. Mla-
dinski pevski zbor Glasbene 
šole Frana Koruna Koželjskega 

Sevnici, ki je osvojil 80 točk in 
srebrno plaketo. Mladi pevci, ki 
so letos na festivalu sodelovali 
prvič, so občinstvo še posebej 
navdušili s svojo srčnostjo, zato 
ni presenetljivo, da so za nastop 
prejeli tudi nagrado občinstva. 
»Že dlje sem razmišljal, da bi 
se udeležili te preizkušnje, kajti 
celjski festival je znan po zelo 
strogi žiriji. Letos mi je uspelo, 
da samo v šoli sestavili dobro 
ekipo in se uvrstili na festival. 

Srebrna plaketa za šolo, ki jo 
obiskuje 112 otrok, je izjemen 
uspeh,« je bil z udeležbo na fe-
stivalu zadovoljen zborovodja 
Matej Romih.

Minutke za pesem 
okrnjene zaradi 
dežja
Uvod v festivalsko dogajanje 

je bila Pésemca, območna revi-
ja pevskih zborov občin Celje, 
Dobrna, Vojnik in Štore, ki so 
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V kategoriji otroških mladinskih pevskih zborov se je 
najbolje odrezal otroški zbor iz Debrecena na Madžar-
skem. Žirija mu je namenila 86 točk in srebrno plaketo. 
Med mladinskimi zbori je slavil Mešani pevski zbor Glas-
bene šole Franje Kuhača Osijek. Dosegel je 91 točk in zlato 
plaketo z denarno nagrado. Med dekliškimi pevskimi zbori 
je največ točk uspelo prejeti dekliškemu pevskemu zboru 
iz Prage, ki je z 92 točkami in zlato plaketo z denarno 
nagrado osvojil sicer tudi najvišje število točk na festivalu.

Mednarodni mladinski pevski festival v Celju je znan po strogi žiriji. Letošnjo so sestavljali Sebastjan Vrhovnik (Slovenija), 
Bo Johansson (Švedska), Hansruedi Kämpfen (Švica), Damijan Močnik (Slovenija) in Jean-Claude Wilkens (Francija).

jo pripravili prejšnjo sredo po-
poldne v Celjskem domu. Letos 
se je na njej predstavilo več kot 
20 različnih glasbenih sestavov, 
manjkali niso niti tisti, ki smo 
jih bili sicer do zdaj vajeni spre-
mljati tudi v tekmovalnem delu 
programa. Festival je tudi letos 
popestrila Minutka za pesem, 
projekt, s katerim Zavod Cele-
ia Celje že tradicionalno glasbo 
izven dvoranskih zidov ponese 
na mestne ulice. Dogajanje se 
je začelo v četrtek in se zaradi 
slabega vremena končalo v pe-
tek. V tem času so ob različnih 
urah v središču mesta nasto-
pili številni inštrumentalni 
in pevski sestavi iz Celja ter 
s tem pevsko oživeli mestno 
središče. »Odziv Celjanov in 
obiskovalcev, ki so prisluhni-
li zborom na prostem, je bil 
odličen. Nastopi ansamblov in 
glasbenih sestavov so bili vre-
dni pozornosti in so bili zaradi 
tega lepo sprejeti,« je ob koncu 
festivala še dodal Firšt.

Zapeli vsi skupaj
Vrhunec dogajanja je bil 

nedvomno nedeljski zaključ-

ni koncert na Krekovem trgu, 
na katerem je skupaj zapelo 
več kot štiristo mladih pev-
cev. Dirigirali so jim člani 
mednarodne žirije, ki je v 
dneh festivala ocenjevala na-
stope zborov v posameznih 
kategorijah. Nedeljski pro-
gram na prostem so obenem 
soustvarjali člani Tolkalnega 
orkestra Glasbene šole Celje 
pod vodstvom Damirja Ko-
rošca.

Letošnji festival je prvič 
postregel s Celjskimi glasbe-
nimi sprehodi, z novostjo le-
tošnje ponudbe Koncertnega 
abonmaja Zavoda Celeia Ce-
lje. Na tematskem sprehodu 
skozi mesto, poimenovanem 
Na mladih (pevcih) svet stoji, 
so udeleženci v družbi lokal-
nega vodnika Uroša Mijoška 
pred nedeljskim zaključnim 
koncertom izvedeli vse o pr-
vem Mladinskem pevskem 
festivalu, o rojstvu celjskega 
rokenrola in številnih drugih 
glasbenih zanimivostih knež-
jega mesta.

ŠPELA OŽIR
Foto: GrupA

Nič manj kot mladi pevci se niso zabavali njihovi bolj izkušeni glasbeni kolegi. Zbor Pevskega društva upo-
kojencev Celje, ki ga vodi Milan Kasesnik, je bil namreč eden izmed številnih glasbenih sestavov, ki so na 
»zvezdi« v središču Celja nastopili v projektu Minutka za pesem.

Minutka za pesem je v celjskem mestnem središču v četrtek in petek tudi letos postregla 
s pestrim glasbenim programom. V četrtek dopoldne so se Celjani in obiskovalci mesta 
pozibavali skupaj s člani srednješolske zasedbe The Šlager´s z Gimnazije Celje – Center.

Kljub temu da gre za mednarodni festival, imajo na njem pomembno vlogo 
tudi domači pevski zbori. Uvod v letošnje dogajanje je bila Pésemca, 
območna revija pevskih zborov občin Celje, Dobrna, Vojnik in Štore. Med 
zbori so bili tudi mladi pevci II. osnovne šole Celje.

Glasbenim nastopom na prostem so prisluhnili številni poslušalci. Še posebno so jih pritegnili najmlajši. V Minutki za pesem so nastopili tudi otroci 
iz Vrtca Levček, Enota Don Bosko.

Mladinski pevski zbor Glasbene šole Frana Koruna Koželjskega Velenje pod vodstvom Matjaža 
Vehovca je dosegel 84,4 točke in prejel srebrno plaketo. Glede na odziv dirigenta po končanem 
festivalu nad rezultatom ni bil najbolj navdušen.

Prvič je v tekmovalnem delu programa sodeloval Mladinski pevski zbor Osnovne šole Planina pri 
Sevnici pod vodstvom Mateja Romiha. Zbor je osvojil 80 točk in srebrno plaketo, kar je za mlade 
pevce, ki prihajajo iz šole, ki jo obiskuje le 112 učencev, velik uspeh.
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NOVO 
v Planetu Tuš Celje

samopostrežna

DELOVNI ČAS
ponedeljek – sobota: 

09:00 – 20:00

nedelja:

09:00 – 14:00

Engrotuš d.o.o., Cesta v Trnovlje 10a, 3000 Celje, PE Restavracija Tuš Celje, Mariborska cesta 128, Celje

Obiščite nas!

Dnevni meniji  
od 3,90 € dalje
Vsak dan 4 vrste juh
Okusne enolončnice

Sveži sendviči
Solatni in sadni bar

Vse vrste pic

v soboto, 25. 4., od 10. ure dalje
Pripravljamo BREZPLAČNE degustacije in zabavni program

Več na www.planet-tus.si

OTVORITEV

ALBUM S CELJSKEGA

Osebni jubileji, pomembni 
družinski dogodki

Poročna fotografi ja Ane 
Cerovšek, rojene 12. julija 
1920 v Pečovniku pri Celju, 
in Jožeta Zupanca, rojenega 
28. aprila 1916 pri Svetem 
Petru (Olešče) v župniji 
Šentrupert nad Laškim. Da-
tum poroke je 20. april 1945, 
Hitlerjev rojstni dan, so jim 
izbrali na matičnem uradu, 
kjer so mladoporočencema 
»zagotavljali«, da jima bo iz-
brani datum prinesel srečo v 
zakonu. Nevestina poročna 
priča je bil njen svak Vincenc 
Šeruga in ženinova Ludvik 
Tratnik. Rodila sta se jima 
hči Ana-Marija (25. maja 
1945) in sin Roman (27. fe-
bruarja 1949).

Prispeval: Roman Zupanc 
(Celje)

Poročena pred sedemdesetimi leti tik pred koncem druge svetovne vojne

Rubriko pripravlja: Domoznanski oddelek Osrednje knjižnice Celje,
info: 03-426-17-36 (Srečko Maček). Medijski pokrovitelj: Novi tednik
Vir: www.kamra.si, Album Slovenije – osebni spomini 20. stoletja

Povabilo bralcem
Nekateri bralci ste se že odzvali na naše povabilo in prinesli izrezke iz časopisov, ki ste jih shranili iz različ-

nih razlogov. Ostale še čakamo, da se opogumite in prinesete karkoli, kar vas povezuje z našim časopisom.
Pred rojstnim dnevom Novega tednika, 2. junija, bomo tri bralce, ki so že sodelovali ali še bodo, povabili 

v uredništvo, kjer bodo lahko pobliže spoznali delo novinarjev. Za vse, ki ste že ali še boste nastopili s svojo 
zgodbo, povezano z našim časopisom, smo pripravili hišna darila. Vabljeni!

11Št. 53, 31. december 2014 SLEDI ČASA

Za zadnjo izdajo Novega tednika v letošnjem letu smo med 
arhivskimi številkami poiskali tiste, ki so jih naši predhodni-
ki pripravili kot prve v prelomnih desetletjih – torej v letih 
1955 in 1965, ko je naš časopis kot Celjski tednik praznoval 
10-letnico in 20-letnico izhajanja, ter v letih 1975, 1985, 1995 
in 2005, ko si je že kot Novi tednik v začetku junija naložil tri, 
štiri, pet in šest križev. Kakšna bo prva ponovoletna številka 
Novega tednika v jubilejnem letu praznovanja naše 70-letni-
ce, boste lahko presodili že prihodnji četrtek – za pokušnjo in 
malo nostalgije ob listanju porumenelih časopisnih strani pa 
vam ponujamo nekaj poudarkov iz našega preteklega dela.

Ko novo 
zamenja 

staro
V nova leta tudi na Celjskem vstopali 

z velikimi upi

Če so ljudje leto 
1945 na Celjskem 
tako kot drugod 

po Evropi, kjer je še vedno divjala 
druga svetovna vojna, pričakali po 
tihem, še najbolj srečno in zadovolj-
no tisti, ki so se lahko pogreli doma, 
je bilo po poročanju našega časopi-
sa že desetletje kasneje bolj veselo. 
Naslovnica Celjskega tednika, ki je 
izšel 7. januarja 1955, je tako prina-
šala voščilo maršala Tita.

Voščilo maršala in 
pravljična vas
Predsednik takratne republike je 

v novoletni poslanici zaželel vsem 
Jugoslovanom srečno leto 1955, in 
ker je svoje državljane nagovoril med 
obiskom Indije, so seveda v duhu 
mednarodnega sodelovanja izzve-
nele tudi njegove pozdravne bese-
de. Poudaril je namreč, da je obema 
državama ob naporih za gradnjo 
infrastrukture skupno tudi to, da se 
trudita delovnim ljudem zagotoviti 
čim bolj znosno življenje, zato skrb 
za delavnega človeka postavljata v 
ospredje. Voščilo je maršal Tito kon-
čal z besedami: »Želim vsem drža-
vljanom in državljankam Jugoslavije, 
vsem našim delavnim ljudem, mla-
dini in pionirjem srečno novo leto!«

Je pa Celjski tednik seveda poročal 
tudi o domačem dogajanju. Tako so 
v Celju konec leta 1954 ponovili leto 

lici voščijo in izražajo lepe želje. Obi-
lo uspehov, tovariš! Novo leto je mej-
nik, ko se ozremo na prehojeno pot 
in iščemo tudi smer. Obračun je vse 
boljši. Mnogo želja, načrtov in upov, 
ki smo si jih zaželeli pred 20 leti, se 
je uresničilo. Obilo uspehov smo do-
segli, skoraj neverjetno veliko, ker 
smo ob delu globoko spoznavali, kaj 
pomeni človek človeku. Zdravje in 
zadovoljstvo, tovariši!« In voščilo, ki 
so ga oblikovali v uredništvu: »Sreč-
no novo leto, tovariši! Srečno povsod 
in vsekdar, ob stroju in krampu, ob 
plugu in knjigi, pri delu in igri, doma 
in drugje. Mi vsi smo naše in svoje 
sreče kovači! Srečno 1965!«

Obračun s starim, brez 
obljub
Prva številka časopisa v letu 1965 

je prinesla tudi vrsto besedil, v ka-
terih so novinarji napravili obračun 
leta 1964 po posameznih področjih 
dogajanja. Skupna ugotovitev je bila, 
»da leto 1964 sicer ni bilo odličnjak«, 
je pa vseeno prineslo tudi nekaj iz-
jemnih dosežkov; tako v gospodar-
stvu kot športu. Občane so kar s prve 
časopisne strani nagovorili takratni 
predsedniki občinskih skupščin La-
škega, Velenja in Celja. Vsem trem 
je bilo skupno, da občanom niso ni-
česar obljubljali, a so jim spregovo-
rili o svojih željah. »Trudili se bomo 
tudi, da bo v prihodnjem letu porasel 

realni standard naših občanov – ne 
samo nominalni osebni dohodki. 
Zdravo, zadovoljno in srečno novo 
leto vsem našim delavnim ljudem 
pa je moja najsrčnejša želja,« je tako 
med drugim dejal predsednik celjske 
občinske skupščine Marjan Učakar 
občanom, ki so prav na zadnji dan v 
letu 1964 že dobili tudi prvo »novole-
tno darilo« v obliki novega vodovoda, 
iz katerega je v lep del celjskih go-
spodinjstev pritekla vitanjska voda.

Denar, denar …
Prva, še praznična številka je pri-

našala tudi ogromno novoletnih če-
stitk delovnih kolektivov in med dru-
gim tudi vest o tem, da začetek leta 
1965 prinaša za ljudi na Celjskem 
pocenitev belega in malenkostno 
podražitev rženega in črnega kruha.

In ker je leta 1965 prva številka na-
šega časopisa izšla 1. januarja, potem 
pa je – čeprav je takrat tednik že iz-
hajal enkrat tedensko – 8. januarja ni 
bilo, smo iskali tudi odgovor na vpra-
šanje, zakaj. Hitro je bilo jasno, saj so 
že 15. januarja v uredništvu pripravili 
pojasnilo za bralce: »Celjski tednik je 
spet med vami! Mogoče ste ga zadnji 
petek že pogrešali. Lani je bilo zanj 
čudno leto. Pravili so, seveda samo 
v nekaterih krogih, da ga mogoče ne 
bo več. Čeprav segate po njem vse 
bolj, kar pomeni, da ga želite in ste se 
nanj navadili, bi se lahko pripetilo, da 

ne bi mogel izhajati. Pričakovali smo, 
da bodo do novega leta soustanovi-
telji vse uredili in bodo zagotovljena 
sredstva za letošnje leto ter poravna-
ne lanske obveznosti. Potrebujemo 
precej denarja. Bralci dobivajo Celj-
ski tednik za manj kot 20 din, naši 
stroški pa so lansko leto znašali okoli 
70 din za izvod. To razliko skušamo 
kriti z lastnimi dohodki iz reklame 
in z dotacijo, ki jo dajejo soustano-
vitelji. Zdaj pa so občutno podražili 
papir in povečali druge stroške, da 
bo razlika še večja, zaradi česar smo 
prisiljeni naročnino nekoliko zvišati: 
naročnikom za 5 din, v kolportaži za 
10 din za izvod …«

Naši predhodniki so tik pred 
20-letnico še zapisali, da so se želeli 
potruditi, da bi časopis v letu 1965 
tedensko izhajal na 16 straneh, »ven-
dar zaenkrat, dokler ne bo urejeno 
fi nančno stanje, tega ne bomo zmo-
gli«. Pol stoletja kasneje in pol leta 
pred svojo 70-letnico – ko fi nančno 
stanje ni prav nič bolj rožnato – pri-
haja Novi tednik v vaše domove na 
48 straneh, ob čemer mu dodajamo 
še 48-stransko prilogo TV Okno.

V novo po starem
»Začenjamo po 
starem. Ni mno-
go sprememb v 
Novem tedniku, 

čeprav želimo časopis in Radio Celje 

LET

prej začeto Pravljično vas, le da so jo 
s takratnega Trga V. kongresa, kjer 
zadnja desetletja domuje tudi naša 
medijska hiša, preselili na eno od 
notranjih dvorišč starega mestnega 
jedra. Da je bila »celo mnogo prije-
tnejša in pestrejša, saj je trg za vrtom 
podjetja Vino-Koper zaradi odma-
knjenega prometa tudi veliko bolj 
prikladen za takšne prireditve,« so 
zapisali naši predhodniki. Tako kot 
v Celju je otroke obiskal dedek Mraz 
tudi v Štorah, pravo presenečenje pa 
je bil njegov večerni obhod po La-
škem. »Toliko ne samo otrok, ampak 
tudi odraslih, vidimo na laških ulicah 
le ob manifestacijah. Svojevrsten po-
udarek so dali temu obhodu dedka 
Mraza s spremstvom mladi godbeni-
ki laške godbe na pihala.«

Srečno, tovariši!
Prva številka 
Celjskega tedni-
ka, ki je bil leta 
1965 seveda še 

vedno glasilo Socialistične zveze de-
lovnega ljudstva, je v tem letu izšla 
– verjeli ali ne – 1. januarja. In na na-
slovnici je bilo seveda voščilo: »Vsa-
ko leto ob istem času enake besede, 
vendar nikoli odveč. V očeh se priži-
ga radost, upanje in veliko dobrote je 
povsod. Morda so si prav v teh dneh 
ljudje najbolj blizu. S krepkimi stiski 
rok, s toplimi pogledi, z nasmejanimi 
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Pepelin WG
Sredstvo Pepelin WG se uporablja 
kot preventivni kontaktni fungicid 
na vinski trti, pečkarjih, koščičarjih, 
ozimnih in jarih žitih, bučnicah, 
plodovkah, hmelju, vrtnicah, grahu 
in na okrasnih rastlinah.

ZGODBE 
IZ DOMOZNANSKE KAMRE

kamra
www.kamra.si

Zeleno za vse čase (4.)

Vrtnarska zapuščina Alojza Kojca (1898–1945)

Okoli dvorca Gutenbüchel 
v Ravnah pri Šoštanju sta 
obsežen park in velik zele-
njavni vrt, ki danes same-
vata. Leta 1925 je dvorec 
prevzela šoštanjska družina 
Vošnjak (Woschnagg). Vr-
tnar Alojz Kojc je bil zadol-
žen za pridelavo zelenjave, 
vzgajal je sadike okrasnega 
drevja in cvetja ter skrbel za 
urejenost parka.

Od junija 1928 je Alojz 
Kojc v Šoštanju delal kot sa-
mostojni vrtnar. Njegov ura-
dni naziv je bil Kojc Alojz, 
umetni in trgovski vrtnar. 
Ukvarjal se je z gojenjem 
trajnih cvetlic in izdelavo na-
grobnih vencev ter vsakovr-
stnih šopkov. Bil je tudi član 
združenja vrtnarjev in izde-
lovalcev vencev v Ljubljani. 
Aktivno se je vključeval v 

Trinajstica za polnoletnost
Z Zelenim valom Radia Celje v rožniku po znanje o rož’cah
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ZGODBE IZ KAMRE Rubriko pripravlja 
Osrednja knjižnica Celje.

kamra
www.kamra.si

Mozirje je eden starejših trgov na Štajerskem. Kot kraj 
se v listinah omenja že leta 1146, kot trg pa 5. maja 1318. 
Nekatera naključna arheološka najdišča v Mozirju in oko-
lici potrjujejo domnevo, da je kraj še starejši. V nekaterih 
starih zapisih je večkrat izražena misel, da je v Mozirju že 
v rimskem obdobju stal »castrum« ali utrjen kraj.

Stavbna dediščina 
mozirskega trga

Viri: Muzejski sodelavec Matija Blagojevič je prispeval 
največji delež gradiva za pričujočo zbirko, saj je za potre-
be vodenja skupin po mozirskem trgu zbral veliko gradiva 
na temo trških hiš in življenja v trgu; Videčnik, A.: Podobe 
iz preteklosti Mozirja. Mozirje: Občinska kulturna sku-
pnost, 1985; Mozirje. Mozirje: Občina, 2008.

Upodobitev Mozirja iz začetka 19. stoletja

Upodobitev Mozirja iz druge polovice 19. stoletja

pravice. V listinah se Mozirje 
omenja kot kraj že leta 1146, 
in sicer v Tolminu izdanem 
darilnem pismu oglejskega 
patriarha Pelegrina. V pismu 
se omenja kot priča Pelgrinus 
de Mosiri. V listini 5. maja 
1318 se Mozirje prvič omenja 
kot trg. V datumu je zapisano: 
»Listina je izdana v Mozirju 
trgu« (Der Prif ist geben datz 
Prausperch in dem Marchet).

Še iz rimskih časov
Domneva se, da je bilo 

Mozirje trg že pred omem-
bami v najdenih listinah, kar 
lahko sklepamo iz tega, da 
je skozenj peljala že rimska 
cesta do tedanje Emone. Ob 
takšnih cestnih povezavah so 
hitro nastajala naselja in tržni 
kraji. To domnevo potrjujejo 
nekatere arheološke najdbe. 
Žiga Laykauf je v svoji kro-
niki pisal, da je bil leta 1825 
najden zlatnik iz dobe prvih 
rimskih cesarjev 30 cm pod 
zemljo na nekdanjem poko-
pališču v Mozirju. Nadalje je 
pisal o loncu, polnem rimskih 
kovancev, ki je bil najden v 
nižini proti Soteski. Prav tam 
je bil najden predmet iz rim-
skih časov, ki ga je mozirski 
župnik in zgodovinar Ignac 
Orožen narisal v župnijski 
kroniki. Tudi v Šmihelu so 
našli star rimski zlatnik. Pod 
sedanjo cesto (nekdanjo rim-
sko) na Prihovi je stala rimska 
stavba, ki jo je opisal Ignac 

Orožen v svojih zapisih. Tam 
je bil najden tudi nagrobni 
spomenik, ki je zdaj vzidan 
v stari hiši ob cesti v Spodnji 
Rečici.

Podoba trga
Kronist Franc Hribernik je v 

svoji kroniki zapisal: »Mozir-
je se odlikuje po najlepšem, 
najbolj harmoničnem licu z 
vzgledno razvrščenostjo hiš 
po dolgem v pravilnem obce-
stnem tločrtu, z enakomerno 
nadstropnimi hišami.«

Na današnjo podobo trga so 
vplivali pogosti požari. Najsta-
rejše ohranjene stavbe v trgu 
so iz časa po uničujočem po-
žaru leta 1580. Na svojo sta-
rost opozarjajo z ohranjenimi 
arhitekturnimi elementi, zna-

čilnimi za kakovostne trške 
arhitekture. V starem trškem 
jedru še vedno veje duh pre-
teklosti, največji delež stavb 
pa je bil grajen v poznobaroč-
nem času in začetku 19. sto-
letja. Portali na stavbah so iz 
zelenega tufa, značilnega ma-
teriala za Savinjsko dolino, ki 
je bil uporabljen tudi za klopi 
pred stavbami, kar je arhitek-
turna posebnost trga. Gre za 
pomembno stavbno dedišči-
no, zato je bil trg temeljito pre-
novljen leta 2008. Danes sodi 
med najlepše slovenske trge. 
V nadaljevanju so predstavlje-
ne trške hiše in osebe, ki so 
živele v njih in so pomembno 
zaznamovale kraj.

ROMAN MEŽNAR
Knjižnica Mozirje

Trg je leta 1580 povsem 
uničil požar. Trške hiše so bile 
pretežno lesene oziroma krite 
s skodlami. Požar je uničil tudi 
vse listine trga, zato ni znano, 
kdaj je Mozirje dobilo trške 

AKCIJA RADIA CELJE

Kupon pošljite na dopisnici na naslov:
Novi tednik & Radio Celje, Prešernova 19, 3000 Celje,

s pripisom Za izlet z Zelenim valom.

Kupon št. 1

Leto se je zasukalo v novo pomlad, 
oddaja Zeleni val na Radiu Celje z 
Matejo Podjed je stopila v sedemnaj-
sto leto, na izlet z ljubitelji narave in 
zeliščarji v organizaciji naše medijske 
hiše pa bomo letos krenili dvanajstič, 
in sicer 14. junija.

Zeleno karavano, sestavljeno s srečnim 
žrebom kuponov (pred vami je prvi od 
štirih), bomo letos popeljali na novo lo-
kacijo. To bo Celjska koča! Priljubljena 
izletniška točka Celjanov s svojo čudovi-
to okolico in cvetočimi travniki, polnimi 
zdravilnih rastlin, ki jih bomo odkrivali 

skupaj z našimi že znanimi zeliščarji, 
bo za en dan postala učilnica zdravja 
in prizorišče za dobro voljo ob glasbi in 
prigrizku ter tudi priložnost za srečanje 
z ljubitelji Celjske koče, med katere se 
bodo odslej lahko prištevali tudi udele-
ženci našega izleta.

Zeleni val spet vabi
Tokrat gremo na Celjsko kočo

Veliko sreče pri žrebu vam želimo in se veselimo sni-
denja na travnikih ob Celjski koči!

Kupone bomo objavljali do vključno 22. maja. Žreb bo odločil 28. maja.
Izbrane sopotnike bomo objavili v Novem tedniku v četrtek, 5. junija.

in pridobitev nepovratnih sredstev za subvencioniranje storitev programa socialnih in 
programa zdravstvenih kolonij za leto 2014.

Besedilo javnega razpisa in prijavne obrazce najdete na straneh podjetja
Celeia, d. o. o. (www.celeia.si), in v šolskem dispanzerju Zdravstvenega doma Celje.

ROK ZA ODDAJO PRIJAVNIC JE 7. 5. 2014

Informacije:
tel.: 03 49 25 886

e-mail: info@celeia.si; www.celeia.si

Celeia, d. o. o., PE Celje
Kosovelova 14
3000 Celje

Obveščamo vas, da je bil v Uradnem listu (21/2014 z dne 28. 3. 2014) objavljen

JAVNI RAZPIS

Pravilno izpolnjene in opremljene prijavnice prinesite osebno ali pošljite po pošti na naslov:

KOLONIJE V CELJSKEM DOMU BAŠKA

za izbor uporabnikov programa socialnih kolonij
v Celjskem domu v Baški (otok Krk, Hrvaška)

Iz sprva nekajminutnih nasvetov na Radiu Celje o zdravilnih zeliščih se je rodila 
oddaja z imenom Zeleni val, ki jo letos štejemo za polnoletno. Pet let kasneje smo za 
»zelenovalovce« organizirali prvi izlet v naravo in tako bo letošnji že trinajsti po vrsti. 
Zato je pred vami prvi od štirih kuponov, s katerimi lahko poskusite srečo v javnem 
žrebu v času oddaje Zeleni val, ki bo 20. maja, in morda boste prav vi prisedli na Izle-
tnikov avtobus.

Tako veselo se je zelena karavana lani poslovila s Celjske koče in pomahala letošnjim potnikom v pozdrav.

Letos bo že drugič cilj šti-
ridesetih potnic in potnikov 
gostoljubna Celjska koča z 
okoliškimi obronki travnikov 

in gozdov s številnimi zdra-
vilnimi zelišči, ki se jih bomo 
učili prepoznavati v naravi in 
kjer bodo gostitelji ter ekipa 

Radia Celje z voditeljico od-
daje Matejo Podjed skupaj z 
zeliščarji, s sodelavci oddaje 
poskrbeli za poučno in vese-
lo soboto, 6. rožnika (junija), 
med 8. in 18. uro.

Ekskurzija v zeleno se bo 
začela na pragu Savinjske 
doline, v vrtu zdravilnih in 
aromatičnih zelišč Inštituta 
za hmeljarstvo in pivovar-
stvo Slovenije v Žalcu, kjer je 
zelena karavana vsakoletni 
gost. Z vrečko dobrot za po-
potnico do Celjske koče nas 
bo letos obdarila Mlekarna 
Celeia, naša medijska hiša 
pa bo poskrbela še za nekaj 
presenečenj.

Naj bo sreča pri žrebu na 
pravi strani!

MP

Vajenci
V obdobju življenja in 

ustvarjanja Alojza Kojca so 
najpreprostejša dela opra-
vljali vajenci, nad katerimi 
so bdeli pomočniki in moj-
stri. Mojster Kojc je imel med 
letoma 1932 in 1935 vajenca 
Bruna Gorogranca, ki mu je 
posredoval znanje in veščine 
vrtnarske stroke.

Med letoma 1936 in 1939 
je Vošnjakov sin Herbert 
dal zgraditi v bližini dvor-
ca vilo Široko. Ohranjena je 
idejna skica zasaditve cve-
tličnih gred ob vili. Skico 
je izdelal Alojz Kojc. Zaho-
dno od vile je bila vrtnarija 
za pridelovanje zelenjave, 
cvetja in sadja za domačo 
rabo. Danes si je možno 
ogledati vrt vile, v kateri je 
restavracija.

Kojc reže volčji bob v Bečkereku (Zrenjanin, Srbija, 1934), iz zasebne zbirke Vlada Kojca

Cepilna smola, ki jo je uporabljal 
Alojz Kojc. (Foto: Rok Poles)

Kojčeva fotografija bele omele na jablani (iz zasebne zbirke Vlada 
Kojca)

Zbirka orodja za 
nego rastlin
Spretnejši vrtnarji z več 

strokovnega znanja znajo 
in zmorejo negovati rastline 
tako, da dolgo rastejo in da 
so vrtnarju v ponos. V zbirki 
predstavljeni predmeti (raz-
lične škarje, žage, cepilni in 
drugi noži …) se uporabljajo 
za nego trate in travnih robov, 
za nego žive meje, cvetočih 
in necvetočih zelnatih rastlin, 
okrasnih grmov in dreves ter 
sadnih dreves. Vrtnar Kojc 
je s širokim znanjem in z 
izkušnjami z orodjem izva-
jal gojitveno, vzdrževalno in 
oblikovalno rez. Pri sadnih 
rastlinah in vinski trti je z 
rezjo uravnaval rodnost.

NATAŠA DOLEJŠI
BARBARA PAJK

Nadaljevanje prihodnjič

takratno družbeno življenje, 
bil je član Slovenskega pla-
ninskega društva, ukvarjal 
se je s fotografijo, zbiral je 
minerale in školjke.
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APZ Rista Savina 
z zlato medaljo

Nastopilo 780 
pevcev

V organizaciji žalske območne izpostave Javnega 
sklada RS za kulturne dejavnosti je bila pod naslovom 
Pozdrav pomladi v dvorani Doma II. slovenskega tabora 
območna revija otroških in mladinskih pevskih zborov 
osnovnih šol iz vseh šestih občin Spodnje Savinjske do-
line.

Zaradi velikega števila zborov in nastopajočih so letos 
revijo že tretje leto zapored pripravili v dveh delih, na 
katerih se je skupno predstavilo 18 otroških in mladin-
skih zborov s 780 pevkami in pevci. V uvodu je zbrane 
pozdravil vodja žalske območne izpostave Marko Repnik, 
ki je poudaril, da se za podmladek zborovskega petja ni 
treba bati glede na število zborov in nastopajočih. Nastope 
je ocenjevala Danica Pirečnik iz Velenja, ki je povedala, 
da je zadovoljna s kakovostjo predstavljenih zborov in 
njihovo številčnostjo.

TT

Otroški gledališki dan v Radečah

Akademski pevski zbor Rista Savina se je z mednaro-
dnega tekmovanja v Budimpešti vrnil z zlato medaljo. 
Gre za izjemen dosežek, saj se je na prestižnem tekmo-
vanju med 29. marcem in 2. aprilom pomerilo več kot 
50 zborov iz 16 držav. V kategoriji prostega programa je 
pevski zbor iz Žalca pod vodstvom mladega Petra Smoliča 
z uravnoteženim zvokom in s prepričljivo interpretacijo 
pri izvajanju zahtevnega programa prepričal mednarodno 
žirijo in osvojil zlato v svoji kategoriji.

Za pevke in pevce APZ 
Rista Savina Žalec je bilo to 
prvo mednarodno tekmova-
nje. Tekmovalni program je 
obsegal dve umetni pesmi in 
eno ljudsko, vse pa so bile 
podpisane z imeni sloven-
skih avtorjev. Štajersko ljud-
sko pesem Voznica je prire-
dil Alojz Srebotnjak, mlada 
slovenska skladateljica Ta-
deja Vulc je napisala Cantate 
domino, s pesmijo Domine 
Jacobusa Gallusa pa je zbor 
obudil renesanso. Strokovna 
žirija je bila navdušena nad 
kakovostno izvedbo vseh 
treh del in prepričljivo inter-
pretacijo pod taktirko mlade-
ga zborovodje Petra Smoliča. 

Tako so 1. aprila 2015 na slo-
vesni razglasitvi rezultatov v 
moderni koncertni dvorani 
Bele Bartoka v Budimpešti 
zavihteli slovensko zastavo 
in slavili člani APZ Rista 
Savina. S svojim nastopom 
so bili najboljši ambasador-

ji Savinjske doline in mesta 
Žalec. Prav tako je treba po-
udariti, da je njihova zlata 
medalja tudi prva medalja 
te barve, ki je prešla v roke 
članom zbora iz Savinjske 
doline. Naslednji večji izziv 
zbora je poleg predstavitve 

na medobčinski reviji še te-
matski letni koncert v juniju. 
Zbor še vedno sprejema nove 
pevke in pevce, ki so željni 
peti kakovostno in se doka-
zati tako na domačem kot na 
mednarodnem odru.

BOJANA OMLADIČ

APZ Rista Savina je mlad 
obetajoč mešani pevski zbor, 
ki združuje 21 pevk in pev-
cev treh generacij. Povezuje 
jih želja po ubranem in ka-
kovostnem petju slovenskih 
ljudskih in umetnih pesmi. 
Prav tako pojejo tudi tuje 
zborovske skladbe, a prise-
gajo na slovensko glasbeno 
poustvarjanje. Svojo kakovost 

in vrhunsko ubranost zboro-
vskega petja so dokazali na 
nedavnem 15. mednarodnem 
tekmovanju pevskih zborov 
v madžarski prestolnici. Na 
tekmovanje se je prijavilo več 
kot 50 zborov iz 16 držav in z 
večine celin. Največ zborov je 
prišlo z Madžarske, dobitniki 
velike nagrade tekmovanja pa 
so bili Japonci.

Med nastopom otroškega pevskega zbora Polžki iz OŠ Polzela, ki ga vodi Maja Rodič.

Nastopajoči v predstavi Moj dežnik je lahko balon, režija: Jolanda Mohar

Odlično znanje 
računalništva

V soboto, 21. marca 2015, je bilo na Fakulteti za računalni-
štvo in informatiko Univerze v Ljubljani 10. tekmovanje ACM 
v znanju računalništva, ki sta se ga udeležila tudi dijaka 
Gimnazije Lava Rok Krumpak (3.e) in Urban Kocmut (4.e).

Urban je naloge reševal zelo dobro in se uvrstil v sredino 
vseh tekmovalcev, Rok pa je ponovno pokazal odlično znanje 
računalništva. Prvemu mestu na tekmovanju v računalniškem 
razmišljanju Bober, ki ga je osvojil januarja 2015, je na tekmo-
vanju v reševanju programerskih problemov dodal še tretje 
mesto in dobil drugo nagrado, v letošnjem šolskem letu pa 
je dosegel odlične rezultate že tudi na področju matematike. 
Tekmovalci so reševali pet nalog, za kar so imeli tri ure časa 
(več o tekmovanju na rtk.ijs.si). Rok je dosegel kar 94 odstotkov 
vseh možnih točk in za zmagovalcem zaostal le za 4 odstotke.

KARMEN KOTNIK

Rok in Urban (z leve) pred tekmovanjem

V soboto, 28. marca, smo 
v domu kulture v Radečah 
gostili otroške gledališke 
predstave, ki so nastale v Ra-
dečah in bližnji okolici v tej 
sezoni. Že od ranih jutranjih 
ur se je naokrog lahko sliša-
lo navdušene zvoke zadnjih 
priprav, prijetno čebljanje 
otrok in razigran govor vseh 
sodelujočih na tem edinstve-
nem dogodku. Zaslužna za 
ta dan sta JSKD OI Laško na 
čelu z Ivanom Medvedom s 
pomočjo občin Laško in Ra-
deče ter Gledališko društvo 
(GD) Radeče s predsednico 
Sašo Plevel.

Na odru se je zvrstilo kar 
pet otroških predstav. Kot prva 
se je predstavila otroška gle-
dališka skupina Mačkoni GD 
Radeče s predstavo Romeo in 
Julija, skrivnost Silvijine tabli-
ce. Režirali sta jo Brigita Be-
dek in Natalija Novak. Sledili 
so otroci gledališkega krožka 
PŠ Svibno z igro Moj dežnik 
je lahko balon v režiji Jolande 
Mohar. Nato smo si ogledali 
predstavo Princeska kamnitih 
besed iz Prosvetnega društva 
Vrhovo, ki jo je režirala Andre-
ja Burkeljc Klajn. Cici skupina 
GD Radeče je postregla s svo-
jevrstno priredbo znane klasi-

ke z naslovom Tri mušketirke. 
Za režijo je poskrbela Lucija 
Sirk. Zadnja predstava je bila 
Meri li en v izvedbi Kulturne-
ga društva Svoboda Zidani 
Most. Režirala jo je Urška Zu-
panc. Program je povezovala 
Ana Povše, igralka mladinske 
skupine Skuliranci GD Rade-
če.

Strokovni spremljevalec sre-
čanja je bil priznan igralec Go-
razd Žilavec, ki je imel za vse 
mentorice obilico koristnih 
nasvetov, kar jim bo nedvo-
mno pomagalo pri razvoju na-
debudnih otroških skupin. Ob 
koncu dne smo se vsi strinjali, 

da v naši neposredni okolici 
mladih in svežih talentov ne 
primanjkuje in da se za pri-
hodnost naših odrskih desk 
ni treba bati. Dokaz za to je, 
da je selektor Žilavec izbral 
kar tri predstave, ki se bodo 
udeležile regijskega srečanja 
otroških gledališč v Rogaški 
Slatini. Na pot se bosta odpra-
vili otroški skupini GD Rade-
če – Cici skupina s predstavo 
Tri mušketirke in Mačkoni s 
predstavo Romeo in Julija – ki 
se jima bodo pridružili učenci 
PŠ Svibno s predstavo Moj de-
žnik je lahko balon.

KATJA ČEČ
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Za socialno ogrožene otroke

Pobudnik dobrodelnega koncerta Klemen Finkšt med nastopom

Dobrodelni večer Pozdrav novim 
življenjem

Pisalo se je leto 2006, ko se nam je porodila misel, da bi 
se v delavnicah ročnih del srečevali tudi zato, da bi združili 
prijetno s koristnim. V skupini Zvončnice smo se začele 
učiti plesti copatke za novorojence. Odločile smo se, da 
jih bomo podarile porodnicam v celjski porodnišnici ob 
materinskem dnevu.

Copatke nas je učila plesti Mili, zato smo copatke poimeno-
vale kar po njej. Naša Urša je izdelala lepe voščilnice. V desetih 
letih smo v Medobčinskem društvu delovnih invalidov Celje 
obdarile več kot 400 mamic. Materinstvo je čudovit občutek. 
Otrok je nekaj, kar je nenadomestljivo, kar je tvoje, zanj naj-
prej upaš, da bo zdrav, ljubljen in na koncu srečen. Vez med 
materjo in otrokom je posebna in čudovita. Nihče je ne more 
vzeti. Ko razmišljam, kaj je še najdragocenejše, ugotovim, da 
je to samo otrok. Prav je, da imajo mame praznik, in prav je, 
da se tudi v našem društvu spomnimo nanje in na njihove 
novorojence, njihovo srečo in ponos. Ponosna sem tudi sama, 
da nam je vsa ta leta uspelo združiti prijetno s koristnim in 
razveseliti mamice z majhnimi pozornostmi velikega pomena.

DRAGICA A. MIRNIK, predsednica MDDI

V Celjskem domu je bil 
10. aprila v dveh izvedbah 
Dobrodelni rock`n`roll. Na 
koncertu Srednje šole za 
strojništvo, mehatroniko 
in medije Šolskega centra 
Celje je več kot 850 dijakov 
je zbiralo prostovoljne pri-
spevke za socialno ogrože-
ne otroke s Celjskega. Z iz-
jemno udeležbo in zbranim 
denarjem so dijaki dokaza-
li, da znajo stopiti skupaj 
za dober namen.

»Življenje je čudovito in 
nepredvidljivo. Velikokrat 
pred nas postavlja ovire, ki 
se zdijo nepremagljive. Po-
moč sočloveku v stiski osmi-
sli naše bivanje.« S takšno 
popotnico so na pobudo 

maturanta Klemna Finkšta 
v Srednji šoli za strojništvo, 
mehatroniko in medije orga-
nizirali dobrodelni koncert. 
Gostiteljica koncerta je bila 
zasedba Black Leather, na 
odru pa ste ji pridružili še 
vokalna skupina Amantes in 
Z3RO Z3RO. V ritmih legen-
darnega rokenrola so uživali 
dijaki šole, profesorji in go-
stje. »V naši šoli dobrodelna 
dejavnost dijakov in učiteljev 
še zdaleč ni nova, le da so 
mogoče naša dejanja kot 
vrednota preveč anonimna. 
Kodeks sožitja šole, sprejet 
v šoli pred nekaj leti, nam 
vsem, dijakom in učiteljem, 
širi zavedanje vrednot tudi 
na področje dobrodelnosti,« 

je ob tem povedal ravnatelj 
Ludvik Aškerc.

Dijaki so pokazali izje-
mno pripravljenost poma-
gati šibkejšim in po svojih 
močeh prispevali za njihov 
lepši jutri. Zbran denar bo 
šola v imenu dijakov in v so-
delovanju z Rdečim križem 
Slovenije podarila socialno 
ogroženim otrokom s Celj-
skega. »Vsako leto organizi-
ramo vsaj eno dobrodelno 
akcijo. Trikrat smo zbirali 
denar za afriške otroke, lani 
smo zbirali pomoč za popla-
vljene v Bosni in Hercego-
vini in Srbiji, tokrat smo se 
prvič lotili dobrodelnega 
koncerta. S takšnimi akcija-
mi dijaki pokažejo, da niso 

le pasivni spremljevalci, 
temveč postajajo in so ak-
tivni udeleženci v družbi. 
Prinašajo in sooblikujejo 
spremembe,« je pojasnila 
mentorica skupnosti dija-
kov Suzana Slana. Dobro-
delni rock`n`roll je bil hkrati 
poslovilni koncert maturanta 
Klemna. Brez njega zadnje 
leto tudi njegove skupine 
Black Leather ni minila sko-
raj nobena pomembnejših 
šolskih prireditev. V teh 
dneh je zasedba v studiu po-
snela svoja prva singla, to pa 
je šele začetek njenega boga-
tega ustvarjalnega opusa. O 
njej boste zagotovo še slišali.

ŠPELA KUMER
Foto: BLAŽ MASTNAK

Leo klub Mavrica Celje je v sodelovanju s Plesnim foru-
mom organiziral dobrodelni večer, na katerem so sode-
lujoči predstavili aktualno knjigo dr. Vesne Vuk Godina 
Zablode postsocializma. Zbrane prostovoljne prispevke je 
Leo klub Mavrica namenil mladim nadarjenim plesalcem 
Plesnega foruma Celje.

Godina je pojasnila, da se 
zgodovina ne ponavlja in da 
družbenih procesov iz na 
primer 19. stoletja ni mogo-
če kar prenesti v 20. oziroma 
21. stoletje, saj se družbeno-
zgodovinske okoliščine ves 
čas spreminjajo. Pri preno-
su kapitalističnega sistema 
v družbo so tako Slovenija 
kot tudi ostale države bivše-
ga vzhodnega bloka zatajile, 
saj tujih inštitucij niso prila-
godile domačim razmeram 
oziroma jih niso »udomači-
le« ali s tujko indigenizira-
le. Posledično delovanje in 
ustroj teh inštitucij nista v 
skladu s kulturno tradicijo 
posameznega naroda, kar 
nujno vodi v neuspeh. Drugo 
napačno pojmovanje je razu-
mevanje, da je družba v vlo-
gi ekonomije, ko pa je ravno 
obratno: ekonomija je v vlo-
gi družbe. Pričakovanje, da 
bo rešitev ekonomske krize 
pomenila rešitev drugih kriz 
(socialne, moralne, družin-
ske …), je zmotno. Procese, 
ki so se v Sloveniji dogajali 

Hiter. Sledil je pogovor z dr. 
Vesno Vuk Godina o njeni 
najnovejši knjigi Zablode 
postsocializma, ki ga je vo-
dil Mohor Hudej. Avtorica 
je v uvodu pojasnila, da smo 
Slovenci žrtve dveh ključnih 
zablod, in sicer napačnega 
razumevanja zgodovine in 
neustreznega razumevanja 
vloge ekonomije. Dr. Vuk 

po osamosvojitvi, avtorica 
primerja s procesi, ki so po-
tekali v kolonialnih državah: 
središča moči so pripomogla 
k propadu agrarnega in in-
dustrijskega sektorja. Na ta 
način država ostane brez sa-
mooskrbe, s čimer je najbolj 
razvitim državam omogoče-
no, da v sodelovanju z mari-
onetnim režimom na novih 
trgih prodajajo viške izdel-
kov, ki jih proizvajajo (tudi 
s pomočjo državnih subven-
cij). Avtorica je predstavila 
štiri možnosti nadaljnjega 
razvoja Slovenije, pri čemer 
se ji zdi najbolj verjetna 

prva: slabšanje družbenih in 
socialnih razmer. Ob koncu 
je delila tudi svoj pogled na 
aktualni temi – feminizem in 
uvedbo novega družinskega 
zakonika.

Knjiga Zablode socializ-
ma je temeljito znanstveno 
delo. Z mislijo na širok krog 
bralcev je napisana v razu-
mljivem jeziku, ki bralcu sis-
tematično predstavi vzroke 
dogajanja in procesov, ki so 
privedli do današnjega ne-
zavidljivega položaja, v ka-
terem se je znašla Slovenija.

URŠKA KAJTNER
Foto: KLEMEN MARTINIS

V nabito polni dvorani Ple-
snega foruma je obiskovalce 

pozdravila predsednica Leo 
kluba Mavrica Celje Maša 
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Razstavlja Viktorija Meh

Hiše hodijo v parku

Modrijani napolnili 
šolski sklad

Za Osnovno šolo Hudinja je bil 9. april poseben dan, ki 
smo se ga tako zaposleni kot učenci zelo veselili. To je bil 
namreč dan, ki smo ga popestrili z glasbeno prireditvijo.

Že drugo leto zapored smo z Modrijani pripravili dobrodel-
ni koncert, s pomočjo katerega smo zbirali denar za šolski 
sklad. Tudi letos je bila šolska telovadnica polna obiskoval-
cev, ki so združili prijetno s koristnim, saj so ne samo uživali 
v glasbi, ampak z nakupom vstopnice naredili dobro delo. 
Člani skupine Modrijani so se v celoti odpovedali honorarju 
v korist šolskega sklada, za kar smo jim neizmerno hvaležni. 
Posebno zahvalo si zaslužijo tudi vsi obiskovalci za svoj pri-
spevek. Dogodek nam bo ostal v lepem spominu in upamo, 
da ga bomo še kdaj ponovili. NATALIJA MLINARZ Modrijani so zapeli tudi mladi pevski talenti OŠ Hudinja.

Za šole s posluhom

Otroci so si ogledovali »hiše, ki hodijo«.

Dijaki Srednje šole za gradbeništvo in va-
rovanje okolja so v celjskem mestnem parku 
med 8. in 24. aprilom postavili prostorsko in-
štalacijo Hiše hodijo.

Nameni projekta so bili predstavitev futuristič-
ne vizije hiš oziroma bivanja v luči aktualnih slo-
venskih prostorskih, arhitekturnih in družbenih 
izzivov, oživitev javnega prostora – mestnega par-
ka (ob občinskem prazniku), ozaveščanje ljudi 
o prostorski problematiki ter promocija mestne 
občine ob zaključku projekta protipoplavne var-
nosti.

Načrtovanje, oblikovanje, gradnja hiš, ume-
ščanje objektov v prostor, podnebne spremembe 
in z njimi povezane posledice, ki močno določa-
jo današnje življenje in življenje v prihodnosti, 
so teme, s katerimi se vsakodnevno ukvarjamo v 
šoli. Spoznavamo osnovne prvine arhitekture, se 
soočamo z aktualno prostorsko problematiko, se 
učimo iz preteklosti, vendar nas vznemirja tudi 
prihodnost. S prostorsko inštalacijo Hiše hodi-

jo smo želeli prikazati utopično, domišljijsko 
predstavo, vizijo bivanja prihodnjih generacij. 
Inštalacija je zasnovana na predpostavki o in-
tenzivnem razvoju znanosti, računalniške teh-
nologije ter spoznanjih, da smo do zdaj premalo 
storili za ohranitev našega planeta.

Avtorica prostorske inštalacije je Tanja Barle, 
arhitektka in učiteljica v Srednji šoli za gradbe-
ništvo in varovanje okolja, kjer to šolsko leto v 
programu gradbeni tehnik prvič uvajamo module 
oblikovanja. Lotevamo se številnih nalog, ki spod-
bujajo kreativnost in ustvarjalnost dijakov (me-
stne hišice, lampijoni, novoletne krasitve šole …), 
in jih radi javno predstavljamo. Dijaki poklicnega 
izobraževanja (zidar, tesar, suhomontažer in po-
lagalec keramičnih oblog) so pod mentorstvom 
učiteljev izdelali celotno inštalacijo in jo posta-
vili v park. Pri izdelavi kovinske konstrukcije so 
sodelovali tudi dijaki in učitelji Srednje šole za 
strojništvo, mehatroniko in medije.

IRENA POSAVEC

V četrtek, 16. aprila 2015, so se učenci OŠ Slivnica pri Ce-
lju odzvali vabilu predsednika Republike Slovenije Boruta 
Pahorja na predstavitev glasbenega projekta 20 za 20 – za 
šole s posluhom, ki ga je organiziral Marko Soršak – Soki, 
bobnar skupine Elvis Jackson.

zdaj tudi nam, zato v zahvalo 
pojemo ti tole pesmico«.

Predsednik Pahor je pova-
bil vse učence, ki so prejeli 
glasbila, in skupaj z znanimi 
glasbeniki priredil koncert v 
predsedniški palači. Sokija je 
za edinstveno akcijo nagradil 
s priznanjem – jabolkom nav-
diha. Seveda se je tudi sam 
predsednik preizkusil v vlogi 
bobnarja in pri tem uporabil 
Sokijevo darilo – bobnarski 
palici. V dar ju je prejel tudi 
naš bobnar Anej, učenci pa so 
se razveselili akustične kitare, 
cajona, bobnov bongos, treh 
šejkerjev, kravjega zvonca, 
wood blocka, palčk in mara-
kasa, s katerimi popestrijo ure 
glasbene umetnosti. Mogoče 
se med njimi prebuja kakšen 
nov Soki.

METKA BEVC

V domu Zimzelen bodo 
do sredine maja na ogled 
likovna dela Viktorije Meh, 
članice Društva šaleških li-
kovnikov Velenje (DŠL), z 
naslovom Čopič, glina, ste-
klo. Razstavo je postavila 
ob življenjskem jubileju in 
zanjo izbrala pet vsebinskih 
sklopov: rudarsko življenje, 
akti, naše okolje, keramične 
plastike in fuzija stekla.

Naslov razstave le delno za-
jame vse materiale, s katerimi 
že več kot pol stoletja ustvarja 
Viktorija Meh. Tudi blago in 
les je uporabila, predvsem pa 
je pri uporabi vseh materialov 
zelo ustvarjalna in preizkuša 
nove, izvirne tehnike. Kot 

vodja keramičarske skupine 
Gambatte v DŠL je leta 2012 
ponudila sodelovanje Zimze-
lenu. Osnovna ideja je bila 
narediti velike forme po mo-
tivih iz vsakdanjega življenja 
in zgodb, ki so vsem blizu. 
Glineni kipi devetih članov 
skupine zdaj »živijo« v pro-
storih Zimzelena.

V DŠL se je vključila leta 
1975 in v njem je nepreki-
njeno aktivna vse do danes. 
Je soustanoviteljica Zveze 
likovnih društev Slovenije, 
članica društva keramikov v 
Ljubljani in Slovenski Bistrici 
ter aktivna soustanoviteljica 
skupine Gambatte. »Posebej 
sem ponosna na delo, uspe-

he in rezultate skupine, ki je 
v petih letih izvedla več od-
mevnih likovnih projektov – 
od Velike forme ob odprtju 
prenovljene Vile Biance v 
Velenju, Belih mask našega 
mesta in Ljudi v našem me-
stu ob sodelovanju v projektu 
Evropska prestolnica kulture 
do Keramičnih zaves kot gli-
nenih vezenin in Keramičnih 
oblačil skozi čas na Medna-
rodnem festivalu vezenin,« 
je med drugim izpostavila 
Mehova.

Odprtje razstave je 2. aprila 
glasbeno popestril Rudarski 
oktet, ki ga je Viktorija Meh 
za nastop prosila namenoma. 
Del njenega likovnega opusa 

so tudi rudarjenje v Šaleški 
dolini in zgodbe, povezane 
z njim. Na odprtju svoje raz-

stave je Rudarskemu oktetu 
podarila tri glinene skulpture 
Pet nas je bilo po naslovu ene 

od pesmi Rudarskega okteta 
z rudarsko tematiko.

DIANA JANEŽIČ

Odprtje razstave je 2. aprila glasbeno popestril Rudarski oktet.

Dobrodelno akcijo je izpe-
ljal s številnimi donatorji in 
desetim šolam podaril glasbi-
la. Slivniško šolo mu je poma-
gal z novimi glasbili opremiti 
Vital Mestinje. Na slovesni 
predaji glasbil 20. marca so se 
učenci Sokiju zahvalili z gra-
fiko (učenec Nejc Gubenšek 
je upodobil Sokija z bobni) 
in glasbo. V šoli smo sesta-
vili šolski band: Anej Tanšek 
– bobni, Nik Zendzianowsky 
– bas kitara, Rok Krašovec – ri-
tem kitara, Vid Palčnik – klavi-
ature, ki je s svojimi mentorji 

(Urbanom Krčem, Alenom 
Ojcingerjem in Mitjo Mastna-
kom) naštudiral pesem 25 
ur na dan skupine Čudežna 
polja. Zapele so devetošolke 
Anja Artiček, Daša in Maša 
Zeme, Katja Pungeršek, Nina 
Šentjurc, Tjaša Gobec, ki 
smo jih poimenovali Sekstet 
legend; na vaji in nastopu v 
Ljubljani se jim je pridružil 
pevec Čudežnih polj Slavko 
Kovačič. Sokija smo presene-
tili z novim pripevom »25 ur 
na dan glasbi si predan, najve-
čjo željo svojo uresničil Soki si 
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Visoka zdravstvena šola v Celju v okviru in-
štituta za vseživljenjsko učenje in svetovanje 
vsako leto organizira strokovno srečanje Stiki 
zdravstvene nege, ki je namenjeno vseživljenj-
skemu izobraževanju in strokovnemu izpopol-
njevanju izvajalcev zdravstvene nege in oskrbe.

Letošnjega strokovnega srečanja, ki je imelo 
naslov Sodelovanje strokovnjakov v paliativnem 
timu za celostno obravnavo pacientov in svojcev, 
se je 9. aprila 2015 udeležilo več kot 110 udele-
žencev iz zdravstvenih in socialnih zavodov iz 
celotnega slovenskega prostora.

Pogledi strokovnjakov
Na srečanju pod častnim pokroviteljstvom 

varuha človekovih pravic Republike Slovenije 
so kot predavatelji sodelovali najuglednejši 
strokovnjaki iz Slovenije in tujine, ki delujejo 
na področju paliativne medicine in paliativne 
zdravstvene nege. S svojimi strokovnimi in znan-
stvenimi prispevki so se osredotočili na področja 

elementov kakovosti paliativne oskrbe, pome-
na partnerskega sodelovanja za preprečevanje 
stresa pri izvajalcih paliativne oskrbe ter na po-
men komuniciranja in etike v zadnjem obdobju 
življenja.

Za več znanj
V Visoki zdravstveni šoli v Celju je področje 

paliativne oskrbe eno temeljnih usmeritev stro-
kovnega in raziskovalnega dela, saj se zavedamo 
potreb po paliativni oskrbi in hkrati pomanjklji-
vosti sedanje organizacije ter izvajanja paliativne 
oskrbe tako v naši regiji kot v celotnem sloven-
skem prostoru.

Glede na potrebe družbe smo v sodelovanju s 
tujimi strokovnjaki zasnovali magistrski študijski 
program Paliativna oskrba, ki je prvi tovrstni v 
Sloveniji in je v postopku pridobivanja akredita-
cije na Nacionalni agenciji za kakovost v visokem 
šolstvu.

Promocijsko besedilo

Simpozij o paliativni zdravstveni negi

Pouk je izmenjava vpra-
šanj in odgovorov. Dijaki 
spoznavne postopke zna-
mo uporabiti, nova znanja 
umeščamo v kontekste. Tako 
pripravljamo razstave, pred-
stave, kvize, okrogle mize … 
Tehnični dan v Srednji šoli 
za storitvene dejavnosti in 
logistiko pa je priložnost, da 
izstopimo iz okvirja razreda 
in ustvarjamo pouk malo 
drugače; uvajamo sodobne 
metode pouka, izmenjamo 
izkušnje in dijaki se lahko 
prestavimo z aktivnostmi 
drugim dijakom.

Tako se dijaki usposablja-
mo na svojem strokovnem 
področju, razvijamo timski 
duh in svoje organizacijske 
sposobnosti. Dolgoročno 
je cilj Tehniškega dne pred-
staviti poklice, za katere se 
izobražujemo v šoli, osnov-
nošolcem, da bo njihova od-
ločitev, kam se vpisati, lažja. 
Zakaj smo se odločili zanj? 
Dobesedno čas, v katerem 
živimo, narekuje spremem-
be, spremembe v smislu 
pridobivanja novih veščin in 
te veščine posredovati tudi 
drugim. Tako smo v šoli pri-

Noč branja
Učiteljice si vsako leto iz-

mislijo nekaj novega in zelo 
zabavnega. Letos smo v naši 
šoli komaj čakali april, saj so 
nam obljubile, da bo v tem 
mesecu pri nas poseben do-
godek. No, končno je prišel 2. 
april, mednarodni dan otro-
ške knjige in tudi dan, ko so 
naše učiteljice svojo obljubo 
izpolnile.

V četrtek popoldne ob 18. uri 
smo skoraj vsi učenci podru-
žnične šole na Ponikvi vstopili 
v naš hram učenosti naloženi s 
spalnimi vrečami, z blazinami, 
medvedki in s knjigami. Pred 
nami sta bila namreč poseben 
večer in še bolj posebna noč 
Medvedi in medvedki. Zbrali 
smo se v učilnici in radovedno 
prisluhnili, ko so nam učitelji-
ce podrobneje predstavile po-
tek večera. Razdelili smo se v 
štiri skupine, saj nas je bilo kar 
47. V skupinah smo predstavi-
li vsak svojo najljubšo knjigo 
in svojega medvedka, ki smo 
ga prinesli s seboj. V štirih de-
lavnicah smo ustvarjali bralne 

kazalke, dramatizirali med-
vedjo pravljico, peli, plesali 
in igrali medvedje pesmi ter 
se naučili pripraviti veliko-
nočni pogrinjek. Pri večerji so 
zadišale slastne pice, ki smo 
jih pospravili, kot bi mignil. 
Sledila je zabavna pravljična 
joga, kjer smo se pretegnili, 
sprostili in nasmejali. Seveda 
nismo pozabili na knjige in 
branje. Petošolci smo svojim 
mlajšim prijateljem prebrali 
knjige, ki smo jih napisali in 
ilustrirali čisto sami. Zunaj je 
bila že trda tema, ko smo se 
spet vsi skupaj zbrali ob čaju 
in svečkah, svojemu prijatelju 
zapeli in voščili za rojstni dan, 
nato pa prisluhnili pravljici o 
medvedku, ki je bil osamljen 
in žalosten, saj zanj nihče ni 
imel časa. No, medvedek je 
nazadnje le našel prijatelja, za 
nas pa je nastopil čas priprav 
na spanje. Umili smo svoje 
zobe, se preoblekli v pižame 
in si pripravili ležišča. Naša te-
lovadnica se je spremenila v 
spalnico in verjeli ali ne, prav 

vsi smo se spravili vanjo. Še ni-
koli nismo prespali noči v šoli, 
nekateri med nami pa sploh 
še nikoli niso spali zdoma. 
Lahko si predstavljate naše 
vznemirjenje. Najmlajši so 
kar hitro utonili v sanje, naj-
starejši pa smo budni vztrajali 
do jutranjih ur, kar seveda ni 
bilo preveč všeč našim učite-
ljicam. No, vsaj za nekaj uric 
smo zaspali vsi in bilo je prav 
zabavno, ko smo se zjutraj 
zbudili v šoli. Pospravili smo 
svoja ležišča in spalnico spet 
spremenili v telovadnico.

Oblečeni in umiti smo se po-
novno zbrali v učilnici in sledil 
je zaključek našega projekta. 
Spet smo zapeli Vse najboljše, 
saj je praznovala naša prijate-
ljica. Res poseben rojstni dan, 
mar ne? Učiteljice so za konec 
čestitale vsem nam in nam 
tudi podelile priznanja, saj 
smo prav vsi pridno sodelo-
vali v delavnicah in pogumno 
prespali svojo prvo noč v šoli. 
Priznanja smo s ponosom po-
kazali doma, vsi pa si želimo, 
da bi se ta zabaven dogodek še 
večkrat ponovil.
Učenci POŠ, Ponikva pri Žalcu

Pravljično za prvošolce
V četrtek, 9. aprila 2015, smo imeli učenci prvega razreda OŠ Frana Kranjca Celje 

kulturni dan.
Z učiteljicami smo se odpravili v Knjižnico pri Mišku Knjižku, kjer so nas knjižničarke 

popeljale v svet pravljic. Pripovedovale so nam čudovito pravljico o Ali Babi in 40 razbojni-
kih. Imeli smo se enkratno pravljično.

MATEJA LAJH

Spanje v šoli

Bodoče frizerke so pokazale tudi svoje znanje ličenja.

Drugačna šola za 
en dan

pravili naslednje dejavnosti: 
delavnice študentov podi-
plomskega študija na Filozof-
ski fakulteti v Ljubljani, pod 
okriljem Sveta za preventivo 
in vzgojo v cestnem prometu 
smo spoznali raziskavo med 
slovenskimi srednješolci 
desetih izbranih šol o pro-
metnem vedenju mladostni-
kov, center AMZS je izvedel 
predavanje za dijake tretjih 
in četrtih letnikov logistične 
usmeritve Varna vožnja. V 
okviru Dnevov grmenja in 
predstavitve tehničnih vozil 
gasilcev, vojske, policije … so 
dijaki programa avtoservisni 
tehnik tekmovali v italijanski 
gokart ligi. Predstavili so nam 
lastne dirkalnike in demon-
strirali vožnjo na rokome-
tnem igrišču – prava paša za 
oči in ušesa.

V počastitev praznika Me-
stne občine Celje smo se 
dijaki pomerili na tekmova-
nju v poznavanju zgodovine 
mesta od prve omembe do 
sedanjosti. Dokazali smo, da 
se dobro spoznamo tudi na 
športno, kulturno, predvsem 
glasbeno preteklost in seda-
njost našega mesta. Učitelji in 

dijaki smo pripravili delavnice 
za 190 osnovnošolcev, ki smo 
jim predstavili izobraževalne 
programe naše šole. Dijaki 
smo obiskali Muzeja novejše 
zgodovine Celje in ob 70-letni-
ci konca druge svetovne vojne 
v Evropi izbrali ogled Starega 
piskra in razstave Mesto pod 
škornjem. Dekliški del se je 
odločil za ogled razstave Ži-
veti v Celju in Pelikanovega 
ateljeja.

Dogodek dneva so pripra-
vili dijaki in učitelji frizerske 
usmeritve in naših modnih 
ustvarjalcev. Predstavili so 
kolekcijo poročnih oblek, mo-
dnih dodatkov za poroko in 
seveda pričeske. Člani šolske-
ga kluba ljubiteljev angleškega 
jezika so predstavili gledališko 
igro Blind date. Za vse ljubite-
lje fizike so bila odprta vrata 
fizikalne učilnice, kjer so di-
jaki pod vodstvom mentorice 
predstavljali eksperimente 
v fiziki in na zabaven način 
marsikomu razjasnili vrsto 
fizikalnih zakonitosti.

Dan smo zaključili zelo nav-
dušeni, saj smo doživeli nekaj 
novega, drugačnega.

Dijaki SŠSDL Celje
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V okviru Programa spod-
bujanja podjetništva z 
družbenim učinkom Ferfl je 
Ljudska univerza Celje pred 
kratkim pripravila Start-up 
vikend. Od petka do nedelje 
se je družilo 33 udeležencev, 
željnih pridobivanja novih 
znanj s področja podjetni-
štva.

Vikend je vodil Tomaž Stri-
tar, ki je po besedah direktorice 
LU Celje Dubravke Milovano-
vić »huda mravljica na podro-
čju podjetništva« in prihaja iz 
podjetja Uspešen podjetnik. 
Udeležence je učil oblikovanja 
poslovnih modelov, izdelovanja 
prototipov, učinkovitega podje-
tniškega raziskovanja ter obliko-
vanja kakovostne predstavitve 

poslovnih idej. Udeleženci so 
ves vikend delali po skupinah 
po metodi vitkega podjetništva. 
Imeli so tudi goste, in sicer stro-
kovnjake s področja teambuil-
dinga, podjetništva in retorike, 
udeležence pa so prišli poz-
draviti tudi uspešni podjetniki 
iz lokalnega okolja. Ti so jim 
pomagali pri razvoju idej in jim 
predstavili konkretne izkušnje s 
področja podjetništva.

Ocenjevanje idej
Ob zaključku programa so 

posamezne skupine svoje ideje 
predstavile strokovni komisiji, 
ki so jo sestavljali izkušeni pod-
jetniki. Ta je izbrala dve zmago-
valni ekipi, ki se bosta za nagra-
do udeležili dvomesečnega 

šolanja v Šoli podjetništva. 
Najprej je bila izbrana skupina 
Eko village, ki je predstavila pri-
pravo rojstnodnevnih zabav za 
otroke na kmetiji, kjer bi otroci 
pomagali pri vsakdanjih opra-
vilih, kot so košnja trave, skrb za 
živino, peka kruha … in se na 
tak način približali naravi. Zma-
govalna skupina Tavžentroža 
pa je prepričala s predstavitvi-
jo ideje o izdelavi različnih eko 
daril v ročno izdelani košarici z 
domačimi izdelki.

»Vroče ideje naj spremenijo 
svet, ki tako drvi, a še ne vemo 
kam,« je direktorica Ljudske 
univerze Celje Dubravka Milo-
vanović zaključila uspešno tri-
dnevno podjetniško druženje.

Promocijsko besedilo

Zmagala Tavžentroža

Tudi policisti vsako leto opravijo trening varne vožnje, nato osnove 
varnosti na motorju prikažejo tudi ostalim. (Foto: arhiv NT, TimE)

Ceste so njihova 
ljubezen, a tudi 
grožnja

Z lepšim vremenom se je na cestah povečalo število mo-
toristov. Ti so eni najbolj ranljivih udeležencev v prometu. 
Zato se v spomladanskih, poletnih in jesenskih mesecih 
zviša tudi število prometnih nesreč, v katerih so udeleženi.

 PROMETNE NESREČE POSLEDICE
 SKUPAJ Smrtni Telesne Materialna Mrtvi Hudo Lažje
  izid poškodbe škoda  poškodovani poškodovani 

2011 148 4 119 25 4 30 84

2012 119 2 93 24 2 25 64

2013 81 4 61 15 4 16 43

2014 113 2 93 18 2 31 62

Porast/padec +40% -50% +53% +20% -50% +63% +44%
2014/2013

Prikaz števila prometnih nesreč in posledic voznikov motornih koles na območju PU Celje

Kadar pride do nesreč, so 
praviloma skoraj vedno tele-
sno poškodovani, hude po-
škodbe lahko vodijo tudi v 
invalidnost, saj se največkrat 
končajo s poškodbami glave 
in hrbtenice.

Zato policisti, združenje 
motorističnih društev, reše-
valci, gasilci in združenje 
šoferjev in mehanikov opo-
zarjajo na to, da morajo mo-
toristi na začetek sezone vo-
žnje ustrezno pripraviti svoja 
vozila in biti tudi v dobri psi-
hofizični kondiciji. Nanje pa 
morajo biti bolj pozorni tudi 
ostali vozniki, ki jih v prome-
tu pogosto spregledajo.

Slabe ceste
V zadnjih letih se je pro-

metna varnost motoristov 
sicer izboljšala, a kljub temu 
je vsaka nesreča odveč. Pred 
osmimi leti je na primer letno 
umrlo deset motoristov, lani 
sta umrla dva. Oba sta bila 
tudi povzročitelja nesreče, 
saj nista upoštevala cestno-
prometnih pravil. In ravno za 
motoriste velja, da so pogo-
sto tudi sami krivi za nesre-
če. Nesreče pa se ne dogajajo 

Motoristi pogosto tudi povzro-
čitelji nesreč

Na avtopoligonu Centra varne vožnje ZŠAM je bila v soboto preventiv-
na akcija za varnost motoristov. Ena boljših stvari pri takšnih akcijah je 
simulator vožnje z motorjem, ki zelo natančno pokaže, kakšne napake 
dela motorist na cesti in kakšno zavorno pot naredi v primeru, če 
naenkrat opazi na cesti oviro.

Na sobotno preventivno akcijo na Ljubečni je prišlo tudi nekaj voznikov osebnih vozil. Ti so prav tako želeli 
preveriti svoje znanje v vožnji in – v predvidevanju motoristov na cesti.

Že padec pri manjši hitrosti vožnje je za motorista nevaren, saj ga ne 
ščiti pločevina tako kot v avtomobilu. (Foto: arhiv NT, GrupA)

samo zaradi neprevidnosti, 
ampak temu botrujejo tudi 
slabo urejene ceste. »Ceste so 
po vsaki zimski sezoni slab-
še, kar je rak rana v prometni 
varnosti. V prvih spomladan-
skih tednih se temu pridruži-
ta še hladen asfalt in pesek na 
vozišču, kar lahko prav tako 
vodi v nesreče. Dobra pripra-
vljenost voznika, ustrezno 
vozilo, dobre ceste, vidnost 
in predvidevanje so temelj 
za varnost. Brez tega ne gre,« 
pravi prometni inšpektor v 
Sektorju uniformirane poli-
cije Edi Baumkirher.

Alkotest ob 
vsakem nadzoru
Kljub temu da se z leti števi-

lo mrtvih motoristov nekoliko 
zmanjšuje, se istočasno po-
večuje število poškodovanih 
motoristov. »Zato bomo v le-
tošnjem nadzoru prometa dali 
poseben poudarek ugotavlja-
nju kršitev ostalih voznikov, 
ki neposredno ali posredno 
ogrožajo ali ovirajo motoriste 
in tudi kolesarje. Pri vsako-
dnevnem delu sicer opažamo, 
da se prometna kultura mo-
toristov vendarle izboljšuje, 
dodaja pomočnik komandir-
ja prometne policijske posta-
je v Celju Jadran Žerjal. Ne 
glede na to, da so motoristi z 
leti postali bolj previdni, bodo 
policisti ob vsakem nadzoru 
prometa še posebej preverjali 
ne le hitrost njihove vožnje, 
ampak tudi tehnično opre-
mljenost motorjev, morebitno 
predelavo mopedov, pri čemer 
bodo vedno opravili tudi test 
alkoholiziranosti voznika.

Izvozijo v slabi 
minuti
Ob vsaki prometni nesre-

či so na terenu poleg polici-
stov nepogrešljivi predvsem 
reševalci nujne medicinske 
pomoči in gasilci. Motori-
stu v primeru nesreče lah-
ko življenje reši ustrezna 
zaščitna oprema. »Ne samo 
čelada, temveč tudi kakovo-
stna obleka in obutev, ki pri 
padcih ublaži posledice,« 
pravi Dorijan Zabukovšek 
iz Nujne medicinske pomo-
či Celje in Reševalne postaje 
Celje. »Dobro je, da vsi ude-
leženci v prometu poznajo 
osnove reševanja, ki so izje-

mno pomembne pri nudenju 
prve pomoči poškodovanim 
v prometni nesreči. Za vse 
ekipe, ki po nesreči pride-
mo na teren, pa je nujno, da 
imamo informacije, kaj se je 
zgodilo. Zato morajo očividci 
trčenj na 112 sporočiti prave 
podatke, torej kdo kliče, kje, 
kaj in kdaj se je zgodila ne-
sreča, koliko je poškodova-

nih, kakšne so poškodbe in 
okoliščine nesreče.« Čim več 
podatkov s kraja nesreče je 
pomembnih tudi za gasilce. 
Od tega je namreč odvisno, s 
kakšno opremo bodo odšli na 
teren iz gasilskega doma. Od 
prijave dogodka do izvoza iz 
gasilskega doma potrebujejo 
le eno samo minuto.

SŠol, foto: GrupA
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Rubriko Za zdravje ureja Simona Šolinič. 
Predloge oziroma ideje 
ji lahko posredujete na 
simona.solinic@radiocelje.com
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Homeopatija je sistem 
zdravljenja, h kateremu so 
se v preteklih letih zateka-
li predvsem tisti, ki z ura-
dno medicino niso mogli 
pozdraviti svoje bolezni. 
V zadnjih letih pa vedno 
več ljudi v homeopatiji 
zdaj poišče pomoč tudi 
preventivno. Spreminja se 
tudi zakonodaja, ki zdaj 
zdravnika, ki se ukvarja s 
homeopatijo, ne krimini-
nalizira več.

Pri homeopatiji gre za 
celovit sistem, ki temelji na 
načelu zdravljenja podobno 
s podobnim, in za poseben 
način pripravljena zdravila, 
ki jih homeopati imenujejo 
potencirana. Kot razlagajo 
pri Slovenskem homeopat-
skem društvu, to pomeni, da 
je bolezen mogoče ozdraviti 
z zdravilom, ki pri zdravem 
človeku povzroča podobne 
simptome in znake, kot jih 
ima bolnik. »Homeopatija je 
zdravljenje najvišje vrste,« 
pravi dr. med. in univ. dipl. 
biolog Živan Krevel, ki se 
ukvarja izključno s homeo-
patijo.

Pregled po treh 
mesecih
Za začetek terapije mora 

homeopat dobiti čim več 
podatkov o bolniku. »Po-
membno je, da dobimo čim 
več informacij o bolnikovi 
zdravstveni zgodovini, če je 
možno, tudi o zdravstveni 
zgodovini njegove druži-
ne. Pomembno je tudi, v 
kakšnem socialnem okolju 
živi, kakšne bolečine ima, 
kdaj se stopnjujejo in kdaj 

pojenjajo. S tem želimo do-
biti podroben vpogled v sta-
nje človeka, tudi v njegovo 
duševno počutje. Večkrat 
pride kdo na primer samo 
z duševnimi motnjami, 
kot sta depresija ali anksi-
oznost,« dodaja Krevel. Na 
osnovi teh podatkov home-
opat bolniku predpiše zdra-
vilo. Terapija pri homeopatu 
traja povprečno tri mesece, 
nato sledi pregled in od tega 
je odvisno, kako naprej. Pri 
akutnih stanjih sledi pregled 
ponavadi že po treh ali štirih 
tednih jemanja zdravil. Ob 
tem homeopat z bolnikom 
analizira obdobje zdravlje-
nja in ugotovi, ali so se že 
pokazale prve spremembe. 
Preveri, kako se bolnik po-
čuti, se dogovori o nadalj-
njem poteku zdravljenja, če 
je to po pregledu še sploh 
nujno. Vpogled v uradne 
zdravstvene izvide pri ho-
meopatskem zdravljenju ni 
nujen, a je včasih dobrodo-
šlo, da bolnik homeopatu 
pokaže laboratorijski izvid 
na začetku zdravljenja in ob 
pregledu, da se lahko tudi 
na ta način vidijo učinki 
homeopatskega zdravljenja. 
Če se bolnik dobro počuti, 
laboratorijski izvidi pa še 
niso dobri, to pomeni, da je 
treba zdravljenje nadaljeva-
ti. V večini primerov se s ho-
meopatsko terapijo doseže, 
da bolnik ne potrebuje več 
zdravil uradne medicine.

Primerno tudi za 
dojenčke
Med ljudmi, ki poiščejo 

dodatno pomoč pri home-

Sočasno zdravljenje 
več bolezni

Ali ste vedeli?

Homeopatijo je razvil 
nemški zdravnik dr. Samu-
el Hahnemann. Leta 1828 
je objavil pomembno delo, 
Kronične bolezni, njihova 
posebna narava in homeo-
patsko zdravljenje in s tem 
odprl povsem novo poglavje 
pri raziskovanju vzrokov, ki 
tičijo za boleznimi. Hahne-
mann se je rodil 10. aprila 
1755, zato je vsako leto od 
10. do 16. aprila tudi svetovni 
teden homeopatije.

Homeopatska zdravila pre-
izkušajo na zdravih prosto-
voljcih in ne na bolnikih ali 
živalih. Med preizkusom be-
ležijo vse simptome in zna-
ke, ki jih zdravilo povzroči. 
Na koncu preizkusa podat-
ke uredijo in jih vključijo v 
sistem, tako imenovana ho-
meopatska materija medika, 
kjer so na voljo za uporabo 
pri zdravljenju.

Homeopati vedo, da obsta-
jajo homeopatska zdravila, 
ki lahko bolnika zbudijo iz 
kome, na primer po možgan-
ski kapi ali poškodbi možga-
nov.

Bolniki jemljejo homeopatska zdravila večinoma 
peroralno v obliki kroglic iz mlečnega sladkorja ali 
raztopine. Kroglice se položi v usta, da se raztopijo, 
raztopino homeopatskega zdravila pa se minuto ali dve 
zadrži v ustih in nato pogoltne. Zdravila so brez okusa. 
Petnajst minut pred zaužitjem in prav toliko po njem 
ni priporočeno jesti, piti ali si umivati zob. Natančna 
navodila da bolniku zdravnik homeopat. Homeopatska 
zdravila so pripravljena iz naravnih snovi mineralnega, 
rastlinskega ali živalskega izvora. Pripravljajo jih tako, 
da osnovno snov postopoma redčijo in pretresajo. Ta 
postopek imenujejo potenciranje. Topilo sta voda ali 
raztopina alkohola.

Jakost homeopatskega zdravila, pogostost in odmerke 
določi zdravnik homeopat za vsakega bolnika posebej, in 
sicer glede na njegovo zdravstveno stanje.

Mehanizem delovanja homeopatskih zdravil še ni znan. 
Znani so njihovi učinki in pravila predpisovanja, kar za 
uspešno zdravljenje zadostuje.

Živan Krevel se je sprva ukvarjal s tradicionalno kitajsko medicino. Leta 1992 je začel natančneje spoznavati 
homeopatijo, nakar ga je tako prevzela in prepričala, da ji je posvetil svoje poklicno življenje.

opatiji, je največ takšnih, 
ki trpijo zaradi alergij, hor-
monskih motenj, prebavnih 
težav, nevroloških bolezni, 
glavobolov, multiple skle-
roze, astme. Veliko je tudi 
ljudi, ki imajo kronične 
bolezni, kot sta kronični 
bronhitis in kronični kašelj. 
Nemalo je oseb, ki imajo 
težave v spolnosti, kožne 
bolezni ali težave pri zano-
sitvi. Pomoč pri homeopatu 
poiščejo tudi starši za svoje 
otroke, ki imajo ponavljajo-

ča vnetna stanja ali težave 
v razvoju. Krevel dodaja, da 
je homeopatija popolnoma 
primerna tako za dojenčke 
že od rojstva, za nosečni-
ce in tudi starostnike, saj 
homeopatska zdravila niso 
škodljiva. Sicer pa home-
opatska zdravila nimajo 
stranskih učinkov. Med 
zdravljenjem lahko na za-
četku povzročijo prehodno 
poslabšanje, kar predstavlja 
dober odziv na zdravilo in 
tega se bolnik ne sme pre-
strašiti, saj se ponavadi 
stanje hitro izboljša. Odnos 
homeopata z bolnikom je 
zaupen, a mu homeopat 
ponavadi razloži, da gre 
pri zdravilih uradne me-
dicine za tako imenovane 

lajševalce bolečine. »Toda ti 
ne zdravijo bolezni, ampak 
le omilijo bolečine. Homeo-
patska zdravila pa bolezen 
zdravijo,« razloži Krevel.

Celostno 
zdravljenje
Zanimivo pri homeopati-

ji je, da eno zdravilo lahko 
zdravi več bolezni sočasno. 
»Torej lahko eno zdravilo 
na primer pri bolnici zdra-
vi migreno, menstrualne 
težave, boleče sklepe in 
nespečnost hkrati. To je 
samo dokaz, da so sistemi 

v telesu neločljivo poveza-
ni in da pravo zdravljenje 
poteka na več ravneh so-
časno,« dodaja homeopat. 
Ves čas zdravljenja mora 
bolnik tudi sam opazovati 
svoje stanje, spremembe, 
skratka poslušati mora 
svoje telo. Veliko bolnikov 
se k homeopatom oglasi 
po pomoč, ko že jemljejo 
več deset zdravil za različ-
ne bolezni. »Homeopatska 
zdravila delujejo na druga-
čen način in zato ne motijo 
delovanja konvencionalnih. 
Sčasoma je med homeopat-
skim zdravljenjem možno 
odmerke konvencional-
nih zdravil po posvetu z 
zdravnikom zmanjšati ali 
nekatera celo opustiti,« še 
dodaja sogovornik. Je pa za 
zdravljenje v homeopatiji 
ključnega pomena, da bol-
nik upošteva napotke ho-
meopata. »Največja napa-
ka, ki jo ljudje naredijo, je 
uporaba poživil. Kava je tihi 
ubijalec. Enako kot kokain, 
le da slednji človeka uniči 
v krajšem času, kava pa v 
nekaj desetletjih. Uporaba 
poživil vodi v slab spanec, 
napačen način življenja je 
tudi odsotnost športnih ak-
tivnosti v našem vsakdanji-
ku. Vse to poleg pesimizma 
in nezdrave prehrane skraj-
ša človekovo življenjsko 
dobo,« dodaja Krevel. Ta 
namreč terapije nikoli ne 
začne, če se človek ni pri-
pravljen odpovedati poživi-
lom, saj razvada s kavo ali 
cigareti pomeni tudi slabše 
učinke zdravljenja.

SŠol
Foto: SHERPA

Homeopatija, celosten pogled na 
človekovo telo
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 
19, 3000 Celje in če se bo 
tudi nam zdela smešna, 
jo bomo objavili.

REŠITEV SUDOKU 148

Ste kdaj brali knjigo Pet 
prijateljev? Ali gledali film 
Indiana Jones? Ste ob tem 
kdaj pomislili na to, kako bi 
se sami znašli pri razvozla-
vanju uganke, skrivnega ge-
sla ali iskanju izgubljenega 
predmeta? Bi sprejeli izziv?

Mi smo ga. Po nedeljskem 
kosilu, ki sva ga s fantom pri-
pravila za prijateljico, nama 
je ta predstavila priljubljeno 
dejavnost na prostem, kjer 
ljudje s pomočjo pametnega 
telefona iščejo »zakladke« 
kjerkoli po svetu. In ne le 
da je teh skritih presenečenj 
na tisoče v Evropi, ogromno 
jih je tudi po Sloveniji, celo 
v naši okolici. Ko smo po-
gledali na zemljevid, je bila 
Štajerska kar gosto posejana 
s črnimi pikami.

Trije prijatelji in pes smo se 
odpravili proti Celju. Odločili 
smo se, da bomo poskušali 
poiskati zaklad pri Vodnem 
stolpu. Ko smo sledili ze-
mljevidu na zaslonu telefo-
na, nas je presenetil prijeten 
zvok, ki je naznanil, da smo 
v bližini skrivališča. Stali 
smo pred obzidjem. Prijatelji-
ca in fant sta pretaknila vsak 
kotiček, odmikala travo, se 
povzpela na lesene stopnice. 
Meni se je vse skupaj zdelo 
malo smešno, prstov pa tudi 
nisem želela tiščati v vsako 
špranjo in tvegati bližnjega 
srečanja z martinčki. Kako 
lahko na tako velikem ob-
močju odkrijem nek skriven 
zalogajček? Ker se mi je to 
zdelo kot misija nemogoče, 
sta me označila za »špilfer-
derberko«. Precej časa se 
nismo premaknili z mrtve 
točke, zato sem se odločila, 
da na telefonu preverim na-
mig. Ta se je glasil: »Višina 
oči.« To nam je precej zožilo 
področje iskanja. In naen-
krat se je razleglo vsesplošno 
navdušenje, ko je fant odkril 
razmajan kamen v obzidju, 
ga odstranil in iz luknje po-
tegnil tesno zaprto plastično 
škatlico. V njej sta bili modra 
bombica za nalivno pero in 
drobna rožica. Zaklad! Da-
rilce smo vzeli, ga zamenjali 
z žepnim nožkom in se kot 
»Panova banda« (ime na-
šega štirinožnega prijatelja) 
podpisali pod najmanj tri-
deseterico tistih, ki so pred 
nami že odkrili skrivališče.

Naslednja destinacija je 
bila Knežji dvor. Telefon je 

Lov za zakladom
znova pocingljal pri kamniti 
ograji ob Plesnem forumu. 
Kje za vraga naj zdaj iščemo? 
Zid je bil mnogo bolj utrjen 
kot tisti pri Vodnem stolpu. 
Nikjer ni bilo videti nobene 
vdolbinice. Približno 20 mi-
nut smo se sprehajali sem in 
tja in ugibali, če smo sploh 
na pravem mestu. Ko sem 
predlagala, da bi preverili 
namig, sta oba kompanjo-
na izrazila splošno neodo-
bravanje. A radovednost je 
bila prevelika, namig pa se 
je glasil: »Levi.« V trenutku, 
ko sem izrekla besedico, sta 
se moja spremljevalca zagna-
la v tekmo, kdo bo prej pri 
dveh kamnih na zgornjem 
obzidju. Ko sta ju dvigni-
la, sta ostala brez darilca. 
Sama sem opazovala, kje se 
še skriva kakšen predmet, 
ki ima par. Pred seboj sem 
zagledala dva podporna ste-
bra in v betonski razpoki za 
desnim našla škatlico. Jaz, 
»špilferderberka«, sem našla 
skrivališče! Dobili smo še eno 
rožico, jo zamenjali s čepki 
za ušesa in zabeležili uspeh 
»Panove bande«.

Tretji izziv ob Ipavčevi 
ulici je nosil naslov Začetek 
življenja. Nič čudnega torej, 
da smo se znašli ob celjski 
porodnišnici. Tokrat smo se 
pošteno namučili. Pretaknili 
smo vsak centimeter beton-
ske ograje ob stavbi, brskali 
po duplih dreves, tipali, če 
bi bilo kaj skritega pri kore-
ninah. Namig »3,5ml nano« 
nam ni veliko pomagal. 
Moja dva prijatelja sta že 
skoraj obupala, mene pa je 
lov na zaklad tako navdušil, 
da bi mi bilo škoda odriniti 
proti domu, ne da bi dokon-
čali nalogo. Ko smo vsak po 
svoje brkljali po okolici in 
se je prijateljica ravno pov-
zpela na ograjo, da bi si jo 
ogledala še z druge strani, je 
mimoidoči ugotovil, da išče-
mo geoizziv. Povedal nam 
je, da nismo slabovidni ali 
nesposobni. Majhno prese-
nečenje (o čemer je v namigu 
govorila besedica nano), je 
tokrat najverjetneje izginilo 
ob kakšni okrogli obletnici. 
Skrito je bilo namreč za pro-
metnim znakom, visokim 
dobre tri metre, na levi stra-
ni. No, ja, vsak si najde svoj 
zaklad ali »vsako tele ima 
svoje vesele«.

GEOLOVKA

novice iz 
33 občin

V Novem tedniku

Nesrečnik
Jože je imel težavo, kaj težavo, velik problem. Pozabil je 

na 25. obletnico poroke. Žena je bila tako togotna, da se ne 
da opisati. Možu je rekla: »Jutri zjutraj imaš priložnost, da 
popraviš napako. Na dvorišču naj stoji nekaj, kar gre od 0 
do 100 v manj kot šestih sekundah, drugače ti lahko pomaga 
samo še Bog!«

Naslednje jutro je res ležalo darilo na dvorišču, lepo zavito, 
z rožico, skratka skoraj že kičasto. Žena je odnesla paket v 
stanovanje s širokim nasmeškom, odprla darilo in glej – tam 
je bila tehtnica!

Jože je pogrešan že od prejšnje sobote …

Skupno
Kaj imajo skupnega ženske in lak za nohte? Oboje daš 

lažje dol z alkoholom.

Pogreb
Prijatelja se srečata, pa vpraša Tine: »Čuj ti, zakaj pa 

nisi prišel na pogreb našega soseda?«
»Ah, saj veš, da tudi on ne bo prišel na mojega.«

Zvezda
Starejša gospa, ki je v gledališču gledala predstavo, je 

po eni uri vstala in potarnala: »Ah, ne morem več sedeti. 
Tako me zvezda boli.«

»Ja kaj pa to pomeni?«
»Veste, pri tej komunistični oblasti ne smem reči, da 

me križ boli.«

Šali nam je poslala naša bralka Jožica Majcen iz 
Nove Cerkve.

Zlata ura
V temni spovednici je spretni žepar izmaknil duhovniku 

zlato uro iz žepa. Ko ga je duhovnik vprašal o grehih, je tat 
priznal: »Kradel sem.«

»Kaj si ukradel?«
»Zlato uro.«
»Vrniti jo moraš lastniku, če hočeš dobiti odvezo.«
»Tu jo imam, kar vam jo dam.«
»Ne meni, vrni jo lastniku, jaz je nočem.«
»Sem mu jo že ponudil, pa je ni hotel.«
»A res?« je bil presenečen duhovnik. »Potem jo pa lahko 

obdržiš. Vidiš, sin moj, še so dobri ljudje na svetu!«

Šalo nam je poslala bralka Martina Žužek z Dobrne.

Leto gospodovo …
V torek je Ivana Stamejčič ugotovila, da naj bi v Celju 

te dni imeli Teden slovenskega filma, in sicer v duhu 
obujanja tradicije Tedna domačega filma (TDF), pri 
katerem je v nekdanji skupni državi kot soorganizator 
sodelovala tudi naša medijska hiša. Ker nas tokratni 
organizatorji o tej svoji novosti niso obvestili, je bila 
seveda Ivana kot zagnana sodelavka nekdanjega TDF 
presenečena in je dvakrat preverila, če to drži. Naza-
dnje, ko še vedno ni bila povsem prepričana, je vpra-
šala: »Saj smo leta 2015, a ne?«

Če se mnogi sramujejo že revnejše obleke in stanova-
nja, koliko več bi se jih moralo sramovati revnih idej in 
nazorov. (Albert Einstein)

Spraševali smo vas, kako se imenuje posebna občasna 
priloga regionalnih časopisov, ki je bila priložena prej-
šnjemu Novemu tedniku.

Pravilen odgovor se glasi: Slovenske počitnice.
Med pravilnimi odgovori smo izžrebali kupon naročni-

ka Marka Kuharja iz Rogatca, ki mu bomo poslali majico 
Novega tednika in Radia Celje. Čestitamo.

O kateri metodi zdravljenja pišemo v tokratni rubriki 
Za zdravje?

Kupone z odgovorom pošljite najkasneje do torka, 28. apri-
la, na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 3000 Celje. 
Izžrebanemu nagrajencu bomo podarili majico NT&RC.

Kdo bo zapiral cesto in kdo bo 
»guncal afne«
Ker država ne sliši dobro, ji je treba včasih povedati 

z udarcem po riti, je verjetno sklenil šentjurski svetnik 
Jože Korže in v kratkem obljubil zaporo ceste v Dolah, 
kjer država že sto let veselo obljublja, da bo popravila 
tisto nesrečno cesto. »Leta 2015 se pač ne spodobi na 
cesti igrati klovnov in guncati afen«, je bil zgrožen svetnik 
Peter Jevšinek. Še posebej, če je na vladi ravno njegov 
strankarski šef Miro Cerar. Podžupan Robert Polnar pa je 
z avtoriteto izkušenega cestnega bojevnika sklenil debato, 
češ da zapiranje cest ni ne zabavno ne enostavno!

Že zaradi trojanskega protesta na Babi je sam plačal globo, 
srečal sodnika in jih še poslušal na vseh koncih in krajih. 
»Nooo … na glavo v bazen brez vode ravno ne bomo skaka-
li,« je za piko na i bolj spravljivo zaključil Korže.
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Ona: Presenečeno boste ugo-
tovili, da je nekdo ves čas vedel 
za vaše poslovne namere, ven-
dar boste kljub temu dosegli 
kar zavidljiv uspeh. Dobiček 
bo treba sicer deliti, vendar to 
ne bo tako hudo.

On: Zabavali se boste kot 
že dolgo ne, pri čemer boste 
spoznali tudi nekoga, ki vam 
bo še veliko pomenil. Pri tem 
pazite na zdravstveno stanje, 
ki ni v nič kaj zavidljivem po-
ložaju, prej nasprotno.

Ona: Prijeten neznanec vas 
vse bolj vznemirja, tako da ste 
tik pred tem, da se odločite za 
konkretno potezo. Nikar se 
preveč ne obotavljajte, saj so 
vaše trenutne možnosti več kot 
odlične.

On: Ostal vam je bridek 
spomin na preteklost, ki vam 
še vedno občasno zagreni ka-
kšno urico. Skušajte pozabiti 
pretekle dogodke in se raje 
posvetite sedanjosti, kjer vaš 
čaka še veliko prijetnih doži-
vetij.

Ona: Glede neke zadeve je 
vaša trenutna nestrpnost ra-
zumljiva, saj delo ne teče, kot 
bi moralo, vi pa ste odgovorni. 
Poprimite tudi sami in žrtvujte 
malo prostega časa in bo zade-
va stekla veliko bolje, kot ste 
vajeni.

On: Vzeli si boste nekaj dra-
gocenih trenutkov za družino 
in tako preživeli prijeten teden 
v družbi tistih, ki vas imajo 
resnično najraje. Za poslovne 
in denarne skrbi bo čas kdaj 
drugič, zato se nikar ne obre-
menjujte.

Ona: Treba bo potrkati na 
prenekatera vrata, preden se 
vam bo uresničila stara želja. 
Ali ste nekoliko preleni ali eno-
stavno mislite, da se bo vse do-
bro končalo. Storite že nekaj, 
da ne bo prepozno.

On: Sicer se boste poskusili 
umiriti, a vam to ne bo ravno 
najbolje uspelo. Novo prijatelj-
stvo vam bo prineslo prijetno 
presenečenje, vezano na po-
slovno življenje. Presenečeni 
ne boste samo vi, ampak tudi 
druga stran …

Ona: Privoščili si boste malo 
več počitka, ki si ga tudi pošte-
no zaslužite. Povabite partner-
ja na prijeten sprehod v naravo 
in mu zaupajte svoja čustva. 
To se vam bo še pošteno obre-
stovalo.

On: Kot po naključju boste 
srečali prijetno znanko, ki se 
zadnje čase kar precej suče v 
vaši bližini. Povabilu na večer-
jo v prihodnjih dneh se boste 
sicer sprva malo izmikali, a 
boste na koncu vendarle pri-
stali.

Ona: Krasno se boste zaba-
vali, saj boste spoznali osebo, 
ki je kar ne boste uspeli iz-
pustiti izpred oči. Izkoristite 
teden do popolnosti, saj bo 
za resne zadeve čas tudi kdaj 
kasneje.

On: Ugotovili boste, da se 
pod lupino določenega človeka 
skriva vse prej kot to, kar ste 
mislili. Stvar postaja kočljiva, 
zato ne bi bilo slabo, če bi bili 
kar najbolj previdni. Za neu-
mnosti bo še čas …

Ona: Vse tisto, kar ste že dol-
go načrtovali, se vam bo izpol-
nilo. V ljubezenskih zadevah 
bodite previdnejši. Vse bo šlo 
kot po maslu in vse kar boste 
potrebovali, bo pripravljenost, 
da boste to tudi izkoristili.

On: Nekdo vas bo precej 
potreboval, a si enostavno ne 
bo upal prositi. Stopite mu na-
sproti in mu ponudite pomoč 
kar sami, saj bo to za vas pra-
va malenkost, medtem ko se 
on v celotni zadevi ne bo ravno 
znašel.

Ona: Nikakor se ne boste 
mogli otresti občutka, da vam 
nek moški stoji na poti do 
uspeha. Poskusite mu nasta-
viti past, saj boste tako ubili 
dve muhi na en mah – pomi-
rili svoje živce in onesposobili 
nasprotnika.

On: Sprejeli boste prijateljev 
predlog za konkreten posel, 
kar se vam bo v bližnji priho-
dnosti pošteno obrestovalo in 
še določene poslovne povezave 
boste pridobili. Nikar se preveč 
ne obirajte.

Ona: Začutili boste, da se je 
zmanjšal pritisk nadrejenih, ki 
vam bodo tokrat dali malo bolj 
proste roke kot ponavadi. To 
boste vsekakor dodobra izkori-
stili in dokazali svoje resnične 
sposobnosti.

On: Računali boste na po-
polno podporo prijateljev in to 
se bo uresničilo. Nikar se ne 
obremenjujte z nepotrebnimi 
malenkostmi, ampak uživajte 
slast zmagoslavja, ki se vam 
približuje.

Ona: Spoznali boste prije-
tnega neznanca, ki vam bo 
povsem spremenil načrte za 
prihodnje dni, vendar vam 
to ne bo niti najmanj napoti. 
Prepustili se boste trenutku in 
pozabili na pretekle skrbi.

On: Trenutna partnerka 
se bo izkazala za čudovito 
življenjsko sopotnico, zato se 
vam obetajo zelo prijetni časi. 
Poskusite se ji čimbolj oddol-
žiti. To bo še najlažje tako, da 
boste poskusili uganiti njene 
skrite želje. Idejo že imate.

Ona: Naenkrat se boste zna-
šli pred usodnim korakom v 
ljubezenskem življenju, a se 
boste več kot odlično znašli v 
sicer težki situaciji. Ta teden 
vam bo ostal še dolgo v prije-
tnem spominu.

On: Pazite, da vas ne bo 
prevarala oseba, za katero ste 
vedno mislili, da je poštena. 
Izkazalo se bo, da ni tako. 
Na nekem drugem področju 
se boste uspeli dokončno do-
kazati kot zaupanja vredna 
oseba.

Ona: Ne verjemite govori-
cam, ampak se postavite na 
stran osebe, ki vas v preteklih 
obdobjih še ni razočarala. V 
nasprotnem primeru se vam 
lahko hitro pripeti, da boste 
na koncu ostali sami in raz-
očarani.

On: Je že res, da je samo-
ta včasih prav prijetna stvar, 
a vam s tem ni treba ravno 
pretiravati. Pojdite raje malo v 
družbo. Vesela družba koristi 
splošnemu počutju in še na 
težave boste pozabili.

Nagradna križanka

Nagradni razpis

RAZVEDRILO

NEKRILATE 
PRAŽUŽELKE POSEVEK OČRT

ŽUPAN V 
ILIRSKIH 

PROVINCAH

NAJPO-
GOSTEJŠI 

VEZNIK

NIHALNA 
ŽIČNICA 
(ŽARG.)

BAJESLOV-
NA ŽIVAL

TRK, 
TRČENJE

IZDELEK ZA 
SPOMIN

PODZEMNI 
DEL  

RASTLINE

GOROVJE 
NA JZ ROBU 

ARABIJE

STARO-
EGIPČANSKI 

BOG
KOBALT

OBŽA-
LOVANJE

AM. IGRALKA 
(IRENE)

SPODBUDA 
(ZASTAR.)

ARABSKI 
ŽREBEC

TRUŠČ 
(EKSPR.)
KAZNIVO 
DEJANJE

OBLIKA 
IMENA 

ČEDOMIR

NEKD.RUS. 
OBVEŠČEVAL. 

SLUŽBA
SUKANEC ZA 
KVAČKANJE

IVERNA 
PLOŠČA 
(POG.)

OSKAR 
DANON

NAVARSKI 
KRALJ

ŽIVALCA,  
KI LEZE

IZRAELSKI 
OČAK

4. IN 10. 
ČRKA

NAJVEČJI 
PTIČ

MIDVA, 
VIDVA, 

...

TEŽNJA PO 
LASTNEM 

DELOVANJU

ZAMAKNJE-
NOST

LITINA

SLABOT-
NOST

NIKALNICA

SLIKARKA 
KOBILCA

KAR JE IZPO-
POLNJENO

JASNOVIDEC

VEČJI 
OGNOJEK

KAČJI  
UGRIZ

KRAJ PRI 
LENDAVI

PREROŠKO 
ZNAMENJE

SLIKAR 
(MATIJA)
MIRNO 
SOŽITJE

NEKDANJI 
VESLAČ  

ČOP

ČUDAŠKI 
LJUDJE

AMERIŠKA 
IGRALKA 
FONDA

RUSKA  
REKA

ZAPOREDNI 
ČRKI

SVETOVNO 
PRVENSTVO

AMERIŠKI 
IGRALEC 

(LEE)
CVETLICA

ARGON

AMERIŠKA 
IGRALKA 
(BETTE)

PRIPADNIK 
LAMAIZMA

NASUTINA 
LEDENIKA

SLOVENSKI 
ARHITEKT 
(VILJEM)

AFGANI-
STANSKI 
VERSKI 

SKRAJNEŽ

PREBIVALEC 
AALSTA

NAS-
PROTNIK

ST. PLOŠČ. 
MERA
STARO 

SAVOJSKO 
MESTO

GIBČNOST, 
PROŽNOST

OSLOV  
GLAS

ZORMANOVA 
JUNAKINJA

OTON 
ŽUPANČIČ
STEPSKA 

ZVER

SL. IGRALKA 
(BARBARA)

UPO-
DABLAJOČI 

UMETNIK

MANJŠI 
OBROK 
HRANE

BODIČASTA 
RASTLINA

ZVOK  
PRI PETJU

OPUS 
CITATUM

PREBIVALKA 
EOLIJE

TORBICA 
(POG.)

POLITIČNO 
PRIBE-

ŽALIŠČE

EDWARD 
NORTON

VODNA 
RASTLINA
BENEŠKO 

KOPALIŠČE

AMY  
IRVING

PREBIVALKA 
IRSKE

NEKD. ŠVIC. 
SMUČARKA 

(ZOE)
OBER

MAJHNA 
PILA

URIN  
GLAS

MONGOLSKI 
VLADAR

TONE 
 TISELJ
RAHLO 

PIHLJANJE

PRVI RIMSKI 
ZALOŽNIK

IZMEČEK 
(ŽARG.)
RIHARD 
JAKOPIČ

KDOR VODI 
IZLETE
KONEC 

POLOTOKA

ŽENSKA,  
KI SKRBI  
ZA RED

ZDRAV-
LJENJE

NEKDANJI 
VLADARJEV 

SVETOVALEC

PRISTA-
NIŠKO 
MESTO  
V RUSIJI

2

3

6 1

9

10

8

12

13

11

7

1917

18

4

15 5

16

14

1 2 3 4 5 6 7 8

9 10 11 12 13 14 15 16

17 18 19

1. nagrada: darilni bon za pedikuro v Salonu pedikure 
AN. NIKA v Celju

2. nagrada: darilni bon za obisk fitnesa v Galactici, špor-
tnem in wellness centru v Velenju ter darilni bon, unovčljiv 
v Vrtnarstvu Zagozda v Celju

3. nagrada: bon za nedeljsko kosilo v Gostišču Hochkraut 
v Tremerjah

Pri žrebanju bomo upoštevali pravilno geslo, ki ga do-
bite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite na dopisnicah 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 28. 
aprila 2015.

Rešitev nagradne križanke iz št. 15
Vodoravno: SVEA, VSTOP, VITALITETA, ONI, ACETON, 

JAKOB, KILO, ER, DAHL, AR, GNOJ, LOARA, PLATANA, 
VIM, OA, VEDRINA, SVILAR, MAG, ONCE, ORATOR, DOES, 

DANILO, NS, OBAD, KOK, LITINA, IMAGO, OSEBEK, LILIJA, 
IM, SIMON, KOTEK, SAJE, TR, SIVA, TEOKRAT, ROMA-
NINO, NACEK, ITI, KURDI, VRTEC, RIZIKO, LOKRI, INA, 
ENAČENJE, KREKER, ZARASTEK, KLASA.

Geslo: Zelena pomlad

Izid žrebanja
1. nagrado, darilni bon za pedikuro v Salonu pedikure 

AN. NIKA v Celju, prejme: Jožica Gerečnik, Opekarniška 
12c, 3000 Celje.

2. nagrado, darilni bon za obisk Planeta savn v Galacti-
ci, športnem in wellness centru v Velenju, prejme: Cvetka 
Hrastnik, Slivnica pri Celju 22b, 3263 Gorica pri Slivnici.

3. nagrado, bon za nedeljsko kosilo v Gostišču Hochkraut 
v Tremerjah, prejme: Slava Karlatec, Cesta Kozjanskega 
odreda 1a, 3220 Štore.

Nagrajencem čestitamo. Nagrade bomo poslali po pošti.
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Funkcija ločila prijatelja
Bilo je skoraj tako kot v starih časih, ko sta takrat še direktor Term Olimia Zdravko Poči-

valšek in njegov najboljši prijatelj Izidor Krivec (desno), šef Celjskih mesnin, na otvoritvene 
slovesnosti prihajala skupaj ter skupaj nekje v ozadju dogajanje tudi spremljala in komenti-
rala. A je Ljubljana marsikaj spremenila. Na otvoritev sejemskega četverčka sta sicer skoraj 
prišla skupaj, vendar se je s tem njuno druženje, vsaj uradno, končalo. Ministrska funkcija 
je namreč Počivalška prestavila v prvo vrsto med predsednika upravnega odbora Celjskega 
sejma Franca Pangerla (levo) in izvršno direktorico te družbe Bredo Obrez Preskar, Krivec 
pa je moral dogajanje opazovati nekaj korakov za njim.

IT, foto: SHERPA

Z muzejskim vlakom v 
mladost

Muzejski in običajni
Da je ob predstavitvi nove proge muzejskega vlaka vse teklo kot po gladkih tirih, je skrbel 

tudi Celjan Miloš Rovšnik (desno), pomočnik direktorja za potniški promet pri Slovenskih 
železnicah. Strojevodji muzejskega vlaka je dal še zadnja navodila pred sobotno uradno prvo 
vožnjo. Zdaj seveda upa na množičen obisk potnikov od vsepovsod. Morda bodo prišli »va-
dit« potrpežljivost ob počasni vožnji muzejskega vlaka, da bodo bolj utrjeni za redne linije.

NC, foto: GrupA

Podpora pevcem
Dež je nekajkrat zmotil v nedeljo zaključeni Mednarodni mladinski pevski festival v Celju, 

zaradi česar je moral organizator odpovedati nekaj spremljajočih prireditev na mestnih uli-
cah in trgih. Med bolj trdožive pevce sodijo učenci III. OŠ Celje. Mladinski pevski zbor pod 
vodstvom Špele Lipuš je kljub temu, da je občinstvo v petek dopoldne že odpiralo dežnike, 
izvedel Minutke za pesem na mestni zvezdi. Pod skupni dežnik sta se stisnili učiteljici 
Helena Zgoznik Marguč in Alena Munda (z leve), ki je imela v rokah še rezervnega za 
ravnatelja Aleksandra Verhovška. A ta je z nasmehom na obrazu vztrajal in dokazoval, da 
je vsaj toliko trdoživ, kot so njegovi mladi pevci.

IS, foto: GrupA

Na razstavo
Da brez vlaka ne gre, dokazujeta tudi slikar Matej Čepin (levo) in umetnostni zgodovinar 

Aleš Stopar. Na železniški postaji smo ju namreč ujeli, ko sta čakala vlak do Ptuja, kjer ima 
Čepin te dni razstavo o sovah, ki niso, kar se zde, Stopar pa je kustos razstave.

NC, foto: GrupA

S »teglcem« na protest
Na včerajšnji protest zaradi načrtov, da bi hitro cesto do Velenja speljali po kmetijskih 

zemljiščih občine Braslovče, je prišel tudi župan Branimir Strojanšek. Ne vemo, ali je 
zemlja v cvetličnem lončku edina, ki jo premore, je pa pohvalno, da je podprl soobčane, ki 
ne želijo, da jim cesta uniči kmetijske površine.

NC, foto: SHERPA

Je pa imel v torek minister za gospodarski razvoj in tehnologijo Zdravko Počivalšek veliko 
dela med obiskom v Celju. Že zjutraj je sedel na muzejski vlak, ki bo s celjske železniške 
postaje redno vozil od sobote. Ob vzponu v vagon je želel na hitro pokazati, kako je kot 
mladenič preskakoval iz vagona na vagon. Gledalci so bili direktorica zavoda Celeia Milena 
Čeko Pungartnik, prokurist Term Olimia Vasja Čretnik in novinarji v ozadju. Upajmo, da 
bo tako uspešno preskakoval tudi vse ovire na poti slovenskega gospodarskega okrevanja 
in da se ne bomo popeljali nazaj v čas, ko so vozili današnji muzejski vlaki.

LK, foto: GrupA
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